
AKTUALNO

Bolezen ne bo čakala  
v predolgi vrsti
V Splošni bolnišnici Jesenice pri 
večini zdravstvenih storitev prese-
gajo najdaljšo še dopustno čakal-
no dobo, razlogov za to je več. 
Vlada letos namenja dodatnih 7,9 
milijona evrov za skrajševanje ča-
kalnih dob. 
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AKTUALNO

Na črno čistila  
tudi inšpekciji
Čistilni servisi pogosto grobo krši-
jo delovno zakonodajo. Čistilni 
servis, ki je pomagal pri čiščenju 
občinske stavbe v Kranju, je npr. 
na čiščenje prostorov kranjskega 
inšpektorata za delo poslal čistil-
ko, ki so ji plačevali na roko.
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GG+

Škofjeločan navdušuje 
nogometni svet
Jan Oblak ima jutri priložnost, da 
kot prvi slovenski nogometaš 
zmaga v ligi prvakov. »Ne prese-
neča me, da je prišel tako daleč. Je 
talent z dobrimi delovnimi nava-
dami,« pravi njegov dolgoletni 
trener pri Olimpiji Darko Škerl.

15

ZADNJA

Petru Prevcu še  
državno zlato
Predsednik države Borut Pahor je 
Petru Prevcu podelil zlati red za 
zasluge, državna odlikovanja pa je 
izročil še Janezu Gorišku in ekipi 
trenerjev smučarskih skakalcev – 
Goranu Janusu, Janiju Grilcu, Nej-
cu Franku in Matjažu Polaku.

32

VREME

Danes in jutri bo delno 
jasno, jutri popoldne bodo 
možne posamezne plohe. 
V nedeljo bo sprva sončno, 
čez dan se bo pooblačilo. 

12/26 °C
jutri: delno jasno

69 let Gorenjski časnik od leta 1947
Prvi predhodnik tednika Gorenjec leta 1900
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Simon Šubic

Kranj – V kranjskem Iskrae-
mecu, ki praznuje 70-letni-
co obstoja, so včeraj zagna-
li novo proizvodno linijo nji-
hove najnovejše, že četrte 
generacije pametnega štev-
ca. »Nova proizvodna lini-
ja predstavlja simbol preo-
brazbe Iskraemeca iz pro-
izvajalca mehanskih štev-
cev, ki so bila skoraj 70 let 
osnovna dejavnost podjetja, 
v proizvajalca izključno viso-
ko naprednih elektronskih 
števcev,« je ob tej priložno-
sti dejal glavni izvršni direk-
tor podjetja Dieter Brunner 

in razkril, da bodo konec ju-
nija dokončno ukinili pro-
izvodnjo mehanskih štev-
cev v Kranju. Kot je pouda-
ril, ob tem ne bo odpuščanj, 
saj so zaposlene v zadnjih 
treh letih usposobili za izde-
lavo sodobnih merilnih na-
prav. S preobrazbo v visoko-
tehnološko podjetje se sicer 
struktura zaposlenih (v Kra-
nju jih je okoli 800) posto-
poma spreminja, saj zapo-
slujejo vse več inženirjev in 
drugih strokovnjakov z raz-
ličnih področij.

Iskraemeco, ki je od leta 
2007 v lasti egiptovske sku-
pine El Sewedy, sodi med tri 

vodilne ponudnike pame-
tnih števcev in rešitev merje-
nja v Evropi, Bližnjem vzho-
du in Afriki (regija EMEA) 
in med deset največjih pro-
izvajalcev števcev na sve-
tu. V zadnjih letih so podje-
tje finančno in organizacij-
sko prestrukturirali, spreje-
li so tudi novo strategijo, po 
kateri kranjsko podjetje ni 
več le proizvajalec števcev, 
ampak tudi ponudnik pro-
gramskih rešitev. Po Brun-
nerjevih besedah so se še 
pravočasno odzvali na spre-
membe v Evropi na podro-
čju energetike.

V Iskraemecu le še elektronski števci
V kranjskem Iskraemecu bodo konec junija po 70 letih prenehali izdelovati 
klasične, elektromehanske števce, odslej si obetajo, da bodo letno proizvedli 
od dva do tri milijone elektronskih in pametnih števcev.

Predsednik upravnega odbora in lastnik Iskraemeca Ahmed Elsewedy (levo) in glavni 
izvršni direktor Dieter Brunner med ogledom nove linije najnovejših pametnih števcev. 
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Maja Bertoncelj

Ljubljana – Podjetje Slatnar 
Carbon je tudi uradno posta-
lo partner Smučarske zveze 
Slovenije. Pogodbo o sode-
lovanju so podpisali včeraj. 
Najprej bodo opremili Petra 
Prevca.

»Cela ekipa je stopila sku-
paj in v enem mesecu in 
enem dnevu je prišla s traku 
prva skakalna smučka. Za 
nas je to prvi otrok, ki je fan-
tastično videti in s kar nekaj 
popravki in dodelavami že 
prehiteva vso konkurenco. 
Nekatere stvari imamo ek-
skluzivno samo mi. Predno-
sti so tri in pol. Sama oblika 
špice je maksimalna oblika, 

ki jo dovoljuje FIS. V pri-
merjavi s staro smučko smo 
pridobili dva kvadratna cen-
timetra večjo površino, kar 
je za tekmovalca ogromno. 
Dosegli smo tudi maksimal-
ne širine. Pod vezjo je smuč-
ka še dodatno ojačana, kar 
prinese tudi k boljši obstoj-
nosti. Poseben je premaz na 
drsni površini, ki ga imamo 
ekskluzivno samo mi. Polo-
vička predstavlja belino. Na 
kongresu FIS v Cancunu 
prihodnji teden bomo sku-
šali doseči, da bi reklamni 
prostor malce bolj sprostili, 
kar bi bilo zelo dobrodošlo,« 
je povedal gorenjski podje-
tnik Peter Slatnar. 

Slatnar predstavil nove smuči
Nove skakalne smuči Slatnar bodo prvič v zraku že prihodnji teden. »Za nas je to prvi otrok, ki je 
fantastično videti in s kar nekaj popravki in dodelavami prehiteva vso konkurenco,« je na včerajšnjem 
podpisu pogodbe s Smučarsko zvezo Slovenije povedal podjetnik Peter Slatnar.

Peter Slatnar je pokazal nove skakalne smuči: »Potrebovali 
smo en mesec in en dan.« / Foto: Primož Pičulin 43. stran
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izžrebanemu naročniku časopisa

Knjigo prejme MIRO KOSMAČ iz Kranjske Gore.

KO TI ČEK ZA NA ROČ NI KE

Večer slovenskih viž v narečju v Škofji Loki

Ljubitelji narodno-zabavne glasbe in pristne slovenske besede 
se bodo 10. junija spet podali v Škofjo Loko. Na Loški grad 
namreč prihaja 16. Večer slovenskih viž v narečju, edini sloven-
ski glasbeni festival, na katerem tekmujejo narodno-zabavni 
ansambli s skladbami, zapetimi v slovenskih narečjih. 
Slišali bomo osem tekmovalnih ansamblov, ki bodo predsta-
vili pet polk in tri valčke, ki jih bodo zapeli v šestih slovenskih 
narečjih. Nekaj posebnega bo tudi revialni del, v katerem bodo 
nastopili ansambli, ki so slavili na lanskih slovenskih narodno-
zabavnih festivalih.
Vstopnice prodajajo v Turističnem društvu Škofja Loka, Bifeju 
na bazenu v Železnikih ter v prostorih Gorenjskega glasa in 
Radia Sora.

Trem naročnikom Gorenjskega glasa podarjamo po dve vsto-
pnici. Nagradno vprašanje: Kateri po vrsti je letošnji Večer 
slovenskih viž v narečju v Škofji Loki? Odgovore s svojimi 
podatki pošljite do četrtka, 2. junija 2016, na naslov: Gorenjski 
glas, Bleiweisova 4, Kranj, ali na: koticek@g-glas.si.

Nagrajenca

V nagradni igri v Kotičku za naročnike, ki je bila objavljena 
20. maja 2016, dve vstopnici za koncert Petra Graša prejmeta 
Danica Larisi iz Zgornjih Gorij in Roman Šter iz Cerkelj. 
Čestitke nagrajencema!

Suzana P. Kovačič

Kranj – Gorazd Koblar iz Ra-
teč je imel težave s krčnimi 
žilami. Dobil je napotnico 
za operacijo in preveril je, 
v kateri slovenski bolnišni-
ci bi najprej prišel na vrsto. 
Najkrajša čakalna doba se je 
pokazala v Splošni bolnišni-
ci (SB) Celje, kjer pa so mu 
po pregledu povedali, da ga 
bodo uvrstili na konec ča-
kalne liste, ker ni prebivalec 
njihove regije. »Ali bom ča-
kal pol leta ali bo to eno leto 
– tega podatka nisem dobil. 
Sem se kar sprijaznil s tem, 
da bom čakal. Ko pa so me 
drugi ljudje vendarle opozo-
rili na morebitne zdravstve-
ne zaplete zaradi krčnih žil, 
sem se odločil, da bom do-
plačal in na poseg sem šel še 
istega leta, 2012, v Kirurški 
sanatorij v Rožno dolino. Na 
Celje sem pozabil, oni niso 
vzpostavili stika z meno, jaz 
ne z njimi. Lansko leto so 
se mi na isti nogi spet za-
čele pojavljati krčne žile, na 
pomlad sem tudi dobil ob-
vestilo iz SB Celje, da sem 
na vrsti za operacijo. Ravno 
prav, sem si rekel, krčne žile 
so se mi spet pojavile, nača-
kal sem se pa tudi. Pred da-
tumom operacije sem moral 
v Celje na pregled, kjer pa so 
mi rekli, da moram še enkrat 
narediti ultrazvok, sicer bo 
operacija odpadla. Časa za 
ultrazvok sem imel samo te-
den dni in seveda nikjer ni-
sem prišel na vrsto. Šel sem 
k zasebniku in plačal 120 
evrov.« No, vsaj operacija 
je uspela, Gorazd Koblar pa 
na svojem primeru opozar-
ja, da je ravnanje v sistemu 
zdravstva nesprejemljivo; z 
napotnico je na operacijo ča-
kal kar 1450 dni pa še odšte-
ti je moral nekaj več denar-
ja, kot ga že sicer prispeva 
v zdravstveno blagajno, da 
so ga sploh operirali na da-
tum. »Ne vem, ali bomo mo-
rali res razpisati tekmovanje 
z imenom Kdo čaka dlje, na 
prvih mestih bodo pa bol-
niki z različnimi zdravstve-
nimi težavami in najdaljši-
mi čakalnimi dobami?« ža-
lostno ugotavlja. 

Z obstoječimi kadri 
komaj še zmorejo

V SB Jesenice so na začet-
ku maja pri večini zdravstve-
nih storitev presegli najdalj-
šo še dopustno čakalno dobo 
za napotnice pod stopnjo 

nujnosti hitro in redno, do-
ločeno s Pravilnikom o naj-
daljših dopustnih čakalnih 
dobah za posamezne zdra-
vstvene storitve in o nači-
nu vodenja čakalnih sezna-
mov (Pravilnik). Razlogov za 
to je več, je povedal direktor 
bolnišnice Janez Poklukar, 
med njimi so prenizek ob-
seg programa, sklenjene-
ga z zdravstveno zavaroval-
nico, ter kadrovske in pro-
storske omejitve. Tudi šte-
vilo novih pacientov, ki se 
med letom vpišejo v čakal-
ne sezname, je večje, kot je 
v letu operiranih pacientov 
iz obstoječe čakalne knji-
ge. Na vse to opozarjajo tudi 
pristojno ministrstvo. »Pro-
gram, ki ga določa zdravstve-
na zavarovalnica, bi se moral 
prerazporediti enakomerno 
po regijah, saj je Gorenjska 
podhranjena, na kar opozar-
jamo že več let,« je poudaril 
direktor. Res pa so se v tem 
mesecu čakalne dobe še do-
datno podaljšale zaradi vpli-
va poletnih mesecev, ko se 
število pregledov in spreje-
mov zmanjša. 

»Določene čakalne dobe 
so daljše, ker imajo pacienti 
številne zdravstvene težave 
in ne morejo priti na opera-
cijo ob naročenem datumu, 
glede na določila Pravilni-
ka pa jih ne moremo umak-
niti iz seznama. Kar pome-
ni, da bi bilo treba spreme-
niti Pravilnik. Pacienti brez 
dodatnih bolezni so na na-
šem dnevnem oddelku ope-
rirani hitreje, njihovo število 
pa bi lahko še povečali, če bi 
le imeli večje prostorske (in 
kadrovske) možnosti,« je še 
opozoril Janez Poklukar. Ča-
kalne dobe so v SB Jesenice 
vsaj malo omilili z vzposta-
vitvijo koordinatoric zdra-
vstvene obravnave, ki skrbi-
jo za področje čakalnih se-
znamov in tudi poskrbijo, da 
so pacienti na poseg in rav-
nanje po posegu dobro prip-
ravljeni, s čimer so dosegli 

skrajševanje ležalnih dni v 
bolnišnici. 

Vrsta za pregled v 
kardioloških ambulantah

Direktor Klinike Golnik 
Matjaž Fležar je povedal, da 
imajo pri njih najdaljšo ča-
kalno dobo v ambulanti in 
laboratoriju za diagnostiko 
motenj dihanja v spanju in 
kardioloških ambulantah. 
»Razlog za slednje je neu-
strezna organiziranost izva-
jalcev kardiološke dejavnosti 
na Gorenjskem, ki ne dolo-
ča obsega dela in vsebin dela 
koncesionarjev, medtem ko 
za diagnostiko in zdravlje-
nje motenj dihanja v spa-
nju gradimo mrežo diagno-
stičnih centrov v državi,« je 
pojasnil Fležar. Na pregled 
v kardiološki ambulanti Kli-
nike Golnik z napotnico s 
stopnjo nujnosti hitro v ve-
čini primerov lahko zagoto-
vijo pregled v treh mesecih 
– s tem da vse napotnice tri-
ažira kardiolog specialist. Z 
napotnicami s stopnjo nuj-
nosti redno je čakalna doba 
pol leta, lahko tudi dlje, če 
bolnik želi točno določene-
ga specialista.

Za pregled v ambulanti za 
motnje spanja pacient z na-
potnico s stopnjo nujnosti 

hitro čaka tri mesece, s stop-
njo nujnosti redno pa do pet 
mesecev. Najdlje se čaka na 
laboratorij za diagnostiko 
motenj dihanja v spanju, ki 
ima čakalno dobo pol leta 
s stopnjo nujnosti hitro ter 
leto in pol s stopnjo redno. 

Vladni ukrep

Vlada bo namenila doda-
tnih 7,9 milijona evrov za 
skrajševanje čakalnih dob 
za posege, ki so jih izbrali 
glede na prekomerno čakal-
no dobo in posledice, ki jih 
čakanje povzroča na zdra-
vstvenem stanju čakajočega. 
Tako naj bi se do konca leta 
2016 čakalne dobe skrajšale 
za 22 odstotkov za operaci-
jo ramen, za 90 odstotkov za 
slikanje srčnih žil, za 35 od-
stotkov za operacijo hrbte-
nice, za 46 odstotkov pose-
gi in operacije na arterijah, 
za 16 odstotkov artroplasti-
ka kolena (umetno koleno) 
in za 16 odstotkov operaci-
ja dimeljske kile za odrasle. 

A kot je povedal direk-
tor jeseniške bolnišnice Ja-
nez Poklukar, razporeditev 
sredstev med posameznimi 
izvajalci še ni bila objavlje-
na, tako da ta odločitev še ni 
vplivala na skrajševanje ča-
kalnih dob.

Bolezen ne bo čakala 
v predolgi vrsti
V Splošni bolnišnici Jesenice pri večini zdravstvenih storitev presegajo najdaljšo še dopustno čakalno 
dobo, razlogov za to je več. Vlada letos namenja dodatnih 7,9 milijona evrov za skrajševanje čakalnih 
dob za izbrane posege. Med njimi sicer ni operacije krčnih žil, a dejstva, da je pacient Gorazd Koblar z 
napotnico na operacijo krčnih žil čakal kar 1450 dni, ne gre ne razumeti ne sprejeti. 

Gorazd Koblar na svojem primeru opozarja, da je ravnanje v 
sistemu zdravstva nesprejemljivo. / Foto: Gorazd Kavčič

Kranj – Danes bo Kranj gostil 220 mladih športnikov in špor-
tnic, osnovnošolcev generacij 2001,2002 in 2003, z različnih 
koncev Slovenije, ki se bodo pomerili v nogometu, odbojki, 
atletiki, tenisu in košarki. Prišle bodo ekipe iz Celja, Vele-
nja, Šentilja, Ruš in Maribora ter seveda domačega Kranja. 
Spremljalo jih bo trideset trenerjev. Tekme bodo potekale v 
Športnem centru Kranj in Športni dvorani Planina. Organiza-
torja sta Mestna občina Kranj in Zavod za šport Kranj.

Igre šolarjev bodo v Kranju

Razporeditev 7,9 
milijona evrov med 
posamezne izvajalce 
zdravstvenih storitev še 
ni bila objavljena, tako da 
ta odločitev vlade še ni 
vplivala na skrajševanje 
čakalnih dob za izbrane 
posege.

Danica Zavrl Žlebir

Škofja Loka – Društvo diabe-
tikov Škofja Loka je gostitelj 
21. športnega srečanja diabe-
tikov iz vse Slovenije. Zače-
lo se bo jutri, 28. maja, ob 
9.30 v športni dvorani Poden 
v Podlubniku. Kot sporoča 
predsednica škofjeloškega 
društva Tanja Oblak, je pri-
javljenih 1100 udeležencev 
iz 35 slovenskih društev. V 
Sloveniji je okoli 136 tisoč 
diabetikov, v Zvezo društev 

diabetikov jih je včlanjenih 
18 tisoč, škofjeloško, ki zdru-
žuje sladkorne bolnike iz 
občin Škofja Loka, Železni-
ki, Žiri in Gorenja vas - Po-
ljane, ima 317 članov. Na jut-
rišnjem srečanju se bodo po-
merili v kegljanju, balinanju, 
namiznem tenisu, pikadu, 
šahu in prstometu, se udele-
žili dveh pohodov in prisluh-
nili predavanju o duševnem 
zdravju. Na družabnem sre-
čanju bo za dobro voljo skrbel 
ansambel Gašperji.

Srečanje diabetikov iz vse 
Slovenije
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Simon Šubic

Kranj – Ta teden so v Sveto-
valnici za migrante predsta-
vili, kako v čistilnih servi-
sih, ki na veliko služijo s či-
ščenjem prostorov držav-
nih institucij in občin, sis-
tematično izkoriščajo delav-
ke. Med drugim so izposta-
vili primer čistilke, sloven-
ske državljanske makedon-
skega rodu, ki ji je deloda-
jalec Beki Plus prve tri me-
sece v 2014 za čiščenje pro-
storov Mestne občine Kranj 
(MOK), upravne enote in 
drugih državnih organov na 
Slovenskem trgu 1 v Kranju 
plačeval na roke in v precej 
nižjih zneskih od minimal-
ne plače. V čistilnem servi-
su ji niso izplačevali prispev-
kov, ne vračila za prehrano 
in prevoz na delo ter letnega 

regresa. Za nameček je iz-
koriščana čistilka posprav-
ljala celo prostore kranjske 
območne enote inšpekto-
rata za delo, kjer so za delo 
na črno izvedeli naključno, 
med pogovorom zaposle-
ne s čistilko. Podjetje Beki 
Plus, ki je sicer od novem-
bra lani v stečaju, je bilo leta 
2014 eden od podizvajal-
cev podjetja Manicom, ki je 
v zadnjih trinajstih letih od 
države in lokalnih skupnosti 
za čiščenje prostorov zaslu-
žilo že več kot 20 milijonov 
evrov, po drugi strani pa fi-
nančni upravi dolguje kar 
621 tisoč evrov. 

Petletna pogodba

Iz MOK so nam sporoči-
li, da so z Manicomom pet-
letno pogodbo za čiščenje 

občinske stavbe na Sloven-
skem trgu 1 v Kranju skle-
nili 27. julija 2012. Na jav-
nem razpisu so ga v skladu 
z zakonodajo izbrali kot naj-
cenejšega ponudnika. Pred 
podpisom pogodbe so pre-
verili tudi poslovno in fi-
nančno zmožnost izbrane-
ga čistilnega servisa, ki je 
bila pred štirimi leti ustre-
zna, zatrjujejo v MOK. Za 
storitev je MOK sprva plače-
val 6840 evrov (z DDV) na 
mesec, kasneje so vrednost 
pogodbe zaradi zmanjšane-
ga obsega čiščenja pisarn 
upravne enote znižali na sla-
bih 6433 evrov (z DDV) me-
sečno, pri čemer so v ceni že 
upoštevani vsi stroški čistil-
nega servisa, tudi stroški na-
bave materiala. 

V skladu s pogodbo je Ma-
ricon čiščenje sprva vsako-
dnevno izvajal s petimi uspo-
sobljenimi delavkami s pol-
nim delovnim časom, s ka-
terimi je moral skleniti tudi 
ustrezno pogodbo o zapo-
slitvi, njihov poimenski se-
znam pa je moral čistilni ser-
vis dostaviti MOK-u. Po zni-
žanju obsega čiščenja v letu 
2013 sedaj čiščenje izvajajo 
še s štirimi delavkami. »Na 
našem objektu trenutno op-
ravljajo dela tri za nedoločen 
čas zaposlene čistilke, ena za 
določen čas. Občasna nado-
meščanja je Manicom or-
ganiziral sam, menda tudi 
preko agencij za posredova-
nje dela, vendar o tem ura-
dno MO Kranj ni obveščena. 
Delavke Manicoma pravijo, 
da plačo dobivajo redno, ne 

vemo pa, kako je s posredno 
zaposlenimi, kadar ti nado-
meščajo odsotne delavke,« 
je na naše poizvedovanje 
odgovorila Mendi Kokot iz 
službe za stike z javnostjo in 
protokol v kabinetu župana. 
Kot je dodala, je MOK pri 
zamujanju s plačili za po-
godbeno zaposleno samos-
tojno podjetnico, ki je nado-
meščala odsotne, Manicom 
opozoril na dolžnost plači-
la izvajalki. »Če nas je s tem 
seznanila, je račune dobila 
plačane postopoma z več-
mesečno zamudo,« je poja-
snila Kokotova. 

Rešitev v zaposlovanju

Storitev čiščenja poslov-
nih prostorov v kranjski ob-
činski stavbi opravlja zuna-
nji izvajalec že od 90-ih let 
prejšnjega stoletja in odtlej 
teh storitev ne opravlja-
jo več delavci, zaposleni na 
MOK, smo še izvedeli. Go-
ran Lukić iz Svetovalnice za 
migrante sicer poudarja, da 
država in občine prav z na-
jemanjem zunanjih izvajal-
cev za čiščenje, varovanje in 
podobne storitve omogočajo 
izkoriščanje delavcev v naje-
tih izvajalskih podjetjih, še 
posebej ker je glavni krite-
rij pri izbiri izvajalca preko 
javnih naročil najnižja po-
nujena cena. Po njegovem 
bi takšne nepoštene poslov-
ne prakse najlažje preprečili 
s tem, da bi državne institu-
cije in občine ponovno same 
zaposlile čistilke in jim tako 
vrnile socialno varnost.

Na črno čistila tudi inšpekciji
Čistilni servisi, ki izvajajo čiščenja tudi za državo in občine, pogosto grobo kršijo delovno zakonodajo. 
Čistilni servis, ki je pomagal pri čiščenju občinske stavbe v Kranju, si je npr. drznil na čiščenje prostorov 
kranjskega inšpektorata za delo poslati čistilko, ki so ji plačevali na roko.

V kranjski enoti inšpektorata za delo so pred dvema letoma 
po naključju ugotovili, da je njihove prostore pospravljala 
čistilka, ki je delala na črno. / Foto: Tina Dokl

Skoraj dve leti in pol bo 
minilo, odkar je sedanja 
Direkcija RS za infra-

strukturo na mostu v Mednu 
zaradi njegove dotrajanosti 
uvedla izmenično enosmerni 
promet. En most pa toliko za-
pletov, bi lahko zapisali. V tem 
času se je o načrtovani obno-
vi in rešitvah veliko govorilo, 
pisalo, slikalo. Vozniki so se 
načakali v koloni pred sema-
forjem, številni so ubirali dru-
ge poti, najpogosteje dotrajano 
lokalno cesto skozi Seničico, 
za katero je ob zadnjem obi-
sku minister za infrastrukturo 
Peter Gašperšič obljubil, da jo 
bodo obnovili tudi s pomočjo 
države. Vozniki, ki se dnevno 
z Gorenjskega vozijo po cesti 
Medvode–Ljubljana, ki je ena 
najbolj obremenjenih regional-
nih cest v državi, bodo kmalu 
zadovoljnejši. Obnova mostu 
in gradnja prepusta se zaklju-
čujeta. Vzpostavitev dvosmer-
nega prometa je predvidena 
do 10. junija. Da je do takšne 
rešitve sploh prišlo, so zago-
tovo pripomogli tudi pritiski 
župana Medvod in županov 
z Loškega, ki so stopili skupaj 
in ministru odločno predstavi-
li zahteve. Zavzemali so se za 
celovito in čimprejšnjo rešitev 
problema. Prvo leto izmenič-
no enosmernega prometa se ni 
zgodilo skorajda nič, potem je 
država objavila razpis za po-
stavitev montažnega mostu, 
po katerem naj bi promet pote-
kal v eno smer, v drugo pa še 
naprej po obstoječem. Denarja 

za celovito sanacijo takrat ni 
bilo. In začelo se je zapletati 
z razpisi. Pritožbam neizbra-
nih ponudnikov ni bilo videti 
konca. Pred skorajda natanko 
enim letom pa je direkcija spo-
ročila, da je zagotovljen denar 
za celostno rešitev problema. 
Objavljen je bil nov razpis za 
rekonstrukcijo obstoječega mo-
stu nad železniško progo in 
bližnjega prepusta. Znova je 
prišlo do pritožbe neizbrane-
ga ponudnika, novembra lani 
pa je nato direkcija prejela ob-
vestilo o umiku zahtevka za 
revizijo. Dela v vrednosti nekaj 
manj kot dva milijona evrov 
so se lahko začela. Najprej so 
s pomočjo vojske postavili prvi 
montažni most, nato so pos-
tavili še drugega. Sredi marca 
je tako promet po več kot dveh 
letih znova stekel v obe smeri, 
a le za dober mesec. Za dokon-
čanje gradbenih del je bilo tre-
ba odstraniti drugi montažni 
most, ki je bil zaradi utesnje-
nosti prostora umeščen v vo-
zni pas obstoječe ceste. Ljudje 
so se tudi javno spraševali, v 
čem je bil sploh smisel njego-
ve postavitve in če ne bi raje 
tega denarja, po pridobljenih 
podatkih okrog 125 tisoč evrov, 
namenili za obnovo ceste skozi 
Seničico. Vozniki bi zagotovo 
razumeli in potrpeli še mesec 
več čakanja. In kako naprej? Z 
dokončanjem obnove, opozar-
jajo, se bodo zastoji ob konicah 
premaknili le nekaj kilometrov 
naprej proti Ljubljani. Zastojev 
še ne bo konec. 

Dve leti in pol za ... most

KOMENTAR
Maja Bertoncelj

Peter Slatnar je v zgodbo 
proizvodnje skakalnih smu-
či vstopil po odločitvi Ela-
na o ukinitvi tega progra-
ma. Poleg zvezi se je zahva-
lil tudi Elanu za vso podpo-
ro. »Odstopili so vse podat-
ke, ponudili znanje. Pokaza-
lo se je, kaj pomeni, če Slo-
venci stopimo skupaj. Pro-
izvodnja ostaja v prostorih 
Elana, ki so najeti za čas pro-
izvodnje in izdelave smuči. 
Za ta čas je najeta tudi delov-
na sila, kar pomeni od šest 
do deset ljudi. Elan poskr-
bi za nakup materiala, izde-
la smuči, stroje, ki so v Ela-
nu in so namensko narejeni 
za izdelavo skakalnih smu-
či, bomo v drugi fazi tega 
dogovora odkupili. Vizija 

je, da bomo nekoč proizvo-
dnjo preselili na novo loka-
cijo, bliže naši proizvodnji. 
Proizvodnja cenovno osta-
ja na istem nivoju kot prej,« 
je pojasnil Slatnar in dodal: 
»V prvi kvoti bomo proi-
zvedli osemsto parov smuči 
in sto specialnih za svetovni 
pokal, v drugem delu pa še 
med štiristo in petsto. Pro-
dajna cena skakalnih smuči 
je od dvesto do štiristo petde-
set evrov brez DDV, kar po-
meni, da so tudi do polovi-
co cenejše od konkurence.«

S smučmi bodo najprej 
opremili Petra Prevca, ki za-
upa slovenskemu znanju, 
tako kot tudi Japonka Sara 
Takanaši, zmagovalka sve-
tovnega pokala pri ženskah. 
Za testiranje so že dogovorje-
ni z vsemi reprezentancami 

v svetovnem pokalu. »Smu-
čko skušamo še nadgraditi, 
da bo toliko boljša od dru-
gih, da jo bomo lahko pro-
dajali, in ne podarjali,« je ja-
sen Slatnar. Posel je vreden 
okrog petsto tisoč evrov, za 
izdelane in prodane smu-
či po maksimalni ceni. Šte-
vilka se zniža za sponzorske 
smuči in smuči, prodane po 
klubskih cenah. Verjamejo, 
da bo poslovanje pozitivno, 
tudi zaradi pomoči Smučar-
ske zveze Slovenije (SZS) in 
tekmovalcev, ki so se za prvo 
leto odpovedali bonusom.

S sodelovanjem je zado-
voljen tudi Ljubo Jasnič, 
predsednik zbora in odbora 
za smučarske skoke in nor-
dijsko kombinacijo: »Z eki-
po Elana in Petrom Slatnar-
jem smo hitro našli skupni 

jezik. Mudilo se nam je, saj 
smo stvari zaradi dovoljenja 
od Mednarodne smučarske 
zveze morali spraviti pod 
streho do konca aprila. Do-
voljenje smo dobili in nobe-
nih ovir več ni, da smučke 
ne bi mogli uporabljati. Kar 
se tiče SZS, smo želeli Slat-
narju pomagati k dobremu 
začetku in zato prevzeli ser-
viserja, ki je bil prej zapo-
slen pri Elanu (Aljošo Bran-
ca, op. p.), poleg tega pa ga 
oprostili plačila pristojbi-
ne smučarskemu skladu. 
Naš direktni vložek je med 
šestdeset in sedemdeset ti-
soč evrov.«

Nove skakalne smuči Slat-
nar bodo naši tekmovalci 
lahko preizkusili že prihod-
nji konec tedna. Za Petra 
Prevca so že pripravljene.

Slatnar predstavil nove smuči
31. stran
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Z novo Restavracijo Tuš v Kranju 
bogatejša kulinarična ponudba
V Planetu Tuš Kranj je svoja vrata odprla nova Restavracija Tuš, 
ki v ospredje postavlja želje gostov in sodobne kulinarične smernice. 

Sodobna Restavracija Tuš svojim gostom ponuja možnost, da si sami sestavijo svoj 
meni, ki ustreza njihovemu trenutnemu razpoloženju in željam. Po svojem okusu  
lahko tako zadovoljijo potrebo po hitrem, a hkrati tudi kakovostnem obroku ali  
počasi uživajo v kulinaričnih dobrotah. Izbirajo lahko med pestro ponudbo juh in  
okusnih enolončnic, sestavijo solato iz bogato založenega solatnega bara, ki jo  
odlično izpopolnijo z različnimi prelivi, si postrežejo v sadnem baru s svežim sadjem in 
izberejo svež naravni sok ali tortico iz vitrine. Tuševi kuharji dodatno skrbijo za pripra-
vo dnevno svežih malic in kosil pa tudi okusnih pic za vse, ki jim primanjkuje časa in  
pričakujejo hitro pripravljen polnovredni obrok.
Pri oblikovanju dnevno sveže ponudbe v Tušu ostajajo zvesti predvsem lokalnim  
dobaviteljem in pridelovalcem hrane. Tako obiskovalcem zagotavljajo preverjeno  
kakovost po dostopnih cenah, saj so dnevni meniji, ki jih obiskovalci lahko redno  
preverjajo tudi na spletni strani Planeta Tuš, na voljo že od 3,90 € dalje. Delovni čas Re-
stavracije Tuš Kranj je od ponedeljka do sobote od 9. do 20. ure.
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Urša Peternel

Jesenice – Najbolj obiskan 
vrh v Karavankah je v maju 
zagotovo 1835 metrov viso-
ka Golica. Prejšnji konec te-
dna jo je obiskalo več tisoč 
planincev, ki so se v kolonah 
vili proti vrhu in nazaj v doli-
no. Kot so povedali v Planin-
skem društvu Jesenice, je po 
slabem vremenu v prvi polo-
vici maja minuli konec tedna 
Golica doživela najbolj mno-
žičen letošnji obisk. Planin-
ci so prišli iz različnih krajev 
Slovenije, predvsem s Štajer-
ske in Dolenjske, pa tudi iz 
tujine, zlasti Avstrije in Hrva-
ške. »Veliko je bilo organizi-
ranih skupin planinskih dru-
štev. Med pohodniki se naj-
dejo tudi glasbeni navdušen-
ci, ki seveda z veseljem zai-
grajo legendarno Avseniko-
vo Polko na Golici. V sobo-
to se je na vrh povzpela tudi 
folklorna skupina iz okolice 
Horjula. Člani so se oblek-
li v narodne noše in veselo 

zaplesali,« je povedal Janko 
Rabič iz Planinskega društva 
Jesenice. V Koči na Golici sta 
Bojana Hiti in Katarina Zrnić 
skupaj z ostalim osebjem z 
veliko dobre volje obvladova-
li kopico dela. »Takšne mno-
žice ljudi so tisti pravi majski 
obraz Golice. Glede na zmo-
gljivosti koče smo naredili 
vse, da so bili planinci dobro 
postreženi. Zapisane pohva-
le v pohodni knjigi so nam 
odtehtale vse napore. Še ved-
no so klici od vsepovsod, tako 
da v naslednjih koncih tedna 
še pričakujemo veliko pla-
nincev. Veseli jih bomo, nar-
cise se bodo na zgornjih po-
bočjih Golice šele sedaj prav 
razcvetele, zato dobrodošli! 
Pohvalno je tudi, da planinci 
na poteh ne odmetavajo sme-
ti in tako skrbijo, da lepo pla-
ninsko okolje ostaja čisto,« 
sta povedali.

Veliko dela imajo v 
maju na pobočjih Goli-
ce tudi društveni markaci-
sti, ki obnavljajo od zime 

poškodovane poti. Že lani 
so na novo uredili velik del 
glavne poti, ki vodi od spo-
dnje postaje žičnice do koče. 
Tudi letošnja zima je pustila 

posledice, zato morajo še več 
poti urediti, da bodo še bolj 
varne za množice planin-
cev. V soboto sta markacista 
Branko Jensterle in Janko 

Šeme morala še dodatno v 
akcijo, da sta odstranila sta-
ro smreko, ki je kakšen dan 
prej padla na glavno pot, ki 
vodi do koče na Golici. 

Golica – majska kraljica
Prejšnji konec tedna je v prelepem vremenu Golico obiskalo več tisoč planincev. V naslednjih koncih tedna jih pričakujejo še več. 
Narcise se bodo na zgornjih pobočjih v prihodnjih dneh najlepše razcvetele.

V soboto in nedeljo so se na Golico vile kolone planincev. / Foto: Janko Rabič

Urša Peternel

Žirovnica – Tako so obnovili 
igrišče za mali nogomet, na-
peljali nov avtomatski sistem 
za zalivanje igrišča, kupili pet 
dodatnih lesenih miz s klop-
mi, največja novost v parku 
pa je šotor, v katerem so mize 
s klopmi in oder. V njem je 
prostora za 150 oseb, oddaja-
li pa ga bodo v najem za razne 
prireditve, manjše koncerte, 
piknike, obletnice ...

Ker je park v zadnjih letih 
odlično zaživel, se v Občini 
Žirovnica ozirajo v priho-
dnost, saj ponudbo parka že-
lijo še dopolniti. Po besedah 
župana Leopolda Pogačar-
ja veliko število obiskoval-
cev od blizu in daleč nareku-
je nadaljnji razvoj območja. 
Tako so lani v okviru spre-
memb občinskega prostor-
skega načrta začeli s postop-
ki za umestitev dodatnih de-
javnosti v park, pri čemer se 
zavedajo, da gre za varovano 
in občutljivo območje, za-
radi česar iščejo ravnotežje 
med varovanjem narave in 
razvojem. Idejne zasnove že 
pripravljajo, te bodo osnova 
za spremembe občinskega 
prostorskega načrta in tudi 

za prijave na razpise za sofi-
nanciranje. Po Pogačarjevih 
besedah razmišljajo zlasti o 
postavitvi počivališča za av-
todome, idejni predlog je že 
izdelan. Poleg tega namera-
vajo prostore za piknik opre-
miti z vodo in električni-
mi priključki ter nad njimi 
postaviti nadstreške. V načr-
tu imajo tudi širitev igrišča 
za odbojko, ki bi ga pozimi 
preuredili tudi v drsališče, 
zanimiva je tudi ideja po po-
stavitvi manjše jeklenice za 

spust ali tako imenovanega 
zip-line. »Dinamika razvo-
ja in gradnje bo odvisna od 
dopustnosti umeščanja ak-
tivnosti v prostor in seveda 
od finančnih zmožnosti,« 
je povedal Pogačar ter dodal, 
da so na svet gorenjske regi-
je že oddali predlog za sofi-
nanciranje v sklopu projek-
tov Karavanke prihodnosti 
in Razvoj športnega in kli-
matsko-zdraviliškega turiz-
ma v skupni vrednosti 170 
tisoč evrov.

V Završnici tudi počivališče 
za avtodome
V Rekreacijskem parku Završnica se v teh dneh že pripravljajo na novo 
poletno sezono.

Rekreacijski park Završnica: letošnja novost je šotor za 
prireditve. / Foto: Gorazd Kavčič

Kranj – Ministrstvo za okolje 
in prostor bo organiziralo stro-
kovno usposabljanje za nara-
vovarstvene in prostovoljne 
nadzornike. Usposabljanje 
bo trajalo šest dni, med 31. 
avgustom in 15. novembrom, 
rok za prijave je 15. julij. Slu-
šatelji bodo na usposabljanju 
pridobili znanja s področja 
ohranjanja narave in biotske 
raznovrstnosti, varstva narav-
nih vrednot, poznavanja za-
varovanih območij v Sloveniji, 
inšpekcijskega postopka,...

Usposabljanje za 
nadzornike

Radovljica – Število položnic, 
plačanih prek javne blagajne, 
se od septembra 2014, ko je 
začela delovati, stalno poveču-
je. Zato so v Radovljici sklenili, 
da s to obliko pomoči obča-
nom nadaljujejo, izvajalec pa 
ostaja Poštna banka Sloveni-
je. V sistem javne blagajne so 
vključeni občina, njeni javni 
zavodi ter javno podjetje Ko-
munala Radovljica, na novo 
pa je tudi Dom dr. Janka Be-
nedika. Lani je bilo prek javne 
blagajne v občini Radovljica 
plačanih 23.786 plačilnih nalo-
gov, za kar je občina zagotovila 
približno 14 tisoč evrov.

Vse več plačil prek 
javne blagajne
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Samo Lesjak

Tržič – Tržiški muzej je si-
cer že pred časom v Kurni-
kovi hiši pripravil pregledno 
razstavo na temo oblačilne 
dediščine na Gorenjskem, 
na kateri so obiskovalcem 
prek folklornih kostumov 
in starih oblačil predstavi-
li prepletenost kmečkega in 
trškega načina oblačenja.

Na tokratni razstavi, ki jo 
je muzej pripravil skupaj s 
Kulturnim društvom FS Ka-
ravanke, pa so se posveti-
li zgodovini delikatnega, pa 
vendar danes tako vsakda-
njega oblačila – spodnjega 
perila. Spodnje perilo ima 
veliko bolj zanimivo zgodo-
vino, kot se zdi na prvi pog-
led. Zanimivo dejstvo je, da 
je prav ta zgodovina relativ-
no kratka in v etnološki stro-
ki doslej dokaj redko pred-
stavljena. Perilo je pač vse-
skozi zavito v tančico skriv-
nosti, saj je že od nekdaj ve-
ljalo za oblačilni kos, ki je ve-
čini ljudi dobro skrit in zato 

pogosto vsaj navidezno ne-
pomemben. V njem se pre-
možni niso portretirali, 
kmečkemu prebivalstvu se 
sploh ni zdelo potrebno in 
o njem se v večini obdobij 
preprosto ni govorilo. Spo-
dnje perilo je imelo nekoč 
povsem drugačen pomen, 
kot ga ima danes. V stoletjih, 
ko so imela spodnja oblači-
la, kot so krinoline, stezniki 
in tudi prve ženske spodnje 
hlače predvsem status viso-
ke družbene pripadnosti, je 
šlo za socialno-kulturni fe-
nomen.  

Na razstavi, katere kustos 
je dr. Bojan Knific, izjemen 
strokovnjak na področju ob-
lačilne kulturne dediščine, 
je na ogled prek dvesto ob-
lačilnih kosov, mnogi iz-
med njih še iz 19. stoletja, 
med njimi številne ženske 
in moške spodnje hlače, 
spodnja krila, spodnje sraj-
ce, nedrci, stezniki, nogavi-
ce ... Vsaka vrsta oblačil je 
predstavljena z zgodovinsko 
strokovnega vidika, obenem 

pa jih popestrijo anekdo-
tične zanimivosti ter hudo-
mušni verzi. Razstavljeni 
predmeti so sicer iz zbirk 
Tržiškega muzeja, izjemno 

zanimive oblačilne kose pa 
so za razstavo posodili Maja 
in Matjaž Simon, ki hranita 
bogato dediščino tržiške tr-
ške hiše, Alenka Adamič, ki 

hrani zbirko znanega skla-
datelja Bojana Adamiča, ter 
Andreja Stržinar, ki šiva 
folklorne kostume in druga 
historična oblačila.

Kaj so včasih nosili spodaj
Do konca junija je v tržiški Kurnikovi hiši na ogled zanimiva razstava o zgodovini spodnjega perila pri nas.

Spodnje perilo – od kje, kdaj in zakaj: župan Borut Sajovic, Danica Meglič, soavtorica 
razstave, sicer garderoberka FS Karavanke, Jana Babšek, direktorica Tržiškega muzeja, 
kustos dr. Bojan Knific; spredaj sedi Marta Meglič v vlogi Rodarjeve Mici (Marije Kurnik), 
pranečakinje znanega tržiškega pesnika Vojteha Kurnika, ki je bila po poklicu šivilja in 
znana tržiška izdelovalka spodnjega perila. / Foto: Primož Pičulin

Ljubljana – V sodelovanju 
s Slovenskim etnografskim 
muzejem študentje drugega 
letnika Oddelka za etnologijo 
in kulturno antropologijo Fi-
lozofske fakultete v Ljubljani 
vabijo na razstavo z naslo-
vom #vstopilSEM ob razstavi 
Vrata: prostorski in simbolni 
prehodi življenja. Polovica 
študentov, sodelujočih na 
razstavi, je doma z Gorenj-
skega. Odprtje razstave s 
programom mladih ustvar-
jalcev bo 1. junija ob 18.30 v 
Slovenskem etnografskem 
muzeju v Ljubljani. »Mladi 
danes najpomembnejša pre-
hajanja svojega življenja obja-
vljamo na družabna omrežja. 
Prav zato smo razstavni pros-
tor spremenili v svoje lastno, 
majhno družbeno omrežje,« 
je povedala Tržičanka Pija 
Japelj in v imenu sodelujočih 
povabila na razstavo, ki bo na 
ogled do septembra.  

Študentje razstavljajo v 
etnografskem muzeju

Pol leta po združitvi je ECE prvi med 
ponudniki električne energije in 
energentov po številu odjemalcev, 
prav tako ima med vsemi ponudni-
ki najobsežnejšo spletno trgovino. 
Podjetje je lani raslo na vseh pod-
ročjih – tako na področju prodaje 
električne energije in zemeljskega 
plina kot tudi lesnih peletov. Zabe-
ležili so skoraj 3 milijone evrov do-
bička in 145 milijonov evrov prome-
ta. O nadaljnji rasti in razvoju zdru-
ženega podjetja ter o širitvi ponud-
be za odjemalce smo se pogovarja-
li z direktorjem Mitjo Terčetom, ki ve, 
kaj hoče, predvsem pa se svojih idej 
ne boji uresničevati. 

V petih letih na čelu Elektro Celje 
Energija ste podjetje reorganizi-
rali, modernizirali in usmerili v trg. 
Bili ste gonilna sila združitve, s ka-
tero ste povečali prihodke, ustva-
rili dobiček, uspešno poslovanje 
načrtujete tudi letos. Ste pričako-
vali tako dobre rezultate?
Prepričan sem bil, in to sem večkrat 
povedal na glas, da lahko na tako 
konkurenčnem trgu, kot je energet-
ski, rastemo le, če združimo moči. 
Združitev je bila velik zalogaj, ki smo 
ga v celoti izvedli z lastnimi zaposle-
nimi. Hkrati je bil to največji projekt 
in izziv v moji karieri. Ni šlo zgolj za 
združitev dveh podjetij, združili smo 
dve veliki zgodbi, od obeh podjetij 
smo vzeli najboljše. Številke potrju-
jejo, da smo imeli prav. ECE je danes 
drugi največji dobavitelj električne 

energije v Sloveniji in prvi po številu 
odjemalcev. Rast prihodkov načrtu-
jemo tudi za letos, pričakujemo 150 
milijonov evrov prometa in približ-
no toliko dobička kot lani. 
Kako so združitev občutili odje-
malci? Se je zanje kaj spremenilo? 
Ves čas sem poudarjal, da so odje-
malci najpomembnejši, zato smo se 
potrudili, da združitve pravzaprav 
niso občutili. Ne zanimajo jih siner-
gijski učinki, sedež podjetja, lastni-
ška struktura ali poslovni rezultati. 
Zanima jih le, kaj to pomeni zanje. 
Z združitvijo smo jim lahko ponudili 
veliko več, kar je najbolj pomembno. 
Zagotavljamo jim več storitev po še 
nižjih cenah, kakovostne energente, 
prilagodljivost in odzivnost.
Osnovna dejavnost ECE je doba-
va elektrike, v zadnjem letu pa se 
predvsem po vaši zaslugi usmerja 
tudi v druge dejavnosti. Zakaj? 
Gospodarske razmere dobaviteljem 
elektrike ne omogočajo dolgoroč-
nega preživetja, zato je bila usme-
ritev v druge dejavnosti logična od-
ločitev. V ospredju je skrb za naše 
odjemalce, ki jim želimo zagotoviti 
kar se da velik nabor zanje čim bolj 
uporabnih storitev. Verjamem, da se 
bomo le tako dolgoročno obdrža-
li na trgu. 
Letos ste zasnovali spletno trgovi-
no, v kateri je na voljo že 200 go-
spodinjskih aparatov in drugih 
naprav najvarčnejših energijskih 
razredov. V čem se razlikuje od 
drugih spletnih trgovin?

Naš cilj je zagotavljati nabor najbolj 
kakovostnih in najvarčnejših izdel-
kov. Vsi so na voljo po ugodnih cenah, 
dodana vrednost za potrošnike pa je 
drugje. Naši redni plačniki jih lahko 
kupijo na 12 obrokov brez obresti. 
Omogočamo jim preprosto odplače-
vanje obrokov na računu za energen-
te, kar je novost pri nas. Vsak mesec 
imamo v ponudbi številne izdelke po 
daleč najboljših akcijskih cenah, ki 
bodo na voljo od dva do tri mesece. 
Vsi izdelki v spletni trgovini so po iz-
jemno konkurenčnih cenah na voljo 
tudi tistim, ki imajo pogodbo o doba-
vi energije sklenjeno z drugimi ponu-
dniki. Ponudbo bomo do konca leta 
razširili na 1000 izdelkov. 
ECE je na energetskem trgu znan 
po novostih. Bili ste prvi, ki ste go-
spodinjstvom začeli dobavljati 

električno energijo iz obnovljivih 
virov brez doplačila. Se je obresto-
valo?
To je eden od projektov, na katerega 
sem najbolj ponosen. K podobnim 
dejanjem sem pozival tudi druga 
energetska podjetja, saj sem prepri-
čan, da so možnosti izkoriščanja ob-
novljivih virov neomejene, a ni bilo 
odziva. Nam se je odločitev kratko-
ročno obrestovala s povečanjem 
števila kupcev. Danes dobavljamo 
čisto energijo skoraj 200.000 gospo-
dinjstvom in 20.000 podjetjem. A 
to ni bil edini cilj. Kot družbeno od-
govorno podjetje želimo prispeva-
ti tudi k trajnostnemu razvoju Slo-
venije, ki ima tako velik vodni, sonč-
ni, vetrni, geotermalni in gozdni po-
tencial, da bi lahko vso energijo pro-
izvedla iz obnovljivih virov. 

V ECE veliko pozornosti namenja-
te ozaveščanju odjemalcev o učin-
koviti rabi električne energije. Po-
nudili ste jim že več inovativnih re-
šitev, med drugim mobilno apli-
kacijo ECE mobil. Njena najnovej-
ša različica ponuja še več novosti. 
Katere?
Posodobljena različica je razširje-
na na spremljanje računa za ze-
meljski plin in lesno biomaso. Omo-
goča preprosto upravljanje raču-
nov za energente, spremljanje pora-
be, pregledovanje stanja računov in 
plačil, oddajo števčnih stanj za elek-
triko in zemeljski plin brez čakalnih 
vrst, nakup energentov, izbiro nači-
na plačila prek trajnika in elektron-
ski račun. Pomembna prednost je, 
da lahko uporabnik primerja pora-
bo energenta v svojem gospodinj-
stvu ali podjetju z drugimi primerlji-
vimi porabniki.
Prvi v Sloveniji in med prvimi v 
Evropi ste odjemalcem ponudi-
li inovativen in pregleden grafič-
ni račun. Ideja je bila vaša, kajne? 
Pobuda za spremembo je bila moja, 
idejo za izvedbo pa je prispeval sode-
lavec. Grafični prikaz nazorno poka-
že, kolikšen del končnega zneska gre 
za dejansko porabo elektrike, koliko 
za dajatve in koliko za omrežnino. Ku-
pec lahko na računu spremlja porabo 
prejšnjih mesecev in jo na grafičnem 
prikazu primerja s preteklimi mese-
ci. Dobrodošlo je tudi, da so na enem 
mestu zbrana vsa odjemna mesta 
posameznega odjemalca in vsi raču-
ni za vse energente. 
Ali za vaše kupce pripravljate še 
kakšno novost?
Zavedamo se odgovornosti do kup-
cev, zato jim bo kmalu na voljo klic-
ni center, ki bo deloval 24 ur na dan. 
Tako nas bodo lahko poklicali ka-
dar koli in dobili odgovore na svoja 
vprašanja. 

Združeni močnejši in uspešnejši
Elektro Celje Energija in Elektro Gorenjska Prodaja sta z združitvijo oktobra lani dokazali, da je eno podjetje na enem 
najbolj konkurenčnih trgov, energetskem, močnejše in uspešnejše – Združeno podjetje ECE, ki ga vodi prodoren in 
inovativen direktor, ima danes največje število odjemalcev energije. 

mag. Mitja Terče, direktor podjetja ECE
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Kriška gora – Rotary klub Tržič 
Naklo bo jutri ob koči na Kri-
ški gori predal defibrilator, od 
11. ure dalje se bodo planinci v 
praktičnem prikazu lahko sez-
nanili s postopki prve pomoči 
ob srčnem zastoju. 

Dan za življenje
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Vilma Stanovnik

Kranj – Že kar nekaj časa se 
vleče ureditev lastništva Re
gijskega panožnega nordij
skega centra Kranj, na sre
dini seji pa so kranjski me
stni svetniki potrdili predlog 
Urada za splošne zadeve, 
da bo Mestna občina Kranj 
prevzela lastniški delež SK 
Triglav. 

»Lastniška razmerja 
niso urejena, kot lastni
ka sta vpisana Mestna ob
čina Kranj do sedem dese
tin in SK Triglav do tri de
setine. Vemo tudi, da je v 
skalnico in spremljajoče 
objekte veliko vlagala tudi 
Smučarska zveza Sloveni
je in da tudi ta delež ni raz
rešen. Volje, da bi se to do
govorili in uredili, do sedaj 
ni bilo predvsem zato, ker 
lastništvo pomeni tudi ve
liko breme in odgovornost 
predvsem glede vzdrževa
nja, upravljanja in investi
cij. Tako smo sedaj doseg
li odličen dogovor, saj bo 
občina prevzela premože
nje, nato bomo zaključili 

cenitev in delež, ki pripada 
SZS, predali tej zvezi. Zve
za bo prevzela upravljanje 
in vzdrževanje skakalnice 
na svoje stroške. To za ob
čino pomeni, da pridobimo 
premoženje, se znebimo 
stroškov upravljanja, isto
časno pa bo SZS kot krovna 

organizacija skrbela za ra
zvoj skakalnega športa. Do
govorili smo se tudi, da bo 
imel domači skakalni klub 
Triglav brezplačno upora
bo,« je povedal kranjski žu
pan Boštjan Trilar, svetniki 
pa so bili soglasno za pre
dlagano rešitev.

 »Dogovarjanje je zahtev
no in še ni končano, imamo 
pa podpisane nekatere do
kumente, tako pogodbo o 
prenosu kot pismo o name
ri o vzdrževanju, sedaj pa bo 
trajalo, da se zaključi cenitev 
in se napišejo pogodbe,« je 
še dodal župan Trilar.

Urejajo lastništvo skakalnic
Po več kot desetih letih si na kranjski občini želijo urediti lastništvo Regijskega panožnega nordijskega 
centra Kranj, zato so svetniki na sredini seji soglasno podprli predvideni načrt pridobivanja 
premoženja.

Regijski panožni nordijski center naj bi vendarle imel urejeno lastništvo. / Foto: arhiv Gorenjskega glasa

Jože Košnjek

Duplje – Društvo diabeti
kov Kranj je pred nedavnim 
organiziralo srečanje svo
jih članov, nanj pa je pova
bilo tudi diabetične bolni
ke iz društev Tržič, Jeseni
ce, Škofja Loka, Kamnik in 
Domžale. Pri teh društvih je 
namreč običaj, da na eno od 
svojih srečanj povabijo tudi 
člane drugih društev. Kranj
čani so za sobotno druže
nje pripravili zanimiv pro
gram. Ob devetih dopoldne 
so se zbrali pred podružnič
no osnovno šolo v Dupljah, 
od koder so pešačili najprej 
do zgodovinsko zanimive 
cerkvice svetega Mihaela v 
Zgornjih Dupljah in naprej v 
osrčje Udin boršta, do Krive 
jelke, nekdanjega zbirališča 
rokovnjačev. Kdor ni zmogel 
hoje, so mu z vozilom olaj
šali pot dupljanski gasilci, 
ki nikdar in nikomur ne od
rečejo pomoči. Pri Krivi jel
ki so gostom, bilo jih je nad 
60, člani Kulturnega in tu
rističnega društva Pod krivo 
jelko pripravili rokovnjaško 
presenečenje. Njegov član 
je tudi glavni organizator 

srečanja Janez Benegalija iz 
Dupelj, ki si je za to prilož
nost nadel rokovnjaško opra
vo. Ob ognju so zvedeli veli
ko zanimivega o rokovnjaški 
zgodovini velikega gozda in 
bližnjih Dupelj in bili v bliž
nji grapi pri izviru studenca 
priča pravi rokovnjaški ohce
ti, ki jo je vodil poglavar, ha
rambaša Veliki Groga, ženin 

in nevesta pa sta po takrat
nem običaju skočila čez ja
rek. Dupljanski rokovnjači 
so goste povabili na poročno 
pojedino, finfranje imenova
no, godec pa je poskrbel, da 
so se gostje lahko zavrteli ob 
taktih njegove harmonike. 
Spoznavanje Dupelj in nji
hove preteklosti je bilo skle
njeno z obiskom Dupljanske 

graščine, v kateri je njen la
stnik Matjaž Mavsar pripo
vedoval, kako so razpadajo
či hiši vrnili stari lesk in živ
ljenje. Kosilo pri Bovavcu v 
Strahinju je bilo zadnje deja
nje srečanja. Pri njegovi or
ganizaciji so pomagali tudi 
Občina Naklo in številni do
natorji, za kar jim diabetiki 
izrekajo hvaležnost.

Diabetiki v rokovnjaškem Udin borštu
Člani šestih gorenjskih društev diabetikov so spoznavali Duplje in se srečali z rokovnjaško zgodovino 
Udin boršta.

Diabetiki so ob rokovnjaškem ognju sredi Udin boršta slišali marsikaj o življenju ljudi, ki so 
gozd izbrali za svoje skrivališče.

Mateja Rant

Bled – Blejski občinski sve
tniki so sredi aprila spre
jeli novi plovbni režim po 
Blejskem jezeru, s katerim 
so med drugim omogoči
li tudi vzpostavitev redne
ga linijskega prevoza potni
kov na otok. Ker je v zvezi 
s tem pred časom prišlo do 
spora med blejskimi plet
narji in župnijo, ki je s svo
jo ladjico Sinaj prav tako že
lela opravljati redne linijske 
prevoze na otok, je to zače
la spremljati tudi agencija 
za varstvo konkurence. Za
nima jih namreč, ali so bila 
pri izbiri prevoznika upošte
vana pravila o omogočanju 
konkurence.

Od Občine Bled so zato 
zahtevali več pojasnil, reci
mo kako poteka izbor plet
narjev, ki opravljajo prevoze 
na otok, kakšni so bili postop
ki za pridobitev dovoljenj za 
prevoz potnikov in podob
no. Ta čas namreč odlok na 
jezeru dovoljuje prevoze s 23 

pletnami in tremi hidrobusi. 
Na agenciji so nam pojasni
li, da doslej v okviru nadzo
ra še niso pridobili vseh rele
vantnih podatkov, ki bi potr
dili oziroma zavrgli sum kr
šenja konkurenčne zakono
daje. Zato tudi po njihovem 
pojasnilu še ne morejo na
povedati, kako bodo ravnali 
v primeru kršitev, le da bodo 
»postopali v skladu s po
oblastili«. »Očitno želi nek
do na vsak način dokazati, 
da pletnarji prevoze izvajajo 
neupravičeno in da bi mora
li izvesti javni razpis za izbi
ro prevoznika,« je zadevo ko
mentiral direktor občinske 
uprave Matjaž Berčon in do
dal, da je bila izbira pletnar
jev kompromis glede na tra
dicijo na Blejskem jezeru, ki 
pa nekomu očitno ne ustre
za. »Na koncu bodo občino 
stisnili v kot in bo treba izves
ti javni razpis. V tem primeru 
bo lahko prevoze na otok op
ravljal nekdo, ki z Bledom si
cer nima nobene povezave,« 
je opozoril Berčon.

Preverjajo izbiro 
prevoznika na otok
Agencija za varstvo konkurence je v aprilu na 
podlagi informacij iz sredstev javnega obveščanja 
začela spremljati in analizirati razmere na trgu 
javnih prevozov potnikov na Blejski otok.

Lesce – Štiri leta po tem, ko se je družina, ki je desetletja pre-
bivala v hiši tik ob začetku vzletno-pristajalne steze letališča v 
Lescah, preselila v svoje novo domovanje, je Občina Radovlji-
ca staro Vovkovo hišo vendarle porušila. Novo hišo je Občina 
Radovljica družini zgradila v sklopu prenove vzletno-prista-
jalne steze na leškem letališču, sredstva za prenovo letališča 
in gradnjo hiše pa sta v sklopu gradnje gorenjske avtoceste 
takrat prispevala država in deloma občina.

Hišo na letališču vendarle podrli

V ponedeljek so porušili staro hišo družine Vovk ob robu 
vzletno-pristajalne steze letališča v Lescah. Vovkovi sicer 
od leta 2012 živijo v novi hiši v bližini. / Foto: Gorazd Kavčič

Škofja Loka – Z jutrišnjo tržnico kmetijskih pridelkov in izdel-
kov se v Škofji Loki začenja 14. Teden podeželja na Loškem. V 
torek in sredo, 31. maja in 1. junija, bodo pripravili voden ogled 
čebelarstva kmetije pri Jakuc in Šubičeve hiše z ustvarjalno 
delavnico. V torek in sredo bo v Železnikih 24 ur klekljanja in 
domačih obrti, 1. junija pa tudi srečanje Povem vam zgodbo 
s pripovedovanjem ljudskih pripovedk iz Selške doline. V če-
trtek, 2. junija, v škofjeloški osnovni šoli Mesto pripravljajo 
delavnico o namazih iz sezonskih lokalnih sestavin. Teden 
podeželja se končuje v soboto, 4. junija, z dnevom odprtih 
vrat doma čebelarjev Čebelarskega društva Škofja Loka.

Začenja se teden podeželja na Loškem
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Radovljica – V Radovljici bodo jutri v starem mestnem jedru 
pripravili že tretji Festival keramike, na katerem se bo predsta-
vilo dvajset razstavljavcev. Kot so povedali na zavodu Turizem 
Radovljica, ki prireditev organizira, bo na festivalu sodelovalo 
kar nekaj stalnih izdelovalcev uporabne in umetniške kerami-
ke, pa tudi takšni, ki v Radovljico prihajajo prvič. »Tudi letos 
ohranjamo razstavo na prostem, tokrat je tema kulinarični 
krožnik. Gre za odkupno razstavo, avtor najlepšega keramič-
nega krožnika po izboru obiskovalcev bo nagrajen z denarno 
nagrado, krožnik pa bo šel v roke izžrebanemu obiskovalcu,« 
je povedala Katja Stušek s Turizma Radovljica. »Kulinarična 
ponudba Radovljice in njene okolice od nekdaj velja za kako-
vostno in pristno. V zelenem okolju dobrav in dežele nastajajo 
zdravi proizvodi, ki jih spretni kuharji povežejo v izjemne jedi, 
ki jih navdihuje lokalna tradicija. Dobra kulinarična zgodba 
Radol'ce je nastala s povezovanjem gostincev, umetnike ke-
ramike pa smo prav tako povabili k sodelovanju in povezova-
nju pri udeležbi na razstavi in predstavitvi v Radol'ci, pristno 
sladki, s keramičnim krožnikom,« je še povedala. Za glasbeni 
program bo poskrbela Nataša Artiček, za to, da v soboto ne 
bo treba kuhati kosila doma, pa Mesarija Mlinarič iz Lesc.

Jutri Festival keramike

Stara Loka – Center slepih, slabovidnih in starejših Škofja 
Loka letos praznuje že 80-letnico svojega delovanja. Med 
prazničnimi dogodki je tudi jutrišnje odprtje senzoričnega 
parka – parka čutil. To je park, kjer lahko vsi obiskovalci, ne 
le starejši, senzorno in gibalno ovirani, odkrivajo posamezna 
čutila. V vzhodnem delu obstoječega parka centra so namreč 
uredili zaznavne cone, ki so namenjene vsaka enemu čutu 
(vid, sluh, tip, vonj in okus). Park so začeli ob pomoči arhitekta 
in projektanta Urbana Šveglja obnavljati pred dvema letoma, 
ko je gradbeni poseg zaradi urejanja kanalizacijskega bazena 
močno degradiral njegov vzhodni del. Park čutil bodo odprli 
in javnosti predstavili jutri ob 11. uri, namenjen pa ne bo le 
stanovalcem centra in njihovim svojcem, pač pa vsem. 

Odprli bodo park čutil

Ana Šubic, Jasna Paladin

Cerklje, Volčji Potok – Lions 
klub Brnik je minulo sobo-
to v sklopu vseslovenske li-
onistične akcije Tečem, da 
pomagam, s katero zbira-
jo sredstva za projekt zgo-
dnjega odkrivanja in reha-
bilitacije slabovidnih otrok, 

pripravil tradicionalni do-
brodelni pohod Hodim, da 
pomagam, ki mu je sledi-
lo še druženje Pod Jenkovo 
lipo v Dvorjah. Tam so ude-
leženci, bilo jih je okoli dves-
to, lahko vadili oživljanje po 
zastoju srca, otroci so tekmo-
vali v skokih v daljavo, orga-
nizatorji pa so pripravili tudi 

dobrodelni srečelov in licita-
cijo. Dogodek je z obiskom 
podprl smučarski skakalec 
Domen Prevc, sicer pa so se 
dobrodelneži lahko potego-
vali tudi za podpisane drese 
smučarskih skakalcev, Tina 
Maze je podarila podpisane 
knjige s posvetilom, vinar 
Valter Sirk nekaj vrhunskih 

buteljk … S prireditvijo so 
zbrali tri tisoč evrov. »Za Za-
vod za slepo in slabovidno 
mladino je namenjenih  ti-
soč evrov, ostalo pa za pro-
jekte Osnovne šole Helene 
Puhar ter Brino in Jaka, ki 
se rehabilitirata zaradi ce-
rebralne paralize,« je pojas-
nil predsednik Lions kluba 
Brnik Mitja Košnik.

Tekli in pomagali so v so-
boto tudi člani kamniške-
ga in domžalskega Lions ter 
Leo kluba, ki so na dobrodel-
nem teku v Volčjem Potoku 
zbrali okoli 140 tekačev, ti pa 
so s svojimi startninami po-
magali zbrati dva tisoč evrov, 
ki jih bodo organizatorji po-
darili socialno ogroženim, 
gibalno oviranim in slepim 
ter slabovidnim otrokom in 
mladini. Da bi vsaj malo ra-
zumeli, kako se slednji po-
čutijo v svojem vsakdanu, so 
tudi letos na koncu druženja 
pripravili tek oz. hojo z zave-
zanimi očmi.

Pomoč slabovidnim otrokom

Dobrodelnega pohoda v Cerkljah se je udeležilo okoli dvesto pohodnikov. / Foto: Matic Zorman 

Te za Iskraemeco pred-
stavljajo izziv za nadaljnjih 
dvajset, trideset let. Lani so 
na Nizozemskem sklenili 
posel za dobavo 2,5 milijo-
na pametnih števcev v vred-
nosti 235 milijonov evrov, 
letos so podpisali tudi več-
milijonsko pogodbo z dve-
ma avstrijskima elektrodi-
stribucijskima podjetjema. 
Uresničevanju omenjenih 
poslov je namenjena tudi 
najnovejša proizvodna li-
nija, ki je nastala z nadgra-
dnjo dveh starejših. Vanjo 
so vložili od 300 do 400 ti-
soč evrov, že septembra pa 
bodo zagnali novo, milijon 
evrov vredno linijo, je pojas-
nil izvršni direktor za finan-
ce Bahaa Abdullah. V pod-
jetju sicer trenutno deluje 
osem linij, vsaka pa je vre-
dna od 700 tisoč do milijon 
evrov.

Egiptovski lastnik je v 
Iskraemecovo proizvodnjo 
v zadnjih sedmih letih vložil 
več kot 14 milijonov evrov, 
vlaganja pa se bodo še nada-
ljevala, je napovedal Abdul-
lah. Ob tem je poudaril, da 
imajo v raziskovalno-razvoj-
nem centru, ki je eden naj-
večjih v merilni industri-
ji v Evropi, zaposlenih sko-
raj 120 strokovnjakov, v ra-
zvoj pa letno vlagajo od šest 
do osem odstotkov prihod-
ka. V prihodnjih petih letih 

načrtujejo še za osem mili-
jonov evrov investicij, med 
drugim načrtujejo celovi-
to prenovo in moderniza-
cijo proizvodnje. Še nap-
rej bodo vlagali v razvoj no-
vih števcev, saj si želijo po-
večati tržni delež na obstoje-
čih trgih (izvažajo v več kot 
80 držav) in se razširiti še na 
druge trge. 

»Zelo smo počaščeni, da 
lahko investiramo in smo 
del slovenske industrije. Ko 
smo prišli v Kranj, je bilo 
podjetje v povsem drugač-
nem stanju kot danes, po 

vseh velikih investicijah v 
zadnjih sedmih letih smo 
zelo zadovoljni z njegovim 
razvojem in zaposlenimi. 
Verjamemo, da je pred nami 
še velika prihodnost. Širimo 
svoje poslovanje in trg, čaka 
nas še veliko priložnosti,« je 
poudaril predsednik uprav-
nega odbora in lastnik Iskra-
emeca Ahmed Elsewedy.

Iskraemeco je v 70 letih 
obstoja izdelal več kot 75 mi-
lijonov števcev, poleg Kra-
nja pa ima danes proizvod-
ne obrate tudi v Egiptu, Bo-
sni in Hercegovini, Saudski 

Arabiji, Maleziji in Kolum-
biji. Matična družba v Kra-
nju je lani dosegla skoraj 
70 milijonov evrov prihod-
kov, leto prej slabih pet mi-
lijonov evrov manj. Lani so 
imeli 2,6 milijona evrov do-
bička. Po besedah glavnega 
izvršnega direktorja družbe 
in skupine Iskraemeco Die-
tra Brunnerja 98 odstotkov 
prihodkov ustvarijo z izvo-
zom, po drugi strani pa več 
kot polovica njihovih doba-
viteljev prihaja iz Sloveni-
je, veliko tudi iz lokalnega 
okolja. 

V Iskraemecu le še 
elektronski števci
31. stran

Preobrazba Iskraemeca v visokotehnološko podjetje ni zahtevala zmanjševanja števila 
zaposlenih, saj so vse usposobili za delo na novih linijah, hkrati pa povečali obseg 
proizvodnje. / Foto: Tina Dokl

Uspešno podjetje z jasno vizijo delovanja
v mednarodnem koncernu RIH Dunaj

za nedoločen čas s 6-mesečno poizkusno dobo  
in polnim delovnim časom

VABIMO V ZAPOSLITEV
POMOČNIKA TEHNIČNEGA DIREKTORJA (m/ž)  

in 
TEHNIČNE STROKOVNJAKE (m/ž) 

za delo na projektih v razvoju, tehnologiji  
in konstrukciji 

ki imajo:
-   zaključeno VI. ali VII. stopnjo izobrazbe strojne smeri,
-   vsaj 3 leta delovnih izkušenj v proizvodnih podjetjih in
-   aktivno znanje enega tujega jezika (angleščina ali nemščina)

Delovno mesto bo v Železnikih ali Škofji Loki. 
 
Od kandidatov pričakujemo:
	 strokovnost
	 	organizacijske in druge sposobnosti za opravljanje  

odgovornejših del in vodenja 
	 zmožnost zastopanja proizvodnih programov
	 zavzetost za delo, 
	 samoiniciativnost, 
	 sposobnost hitrega učenja in timskega dela.

Nudimo:
	 stabilno delovno okolje,
	 redno in stimulativno plačilo,
	 izobraževanje in usposabljanje ter
	 možnost napredovanja.

V PROIZVODNJO ZAPOSLIMO TEHNIČNI KADER  
S IV. IN V. STOPNJO IZOBRAZBE (m/ž) 

Nudimo:
	 zanesljivo zaposlitev, 
	 redno plačo,  
	 delo v treh izmenah in
	 možnost usposabljanja ter napredovanja.  

Pisne prijave z dokazili in kratkim življenjepisom pošljite 
do  20. 6. 2016 na naslov: vanja.habjan@niko.si.

Za dodatne informacije lahko pokličite na tel. št. 04 51 17 725 
ali 040 756 241 Vanja Habjan.
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Jože Košnjek

Strahinj – Če bi iskali pri-
mer uspešnega sodelovanja 
med šolami na Gorenjskem 
in na Koroškem, bi zagoto-
vo izbrali dijaško izmenjavo 
med Biotehniškim centrom 
Naklo in koroškima kmetij-
skima šolama Drauhofen 
v bližini Špitala ob Dravi in 
Ehrental iz okolice Celovca. 
Pretekli teden je strahinjska 
šola gostila Katharino Am-
brosch, Julio Leiter, Joanno 
Pucher in Michaelo Schmo-
elzer iz šole Drauhofen ter 
Vanesso Wagner in Natalie 
Leitner iz šole Ehrental. Jo-
anna ima do Strahinja naj-
dlje med vsemi, saj stanu-
je v Heiligenblutu ali v Sve-
ti krvi po slovensko. Dekle-
ta se večinoma še niso sreča-
la s slovenščino. Dijakinje so 
v Strahinju spoznavale pred-
vsem praktično plat pouka, 
zlasti cvetličarstvo in slašči-
čarstvo, sodelovale pa so tudi 
pri pouku nemščine in pisa-
le angleške kontrolne nalo-
ge. Gostitelji so jih peljali 
na ogled Ljubljane, Kranja, 
Škofje Loke in Bleda. Ker 
so živele pri dijakinjah Neži 
Krmelj iz Škofje Loke, Lari 
Benedičič iz Martinj Vrha, 

Heleni Grmek iz Koprivnika 
in Katarini Jenko iz Žlebov, 
so lahko spoznale tudi živ-
ljenje po naših vaseh oziro-
ma na kmetijah. Tudi same 
izhajajo večinoma iz kmeč-
kih oziroma podeželskih 
družin. Ko smo se pred od-
hodom domov pogovarja-
li o njihovih vtisih, je bil od-
govor enoglasen: zelo prija-
zno smo bile sprejete, dob-
ro in varno smo se počutile, 

zato se bomo še vrnile. Všeč 
jim je bila naša hrana, še po-
sebej goveja juha, palačinke 
in ješprenj. Občudovale so 
naše dijakinje oziroma dija-
ke, ki morajo zjutraj vstajati 
tudi ob pol petih, da so pra-
vočasno v šoli, njim, ki biva-
jo v internatu, pa je dovolje-
no spati do pol sedmih zjut-
raj. Pouk se jim začne uro 
kasneje in z enournim od-
morom za kosilo traja do 

pol petih popoldne. Nekate-
ra bodo nadaljevala šolanje, 
druge pa se bodo po konča-
ni šoli zaposlile. Večina jih 
že ve, kje. Ravnateljica Sre-
dnje šole Biotehniškega cen-
tra Andreja Ahčin, njena po-
močnica Monika Rant in or-
ganizatorka praktičnega po-
uka na šoli Veronika Gor-
janc so povedale, da bo tudi 
letos odšlo nekaj njihovih di-
jakov na prakso na Koroško.

Koroška dekleta v Strahinju
Šest dijakinj z dveh partnerskih koroških kmetijskih šol je med bivanjem v Biotehniškem centru Naklo v 
Strahinju spoznavalo tudi posebnosti Gorenjske.

Koroške dijakinje in njihove gorenjske gostiteljice

Suzana P. Kovačič

Podljubelj – Osnovna šola Tr-
žič – Podružnična šola Po-
dljubelj z nižjo državno šolo 
s slovenskim učnim jezikom 
iz italijanskega Bračana so-
deluje že več let, šoli sta po-
vezani v projektu Slovenci, 
kje smo doma. Lani se jim je 
v projektu pridružila še dvo-
jezična ljudska šola iz Celov-
ca. Zamejci so učence in uči-
telje iz Podljubelja že povabi-
li na obisk, pred nekaj dnevi 
pa so bili gostitelji prvič Po-
dljubeljčani. Legendi o na-
stanku kraja je prisluhnilo 115 
učencev nižjih razredov in 40 

odraslih, nekaj domačinov se 
je prijazno odzvalo in odstrli 
so nekaj iz zakladnice kultur-
ne dediščine; Joža Meglič je 
mladim pokazal, kako stri-
žejo ovce in jih podučil, kako 
se sploh pride do volne; lju-
biteljice ročnih del iz Podlju-
belja pa so otrokom kvačka-
le zapestnice ... Po skupinah 
so si ogledali bližnjo elek-
trarno BPT. Poudarek je bil 
na predstavitvi in odkrivanju 
tega lepega koščka Slovenije, 
na poučnih vsebinah, pred-
vsem pa na druženju, stka-
nem tudi v pesem Gradim 
prijateljstvo, ki so jo zapeli vsi 
skupaj v slovenskem jeziku. 

Tri dežele in eno veliko prijateljstvo
Podljubeljska šola je gostila učence in učitelje iz Ljudske šole Celovec in Nižje državne šole Bračan. 

Nekaj Podljubeljčanov se je prijazno odzvalo in mladim so 
odstrli zakladnico kulturne dediščine.

Kranj – Mednarodna komisija za Savski bazen je leta 2013 
začela s projektom razvoja kolesarskih poti ob reki Savi kot 
delom svojih aktivnosti na razvoju rečnega turizma v Savskem 
bazenu. Cilj kolesarske ture Sava tour 2016, ki se jo udele-
žujejo kolesarji iz vseh štirih savskih držav, je promocija ne 
samo omenjenega projekta, temveč tudi ključnih sporočil, 
povezanih z obeleževanjem dneva Save. Kolesarji bodo 807 
kilometrov dolgo pot začeli danes ob 9. uri na Zelencih in se v 
devetih dneh zapeljali do izliva Save v Donavo na Ušću v Beo-
gradu. Na več mestih na trasi bodo v sodelovanju z lokalnimi 
skupnostmi organizirani javni dogodki, kjer bodo kolesarje 
pričakali predstavniki lokalnih skupnosti, turizma in medijev. 
Na njihovi poti je tudi Kranj, kamor bodo prispeli danes okoli 
13. ure. Pozdravili jih bomo lahko na Glavnem trgu. 

Sava tour tudi v Kranju

Medvode – Javni zavod Sotočje Medvode tudi letos organizira 
Dan mladosti, čas norosti, tradicionalni medvoški mladinski 
festival. Potekal bo jutri, 28. maja, od 10. ure dalje na par-
kirišču pred klubom Jedro in na športnem igrišču Partizan. 
Cilj projekta je spodbuditi mladostnike iz lokalnega okolja in 
bližnje okolice k udeležbi oziroma sodelovanju pri različnih 
dejavnostih, ki jih festival ponuja. Tudi letos bo poudarek na 
raznolikih športnih aktivnostih, kot so prstomet (ob 10. uri), 
namizni tenis (ob 15. uri) in košarka (ob 16. uri), tekmovanje 
pa bo tudi v namiznem nogometu (ob 17. uri). Festival se bo 
zaključil z nastopom skupine Gino & Band (ob 21. uri).

Medvoški mladinski festival

Vilma Stanovnik

Kranj – Minulo soboto je v Kra-
nju potekalo občinsko tekmo-
vanje Gasilske zveze Mestne 
občine Kranj. Najuspešnejši 
so bili gasilci PGD Mavčiče, 
ki so se tekmovanja udeležili 
s kar desetimi ekipami in do-
segli odlične rezultate.

Prvo mesto so zasedli pi-
onirji, pionirke, mladinci, 

mladinke, članice A, člani A 
in veterani. Drugega mesta 
so se veselili mladinci in čla-
ni B. Peti pa so bili pionir-
ji. Članice PGD Mavčiče so 
prejele tudi prehodni pokal 
za najboljšo vajo.

V Mavčičah se zdaj že prip-
ravljajo na junijsko državno 
tekmovanje, ki bo letos v Ko-
pru, saj so se nanj uvrstili s 
šestimi ekipami. 

Gasilci iz Mavčič najuspešnejši 

Ana Šubic

Kranj – Lokalna energetska 
agencija Gorenjske skupaj 
s partnerji iz šestih evrop-
skih držav sodeluje v projek-
tu BUILD2LC iz programa 
Interreg Europe, zato sta se 
predstavnika agencije pred 

kratkim udeležila uvodnega 
sestanka projektnih partner-
jev v španski Sevilli. Razp-
ravljali so o delovnem načr-
tu skoraj petletnega projek-
ta in si ogledali dva primera 
dobrih praks: klimatsko na-
pravo v andaluzijskem re-
gionalnem parlamentu, ki 

deluje na princip geotermal-
ne energije, in inovativno re-
šitev za hlajenje s pomočjo 
energije sonca na fakulte-
ti za strojništvo. Glavni cilj 
projekta BUILD2LC, vred-
nega 1,66 milijona evrov, 
od tega bo Evropski sklad za 
regionalni razvoj prispeval 

1,38 milijona evrov, je po-
večati energetsko sanacijo 
stavb z zmanjšanjem porabe 
energije in izboljšanje poli-
tik, ki vzpodbujajo oblikova-
nje trga specializiranih pod-
jetij v tem sektorju. Pouda-
rek bo tudi na spodbujanju 
povpraševanja in naložb.

Sodelujejo v evropskem energetskem projektu

Kranj – V družbi Goodyear Dunlop Sava Tires so v sklopu 
strategije družbene odgovornosti, s katero spodbujajo aktivno 
vključevanje organizacije in zaposlenih v lokalno skupnost, 
tokrat priskočili na pomoč Društvu paraplegikov Gorenjske, 
ki združuje in skrbi za osebe po poškodbi hrbtenjače. Goodye-
arova prodajna ekipa, v kateri je sodelovalo več kot dvajset 
predstavnikov iz Slovenije, Hrvaške, Srbije, Bosne in Hercego-
vine, Makedonije, Črne gore, Kosova in Albanije, je prebelila 
notranje prostore društva, obnovili pa so tudi fasado objekta, 
ki so jo neznanci popisali. Podobno akcijo so izvedli že lani, 
ko so pomagali pri urejanju in pleskanju igral na igrišču enega 
izmed kranjskih vrtcev.

Polepšali prostore društva paraplegikov

Radovljica – Radovljiški občinski svet je v sredo izdal pozitiv-
no mnenje kandidatu za ravnatelja Glasbene šole Radovljica 
Marku Možini, prav tako pa tudi ravnateljici Osnovne šole 
Antona Janše Radovljica Jeleni Horvat. Svetniki so potrdili 
tudi predstavnike občine v svetih nekaterih javnih zavodov: v 
Svetu javnega zavoda Muzejev radovljiške občine bodo Neža 
Mezeg, Janez Reš in Anton Fister, v svetu Srednje gostinske 
in turistične šole Radovljica Petra Koblar, v svetu OŠ A. T. Lin-
harta Radovljica pa Sandra Zadnikar, Breda Poličar in Cvetka 
Puhar ter v svetu OŠ F. S. Finžgarja Lesce Božena Kolman 
Finžgar, Janez Zupan in Minka Justin. 

Pozitivno mnenje ravnateljema



9Gorenjski glas
petek, 27. maja 2016 info@g-glas.si

Več kot 800  
vrst pristnih  

domačih  
izdelkov zdaj  

najdete 
pri nas.

M
er

ca
to

r,
 D

un
aj

sk
a 

10
7,

 L
ju

b
lja

na

Meta Brozovič, kmetija Brozovič

Aleš Senožetnik

Mengeš – »Takoj po zma-
gi na regijskem BioCampu 
sem dobil priložnost za delo 
v mengeškem Leku,« o svoji 
izkušnji v odlični slovenšči-
ni pripoveduje Janko Ignja-
tović, ki je v Slovenijo pred 
poldrugim letom prišel iz 
Beograda. »Odhod iz doma-
čega okolja gotovo predsta-
vlja določen stres. A če pog-
ledam nazaj, je bila to prava 
odločitev. Tukaj imam dob-
re pogoje, na profesional-
nem področju sem zelo na-
predoval in nadejam se, da 
bo razvoj sledil tudi še v pri-
hodnje,« dodaja Ignjatović, 
ki mu je zmaga na regijskem 
in svetovnem BioCampu 
spremenila življenje. 

Regijski BioCamp je na-
menjen študentom zadnje-
ga letnika dodiplomske-
ga študija ter magistrskim, 
doktorskim in postdok-
torskim študentom naravo-
slovnih znanosti. Letošnje-
ga, ki je potekal od nedelje 
do torka, se je udeležilo 35 
študentov iz enajstih držav, 
ki so jih izbrali med stoti-
mi mladimi znanstveniki. 
Poleg predavanj vrhunskih 
strokovnjakov so udeležen-
ci pripravili tudi referate na 
temo naprednega zdravlje-
nja bolezni dihal za bolj-
šo kakovost življenja bolni-
kov.

»Spoznal sem študente – 
ne le s področja farmacije, 
temveč tudi fizike, bioteh-
nologije in nanotehnologi-
je. Zelo zanimivo je bilo de-
lati v multikulturnem oko-
lju,« nam je povedal Ognen 
Jakasanovski iz Skopja, ki je 
Slovenijo spoznal že pred ča-
som, ko je v Ljubljani študi-
ral v okviru Erasmusove štu-
dentske izmenjave. »Že dlje 

časa razmišljam o Sloveniji 
kot dobrem okolju za razvoj 
kariere in nadaljnje pridobi-
vanje znanja. Navdušen sem 
nad vsemi možnostmi, ki jih 
Slovenija ponuja,« ni sko-
paril s pohvalami na račun 
naše države mladi Makedo-
nec, ki v času našega pogo-
vora še ni vedel, da bo čez ne-
kaj ur razglašen za enega od 
treh zmagovalcev letošnjega 

BioCampa, s čimer se mu 
bodo na široko odprla vrata 
za uresničitev želja.

Ne le v tujini, tudi pri nas 
so dobri pogoji za delo

Namen BioCampa je traj-
no povezovanje gospodar-
ske in akademske sfere. Več 
kot dvajset udeležencev pre-
teklih BioCampov je danes 

zaposlenih na različnih pod-
ročjih razvoja in kontrole ka-
kovosti v Leku, s čimer jim 
je odprta pot za razvoj kari-
ere v vodilnih globalnih far-
macevtskih družbah Sando-
zu in Novartisu, katerih član 
je Lek.

Poleg Janka Ignjatovića se 
je želja po zaposlitvi v Biofar-
macevtiki Mengeš uresniči-
la tudi doktorju farmacije iz 

Radomelj Borisu Brusu, še 
enemu nekdanjemu udele-
žencu BioCampa. »Glede 
odhoda v tujino ne bom si-
lil z glavo skozi zid. V Men-
gšu imamo kadri z visoko 
izobrazbo odlične možnos-
ti za delo. Po drugi strani pa 
ti je v globalnem okolju San-
doza in Novartisa pot v tuji-
no vedno odprta,« pravi mla-
di znanstvenik.

V tujini pa že vseskozi 
študira Nika Anžiček, še 
ena od kasnejših zmago-
valk letošnjega BioCampa. 
»Želim se vrniti domov in 
si poiskati delo v industri-
ji. Presenečena sem nad ra-
znolikostjo možnosti v Slo-
veniji, predvsem v Leku,« 
pravi mlada doktorska štu-
dentka kemije na Univerzi 
v Cambridgeu. 

Zmagovalci letošnjega 
regijskega BioCampa (po-
leg obeh naših sogovorni-
kov je nagrado prejel še Fi-
lip Cvetko), se bodo udeleži-
li tudi svetovnega BioCampa 
v švicarskem Baslu in mor-
da tudi tam posegli po na-
gradah. Ne glede na vse pa 
je glavna nagrada osvojeno 
znanje. Tega imamo v Slo-
veniji dovolj, le izkoristiti ga 
je treba, so si enotni naši so-
govorniki. Leku, vključno z 
enoto v Mengšu, to odlično 
uspeva. Samo v zadnjem ob-
dobju so v Mengšu zaposlili 
sto novih sodelavcev.

Najboljši študentje v mengeškem Leku
V Leku je potekal že šesti regijski BioCamp, ki se ga udeležujejo le najperspektivnejši študentje iz regije. Z nekdanjimi in sedanjimi udeleženci smo se 
pogovarjali na enoti v Mengšu.

Regijskega BioCampa se je udeležilo 35 študentov iz 11 držav. / Foto: Aleš Senožetnik

Aleš Senožetnik

Vodice – Projektno doku-
mentacijo za občinsko sre-
dišče Vodic so zaupali druž-
bi Dekleva Gregorič arhitek-
ti, ki so jo izbrali na javnem 
natečaju leta 2013. Izgradnji 
interne ceste za potrebe cen-
tra bo sledila gradnja Kopi-
tarjevega centra in parki-
rišča v skupni izmeri dobrih 
deset tisoč kvadratnih me-
trov. Za to bo treba poruši-
ti obstoječe objekte občin-
ske uprave, kulturnega in 
zadružnega doma. V zadnji 
fazi bo sledila ureditev oko-
liških javnih površin. 

Svetnike je najbolj skrbela 
oddaljenost parkirnih mest 
za obiskovalce bližnje cerkve 
ter ustreznost arhitektur-
ne rešitve za to okolje. Aljo-
ša Dekleva iz družbe Dekleva 

Gregorič arhitekti jim je za-
gotovil, da je objekt v skladu 
s smernicami spomeniškega 
varstva in drugih institucij. 
Župan Aco Franc Šuštar pa 
je dodal, da je predstavljena 
rešitev usklajena tudi s tam-
kajšnjim župnikom.

Projekt je tako pred fazo 
pridobivanja potrebnih 
gradbenih dovoljenj. »Če 
bi bilo v proračunu dovolj 
sredstev, bi lahko že naro-
čili izdelavo gradbenih do-
voljenj, vendar se moramo 
prilagajati finančnim zmož-
nostim,« je povedal Šuštar. 
Pridobitev gradbenih dovo-
ljenj je tako predvidena za 
prihodnje leto. Že sedaj pa 
bodo v Vodicah napore vla-
gali v iskanje potencialnih 
partnerjev, ki bi jim poma-
gali realizirati večmilijonski 
projekt.

V Vodicah iščejo 
soinvestitorje
Na nedavni seji občinskega sveta so se vodiški 
svetniki seznanili z idejno rešitvijo občinskega 
središča Vodice.
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Škofja Loka – V Športni dvo-
rani Trata bo jutri, v soboto, 
28. maja, ob 19.30 popihal 
slavnostni vetrič, saj vas bo 
s polnimi jadri na pot viso-
kega jubileja popeljal doma-
či Mestni pihalni orkester 
Škofja Loka. Sto štirideset 
let res ni malo, če pomisli-
mo samo na Ivana Cankarja, 
ki bi jih letos praznoval prav 
toliko, pa ga že dve manj 
kot sto let ni več. Dolgole-
tni tradiciji primerno so lo-
ški orkestraši pripravili tudi 
slavnostni koncert, na kate-
rem bodo poleg predstavi-
tve svoje prve zgoščenke za-
igrali tudi nekaj svojih naj-
ljubših skladb, v goste pa so 
tokrat povabili tudi Mešani 
pevski zbor Lubnik in voka-
lista Erika Ranta. Obljublja-
jo tudi presenečenja, že uve-
ljavljen dogodek na jubilej-
nih koncertih pa je podeli-
tev priznanj. Tako bo Zve-
za slovenskih godb podelila 
slovenska in mednarodna 
priznanja godbenikom z 
dolgoletnim aktivnim član-
stvom.

Zgodovina orkestra sicer 
sega od Godbe prostovoljne-
ga gasilskega društva in So-
kola do Mestnega pihalnega 
orkestra Škofja Loka (1876–
2016). Orkester danes kot sa-
mostojno kulturno društvo 
v javnem interesu šteje več 
kot petdeset članov, aktivnih 
ljubiteljev, šolanih glasbe-
nikov. Kot je zapisal dolgo-
letni član orkestra dr. Franc 
Križnar, s svojo specifično 

instrumentalno poustvarjal-
no dejavnostjo v glasbi Me-
stni pihalni orkester Škofja 
Loka uresničuje svoje inte-
rese na področju kulture in s 
tem prispeva k bogatenju kul-
turnega življenja v svojem ož-
jem in širšem okolju. Je na-
mreč reden gost vseh večjih 
dogodkov doma, na tekmo-
vanjih in srečanjih po Slove-
niji, občasno pa tudi v tujini. 
Vse od leta 2009 organizira 

mednarodni festival pihalnih 
orkestrov Loka jo piha (odtod 
tudi naslov koncerta), na ka-
terem so redni gostje tako slo-
venski pihalni orkestri kot go-
stje iz tujine. Orkester od leta 
2006 vodi dirigent Roman 
Grabner, ki bo z orkestra-
ši tudi tokrat pripravil bogat 
glasbeni program, od korač-
nic, starih orkestrskih skladb 
do džezovskih standardov in 
sodobne glasbe.

Loka jo piha že sto štirideset let
Mestni pihalni orkester Škofja Loka bo s slavnostnim koncertom z naslovom Loka jo piha 140 let in 
izidom svoje prve uradne zgoščenke jutri zvečer na Trati proslavil visok jubilej.

Mestni pihalni orkester Škofja Loka vabi vse ljubitelje dobre glasbe, da jo »pihnete« na 
jutrišnji koncert na Trato. / Foto: Marko Jelenc

Igor Kavčič

Škofja Loka – V torek, 31. 
maja, ob 19.30 bo v Linhar-
tovi dvorani Cankarjevega 
doma v Ljubljani koncert, 
na katerem bo skupaj s Sim-
foničnim orkestrom RTV 
Slovenija v okviru projek-
ta Za njimi stojimo nastopi-
lo pet mladih perspektivnih 
klasičnih glasbenikov, ki so 
jih predhodno izbrali na av-
diciji. Konec februarja so 
med 40 prijavljenimi mla-
dimi glasbeniki izbrali Ano 
Dolžan (violina), Katarino 
Leskovar (violončelo), Jošta 
Lampreta (kontrabas), Luko 
Miteva (fagot) in Krištofa 
Hrastnika (tolkala). Kot per-
spektivni glasbenik, ki lah-
ko svoje glasbeno znanje 
predstavi tudi širši javnosti 
v okviru delovanja v vrhun-
skem glasbenem sestavu, bo 
vsak izmed njih na koncertu 
imel kot solist tudi nekoliko 
izpostavljeno vlogo.

Med izbranimi je tudi Ško-
fjeločanka Ana Dolžan, ki 
se je violino začela učiti pri 
petih letih v razredu prof. 
Branke Marčan v Glasbeni 
šoli Kranj, nadaljevala pa je 
v Glasbeni šoli Škofja Loka 
in nato na Konservatoriju za 
glasbo in balet Ljubljana v ra-
zredu prof. Armina Seška, 

kjer je maja 2011 maturira-
la z odliko. Isto leto se je vpi-
sala na Akademijo za glasbo 
v Ljubljani v razred prof. Pri-
moža Novšaka in v lanskem 
študijskem letu diplomirala 
z odliko (summa cum laude). 
Sedaj je študentka prvega le-
tnika magistrskega študija, 
prav tako v razredu prof. Pri-
moža Novšaka na Akademiji 
za glasbo v Ljubljani. V tem 
času se je dodatno izobraže-
vala tudi pri Janezu Podle-
sku, Volodji Balžalorskem, 
Tomažu Lorenzu, Emilu 
Cantorju, Wonji Kim Ozim, 
Igorju Ozimu, Triu di Par-
ma in drugih. Udeležila se je 
številnih mednarodnih in dr-
žavnih tekmovanj ter vedno 
posegala po visokih mestih. 
Igrala je v več orkestrih in ko-
mornih sestavih, trenutno pa 
deluje v klavirskem triu. 

»Sama sem kot zamenja-
va že igrala z nekaj večji-
mi orkestri, tako da to ne 
bo moja prva izkušnja, vse-
kakor pa tokratni nastop je-
mljem kot dobro priložnost. 
V Sloveniji takih priložnosti 
ni ravno na pretek, še zlasti 
če z odličnim orkestrom lah-
ko odigraš solistični part,« je 
povedala Ana Dolžan, ki bo 
igrala violinski solo v uvertu-
ri v opero Orfej v podzemlju 
Jacquesa Offenbacha.

Ana med izbranimi
V projektu Za njimi stojimo bo prihodnji torek 
kot solistka nastopila tudi mlada violinistka Ana 
Dolžan iz Škofje Loke.

Violinistka Ana Dolžan / Foto: Tina Dokl

Igor Kavčič

Radovljica – »Življenje je 
lepo – še posebno, če je za-
činjeno z glasbo,« je v za-
ključku svojega nagovora 
ob 60-letnici Glasbene šole 
Radovljica dejal njen aktual-
ni ravnatelj Marko Možina. 
Z njegovimi besedami bi na 
najlepši način opisali tudi 
sredin slavnostni koncert, 
na katerem so nastopili šol-
ski orkestri, kot solisti pa so 
se predstavili najboljši seda-
nji učenci pa tudi nekdanji 
učenci, ki so danes že uve-
ljavljeni glasbeniki.

Simpatična voditelja Katja 
Stušek in Nejc Šmit, oba tudi 
nekdanja učenca šole, sta po 
uvodnem pozdravu nastopa-
jočih in v zgodovini šole ved-
no zveste publike, o čemer 
je govorila tudi tokrat polna 
dvorana, najprej napovedala 
šolski Godalni orkester pod 
vodstvom Petra Avšiča, kot 
solista pa sta se predstavi-
la mojstrica kljunaste flavte 
Mateja Bajt in nadarjeni če-
list Lenart Prek. Šola ima še 
tri odlične orkestre, ki so se 
predstavili v nadaljevanju, 
najprej harmonikarski pod 

vodstvom Gašperja Primo-
žiča, kot solista pa sta izsto-
pila flavtistka Mojca Hrast 
in vrstni džezovski saksofo-
nist Blaž Trček. S kitarskim 
orkestrom, ki ga vodi Zoran 
Kaličanin, sta nastopila Si-
mona Vodopivec Franko s 
čudovito Over the rainbow, 
kitare ni pozabil niti voditelj 
Nejc Šmit. 

My way Franka Sinatre s 
Stankom Praprotnikom na 
trobenti je že napovedala 

Pihalni orkester Radovlji-
ca, ki je do konca razplam-
tel dvorano. V njem so se 
predstavili solisti Rehela Če-
šarek (fagot), Peter Franc Le-
tonja (klarinet) Neja Ander-
le (saksofon), po Pastirčku 
bratov Avsenik, ko je za har-
moniko prijel Sašo Avsenik, 
kot solista pa sta nastopila še 
klarinetist Jure Valjavec in 
trobentač Stanko Praprot-
nik, pa je v zaključku sledil 
še veliki finale, kako drugače 

kot z veliko Golico, ki je ce-
lotno dvorano dvignila na 
noge. Čudovito glasbo so 
dopolnjevali zapisi in podo-
be z velikega ekrana, še zlas-
ti predstavitveni film glasbe-
ne šole, v katerem je publi-
ka lahko zaznala utrip dana-
šnje glasbene šole, ki se je 
vsa ta leta razvijala in pridno 
rasla. Naj se vrnem na zače-
tek – večer je vsem, ki so uži-
vali na koncertu, dal vedeti, 
da je življenje z glasbo lepše.

Šestdeset radol'ške glasbene
Slavnostni koncert ob šestdesetletnici Glasbene šole Radovljica je v sredo v Festivalni dvorani seveda 
minil v znamenju dobre glasbe.

S harmonikarskim orkestrom je nastopil odličen saksofonist, član Big Banda RTV Slovenija, 
Blaž Trček, ki se je v letu, ko je glasbena šola zabeležila prvih dvajset let, šele rodil. 

Cerklje – Jutri, v soboto, 28. maja, ob 13. uri bo v Kulturnem 
hramu Ignacija Borštnika v Cerkljah državno srečanje otroških 
folklornih skupin Ringaraja 2016, na katerem bo nastopilo 
sedem skupin, ki so se v tristopenjskem sistemu selekcije 
dokazale z zanimivimi in kakovostnimi predstavitvami. Na-
stopile bodo skupine iz Dobrepolja, Račne, Beltincev, Kopra, 
Maribora, gorenjske barve bo zastopala Otroška folklorna 
skupina KD Karavanke iz Tržiča. 

Državno srečanje mladih folkloristov
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Škofja Loka – V nedeljo, 29. maja, bo v Škofji Loki potekalo 
38. državno srečanje manjšinskih pesnikov in pisateljev So-
sed tvojega brega. Druženje se bo začelo že v dopoldanskih 
urah v Galeriji Franceta Miheliča, sledila bodo branja besedil 
vseh prijavljenih avtorjev z vodenjem in komentarji državne 
spremljevalke, pesnice Jadranke Matić Zupančič, ob 19. uri 
pa bo v stolpu na sporedu osrednja prireditev srečanja Sosed 
tvojega brega 2016 s predstavitvijo izbranih avtorjev in avtoric. 
V spremljevalnem programu bo glasba za ples evropskega 
srednjega veka in renesanse v izvedbi Urške Cvetko, Andreja 
Hrvatina in Janeza Jocifa.

Sosed tvojega brega
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Simbolična štartnina  
vam prinaša:

 udeležbo na katerem koli maratonu
 preizkus Scottovih koles in opreme
 različni razstavljavci
 animacijski program za otroke in Kuža Pazi
 spretnostni poligon
 darilno vrečko
 topel obrok
 srečelov z bogatimi nagradami
 pester spremljevalni program ...

Center Kranja, 29. 5. 2016,  
9.00–18.00
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Vilma Stanovnik

Škofja Loka – Predzadnji krog 
letošnjega državnega prven-
stva za rokometaše še ni od-
ločil letošnjega državnega pr-
vaka, saj sta slavili tako ekipi 
Gorenja Velenje kot Celja Pi-
vovarne Laško. Velenjčani 
so doma premagali Maribor 
Branik, tako da na lestvici še 
vedno vodijo za točko in bo 
odločitev o državnem prvaku 
padla na današnjem derbiju 
v Celju, ko se bodo pomeri-
li z domačim moštvom Celja 
Pivovarne Laško.

Celjani, ki so v torek zve-
čer gostovali v Škofji Loki, 
so na koncu sicer zasluženo 
slavili s 26 : 34 (13 : 18), ven-
dar pa so se jim Ločani zlas-
ti na začetku in koncu del 
tekme dobro upirali ter do-
kazali, da zasluženo igrajo 
v končnici med šestimi naj-
boljšimi slovenskimi roko-
metnimi ekipami. »Tekmo 
smo začeli sproščeni in ne-
obremenjeni z rezultatom, 
vedeli pa smo tudi, da so Ce-
ljani boljši. Tega jim na par-
ketu vseeno nismo želeli priz-
nati, zato smo se borili po naj-
boljših močeh. Naredili smo 

sicer nekaj napak, toda uži-
vali smo v igri in svojim na-
vijačem smo želeli dokaza-
ti, da znamo igrati in da smo 
prejšnjo tekmo proti Koprča-
nom nesrečno izgubili. Vse-
eno lahko rečem, da smo se-
zono končali z lepim uspe-
hom, kar igranje med šesti-
mi najboljšimi ekipami za-
gotovo je,« je po tekmi pove-
dal najboljši strelec Ločanov 

Aleks Kavčič, ki je Celjanom 
zabil kar sedem golov. »Teh 
sedem golov je zame prizna-
nje, da se lahko kosam z naj-
boljšimi in da si lahko zadam 
nove, še višje cilje,« je dodal 
Kavčič, ki ga poleti ne čaka 
veliko počitka, saj se je z mla-
do slovensko reprezentan-
co do 20 let uvrstil na evrop-
sko prvenstvo. »Takoj po zad-
nji prvenstveni tekmi že v 

nedeljo z reprezentanco od-
potujem v Katar, nato pa me 
čaka celo poletje garanja,« je 
še povedal Aleks Kavčič.

Se je pa za slovo od aktivne-
ga igranja po jutrišnji zadnji 
tekmi sezone, ki Ločane čaka 
v Ribnici, odločil kapetan 
Anže Rebič, ki so mu pred 
torkovo zadnjo tekmo v do-
mači dvorani soigralci v spo-
min podarili sliko z dresom.

Zadovoljni so s sezono
Čeprav se je ekipa Urbanscape Loka minuli torek zvečer od svojih navijačev poslovila s pričakovanim 
porazom proti Celju Pivovarni Laško, sezono zaključujejo med šesterico najboljših slovenskih moštev.

Na zadnji domači tekmi je bil razpoložen Aleks Kavčič, ki je Celjanom zabil kar sedem golov. 
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Vilma Stanovnik

Kranj – Včeraj se je s podelit-
vijo priznanja v skupnem se-
števku Pokala Cockta v Loga-
tcu uradno končala letošnja 
sezona v smučarskih skokih 
in nordijski kombinaciji. Po 
tradiciji je med 24 slovenski-
mi skakalnimi kolektivi naj-
več točk, in sicer kar 186 225, 
zbral SK Triglav in zmagal 
s prednostjo 127 000 točk 
pred ljubljansko Ilirijo. Se-
števek namreč predstavlja 
rezultate tekmovalcev na 
domačih in FIS-tekmova-
njih, kranjski tekmovalci pa 
so zabeležili najvišjo zmago 
v 70-letni zgodovini kluba.

Že 44. zmago bodo kranj-
ski skakalci in kombinator-
ci proslavili na programski 
skupščini kluba, ki bo v pe-
tek, 17. junija, na Gorenji 
Savi kot uvod v 41. medna-
rodni teden skokov, ki bo 
letos potekal v treh delih. 
Najmlajše generacije ska-
kalcev in skakalk se bodo 
pomerile 18. in 19. junija v 
SC Gorenja Sava na štirih 

skakalnicah. Program se bo 
nadaljeval 25. junija, ko se 
bodo dopoldan na 110-me-
trski skakalnici v Bauhen-
ku pomerili mladinci, zve-
čer ob 18. uri pa bo nastop 
vseh najboljših slovenskih 
skakalcev s Petrom Prev-
cem načelu. Osrednji dogo-
dek bo odprtje nove medna-
rodne sezone FIS z dvema 
tekmama za celinski pokal. 
Prva bo v petek, 1. julija, ob 
19. uri druga pa dan kasneje 
ob 9. uri dopoldan. 

Na prireditvi v Logatcu 
so poleg Triglava dobili pri-
znanja tudi nekateri drugi 
gorenjski klubi. V absolu-
tnem seštevku se je izkazala 

Alpina iz Žirov, ki je osvoji-
la tretje mesto, ND Rateče 
- Planica je zasedlo sedmo 
mesto, osmi pa so bili Trži-
čani. Od preostalih gorenj-
skih klubov je bil SSK Men-
geš 11., 13. mesto je osvojil 
Stol Žirovnica, 16. SSK Bo-
hinj, 20. pa NSD Bohinj. 

V nordijski kombinaciji je 
po pričakovanju zmagal SSK 
Velenje, NSD Tržič FMG je 
osvojil drugo mesto, SK Tri-
glav pa tretje. V skupni raz-
vrstitvi v Pokalu Cockta (sko-
ki in nordijska kombinacija) 
je zmagal SK Triglav pred Ili-
rijo in Velenjem. Četrto mes-
to je pripadlo NSK Tržič, peto 
Alpini in deseto Mengšu. 

Triglavovi skakalci znova najboljši
Za izreden dosežek SK 
Triglav pri zbiranju točk 
imajo zagotovo največ 
zaslug Peter in Domen 
Prevc ter Robert Kranjec. 

Vilma Stanovnik

Tržič – Te dni v Novigradu v 
sosednji Hrvaški poteka sve-
tovno prvenstvo v kegljanju 
za člane in članice, kjer se je 
že v sredo izkazala triglavan-
ka Brigita Strelec, ki je osvo-
jila srebrno kolajno v sprintu.

V nedeljo pa so svoje na-
stope zaključili mlajši člani 
U23. Odličen rezultat je us-
pel 23-letnemu Tržičanu Bla-
žu Čerinu, ki je s 633 podr-
timi keglji osvojil tretje mes-
to in v nedeljo zvečer domov 
prinesel bronasto kolajno. 

»Pred štirimi leti sem se 
iz Nemčije že vrnil z ekipno 
kolajno in kolajno v parih, 
tokrat pa sem prvič osvojil 

posamično odličje. Le dva 
keglja sta mi zmanjkala, da 
bi osvojil bron tudi v kom-
binaciji, kjer sem bil četrti,« 
je povedal član Kegljaškega 
kluba Ljubelj, ki se je letos z 
ekipo veselil obstanka med v 
1. A ligi, visoke cilje pa si se-
daj postavlja tudi v medna-
rodni članski konkurenci. 
»Tretje mesto na zadnjem 
tekmovanju med mlajšimi 
člani je gotovo spodbuda za 
nove treninge in upam, da 
bom kmalu tudi član naše 
najmočnejše reprezentan-
ce,« je še povedal študent Fa-
kultete za zdravstvo, ki si je 
za enega svojih letošnjih ci-
ljev zastavil tudi uspešno do-
končano diplomsko nalogo.

Kolajni za Brigito in Blaža

Tržičan Blaž Čerin je v Novigradu osvojil bronasto kolajno.

Jože Marinček

Kranj – Minulo sredo je bil na 
sporedu še finale pokala, no-
gometaši Maribora pa so po 
kazenskih strelih z 9 : 8 pre-
magali Celje. Zadnji krog se-
zone bodo jutri odigrale eki-
pe v tretji SNL. Ob 16.30 bo 
Bled Hirter gostil Komen-
do, preostale tekme pa bodo 
ob 17.30. Najbolj zanimivo 

srečanje bo v Ivančni Go-
rici, kjer bo gostoval AŠK 
Bravo. Obe moštvi imata 55 
točk, prav ta tekma pa bo od-
ločala tudi o končnem vr-
stnem redu. Točko več ima 
na lestvici sicer moštvo Ili-
rija 1911, ki bo gostovalo na 
Jesenicah. Če na Jesenicah 
zmaga Ilirija 1011, grozi do-
mačinom izpadanje iz lige, 
zmagovalcu pa se obetajo 

kvalifikacije za uvrstitev v 
drugo slovensko ligo. Nogo-
metaši Save bodo gostova-
li pri Jezeru Medvode, težko 
gostovanje pa čaka ekipi Ži-
rov in Šobca Lesce. Žirovci 
odhajajo k Grosuplju, Lešča-
ni pa v Podzemelj h Kolpi.

Dve zaostali tekmi so od-
igrali nogometaši v gorenj-
ski nogometni ligi. V Brito-
fu so domači nogometaši s 

4 : 2 premagali Polet Kon-
dor, v Škofji Loki pa je Ločan 
s 3 : 1 premagal Visoko. Jut-
ri so na sporedu tekme pred-
zadnjega kroga. Vseh sedem 
tekem se bo začelo ob 17.30, 
pari so: Britof – FC Podbrez-
je, Preddvor – Kondor Polet, 
Jecom Sport DLN – Bohinj, 
Ločan Škofja Loka – Veleso-
vo, Niko Železniki – Naklo 
in JuRentA Bitnje – Visoko. 

Zadnji krog za nogometne tretjeligaše
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Trata – Ekipa Lokateksa Trata, ki je na prvi četrtfinalni tekmi 
evropskega pokala v Zagrebu izgubila s kar 20 : 2, se bo jutri 
na domačem balinišču gostom iz ekipe Zrinjevca skušala od-
dolžiti za poraz. »Če bi nam uspelo srečanje odločiti v našo 
korist, bi imeli možnosti tudi v dodatni igri,« pravijo Tračani. 
Srečanje se bo v dvorani na Trati začelo ob 14. uri.

Za loške balinarje jutri popravni izpit
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Cveto Zaplotnik

Kranj – Ministrstvo za finan-
ce je pripravilo zakon na pod-
lagi ugotovitev in priporočil 
delovne skupine, v kateri so 
bili predstavniki treh mini-
strstev – za finance, za kme-
tijstvo, gozdarstvo in prehra-
no ter za okolje in prostor ter 
kmetijsko-gozdarske zbor-
nice, zadružne zveze in sin-
dikata kmetov. Skupina je 
ugotovila, da je obstoječi na-
čin ugotavljanja katastrske-
ga dohodka po metodološki 
plati ustrezen, vendar ima 
več slabosti: nekatere stati-

stične evidence niso primer-
ne za uporabo na ravni sta-
tističnih regij, model vklju-
čuje veliko spremenljivk, v 
rabi kmetijskih zemljišč ži-
vinoreja ni ustrezno ovred-
notena, izračun katastrske-
ga dohodka je na prihodkov-
ni ravni zelo občutljiv zara-
di medletnih nihanj količine 

pridelkov in njihovih cen, 
... Skupina je zato predla-
gala bolj enostaven, manj 
podroben in bolj pregle-
den sistem ugotavljanja ka-
tastrskega dohodka, ki bo 
temeljil na podatkih eko-
nomskega računa za kme-
tijsko in gozdarsko dejav-
nost, ki jih za vsako leto po-
sebej pripravlja državni sta-
tistični urad. Katastrski do-
hodek bodo po tem modelu 
izračunali tako, da bodo od 
tako ocenjenega prihodka 
odšteli normirane odhod-
ke, ki za kmetijska zemljiš-
ča znašajo 90 odstotkov, za 

gozdna zemljišča 80 odstot-
kov in prav toliko tudi za če-
belarstvo. Pri kmetiijskih 
zemljiščih bodo upošteva-
li bonitetne točke, pri goz-
dnih zemljiščih pa rastišč-
ni koeficient, ki bo odražal 
tudi vpliv strmine gozdov 
in spravilne razdalje. Kata-
strski dohodek za posebno 

intenzivne rastline, kot so 
pridelava jagod, belušev, 
vrtnin, rejo polžev itd., bodo 
določili kot večkratnik kata-
strskega dohodka intenziv-
nega sadovnjaka in ostalih 
trajnih nasadov z boniteto 
med 51 in 60. Katastrski do-
hodek in pavšalno oceno do-
hodka na čebelji panj bodo 
ugotavljali na vsake tri leta 
na podlagi predhodnega 
petletnega povprečja podat-
kov ekonomskega računa. 
Na območjih, kjer so ome-
jene možnosti za kmetijsko 

pridelavo in za gospodarje-
nje z gozdovi, bodo katastr-
ski dohodek primerno zni-
žali. Kakršnekoli predelave, 
ne glede na stopnjo, obliko 
in obseg, za ugotavljanje ka-
tastrskega dohodka ne bodo 
upoštevali. 

Predlog zakona predvide-
va triletno prehodno obdob-
je: prihodnje leto naj bi upo-
števali le 40 odstotkov izra-
čunanega katastrskega do-
hodka, leto kasneje 55 odstot-
kov, v letu 2019 75 odstotkov, 
v letu 2020 pa vsega. 

Nov način ugotavljanja KD-ja
Ob koncu junija bo sedanjemu sistemu ugotavljanja katastrskega dohodka (KD) poteklo prehodno 
obdobje, zato je vlada že določila predlog novega zakona, ki vključuje tudi nov način ugotavljanja KD-ja. 

Katastrski dohodek od kmetijskih zemljišč naj bi v obdobju 
2017–2019, odvisno od bonitete, znašal od 16,86 do 105,39 
evra na hektar.

Predlog zakona je bil v javni obravnavi, pri oblikovanju 
končnih rešitev so sodelovale tudi nevladne 
organizacije s področja kmetijstva. O vseh glavnih 
rešitvah je bilo doseženo soglasje, usklajevanje se 
bo nadaljevalo še med zakonodajnim postopkom, 
o nekaterih rešitvah pa tudi pri pripravi sprememb 
zakona o dohodnini.

Cveto Zaplotnik

Strahinj – Podjetje Grapak iz 
Strahinja je v nedeljo na po-
sestvu Biotehniškega centra 
Naklo v Strahinju praktično 
predstavilo delovanje več kot 
šestdesetih kmetijskih stro-
jev in priključkov za košnjo 
in spravilo krme, za setev 
in obdelavo tal in za druga 
kmetijska dela. »Predstavi-
tev je uspela, ogledalo si jo je 
več kot petsto ljudi, vreme je 
bilo kot naročeno, pogoji za 
praktični prikaz so bili ugo-
dni in tudi stroji so dobro de-
lali,« je dejal direktor podje-
tja Boštjan Grašič, ki je sku-
paj s komercialistom Pri-
možem Jelarjem predstavil, 
kaj se je dogajalo na Dnevu 
v polju, kot so imenovali ne-
deljsko predstavitev. Kot sta 
povedala, so na predstavitvi 
dali poudarek strojem nem-
škega izdelovalca Claas in 
norveškega Kvernelanda, za 

katere so od letošnjega mar-
ca oz. aprila dalje tudi ura-
dni zastopniki. Iz Claasove 
ponudbe so prikazali delo-
vanje traktorjev moči od 76 
do 300 konjskih sil, kosilnic, 

obračalnikov, zgrabljalnikov, 
balirk in nakladalk, iz Kver-
nelandovega proizvodnega 
programa pa pluge, škropil-
nice, predsetvenik, sejalnice 
za žito in koruzo ter trosilec 

umetnega gnojila. Poleg 
strojev teh dveh izdeloval-
cev kmetijske mehanizaci-
je so predstavili tudi nakla-
dalke nemškega proizvajal-
ca Kramer, sistem za ovija-
nje bal avstrijskega podjetja 
Göweil, gozdarsko tehniko 
– vitle in prikolice nemške-
ga Pfanzelta in kot novost na 
slovenskem trgu stroj, ki lo-
čuje zemljo od kamenja, an-
gleškega izdelovalca George 
Moate. Stroj je zanimiv zlasti 
za pridelovalce krompirja in 
zelenjave, saj jim olajšuje pri-
delavo in spravilo pridelka. 

Predstavili šestdeset strojev
Podjetje Grapak je v nedeljo praktično prikazalo delovanje več kot 
šestdesetih kmetijskih strojev in priključkov, pri tem pa je dalo poudarek 
strojem Claas in Kverneland, za katere so od letošnje pomladi dalje tudi 
uradni zastopniki.

Podjetje Grapak je od marca dalje uradni zastopnik nemškega Claasa. Na sliki: predstavitev 
delovanja Claasove balirke / Foto: Tina Dokl

Cveto Zaplotnik

Kranj – Inšpektorat za kmetij-
stvo in uprava za varno hra-
no sta v začetku tedna začela 
s poostrenim nadzorom pro-
daje sadja in zelenjave na tr-
žnicah ter na premičnih stoj-
nicah ob magistralnih in lo-
kalnih cestah, ob izvozih z av-
tocest, ob trgovskih blagov-
nih centrih, na sejmiščih, ob 
termalnih toplicah in na dru-
gih prodajnih mestih. Pri 
nadzoru kontrolirata ozna-
čenost sadja in zelenjave, pri 
tem pa dajeta poudarek sle-
dljivosti in pravilni označe-
nosti porekla. Nadzor vklju-
čuje tako kontrolo blaga na 
stojnici kot pridelavo na kme-
tiji. Za zavajanje potrošnika 
o poreklu blaga je za samo-
stojnega podjetnika zagrože-
na kazen od 1500 do 9000 

evrov, za odgovorno osebo 
pravne osebe ali samostojne-
ga podjetnika posameznika 
od 600 do 1800 evrov, prav 
tolikšna pa tudi za posame-
znika ali posameznika, ki sa-
mostojno opravlja dejavnost. 
Inšpekcija lahko pri tem pro-
dajalcu tudi zaseže blago, s 
katerim je storil prekršek. 

Na ministrstvu za kmetij-
stvo, gozdarstvo in prehrano 
ob tem svetujejo potrošni-
kom, da naj prodajalca pred 
nakupom vprašajo o izvoru 
ter sorti sadja in zelenjave pa 
tudi o tem, ali je kmetija, s 
katere izvirata sadje in zele-
njava, pod uradnim inšpek-
cijskim nadzorom. Posebej 
naj bodo pozorni na poreklo 
in naj od prodajalca zahteva-
jo vse informacije in dokazi-
la o tem, da gre za resnične 
navedbe oz. poreklo.

Nadzor nad prodajo sadja 
in zelenjave

Cveto Zaplotnik

Kranj – Po podatkih Agen-
cije RS za kmetijske trge in 
razvoj podeželja so mlekar-
ne aprila letos za mleko, do-
stavljeno v mlekarno ter s 
3,7 odstotka maščobe in 3,15 
odstotka beljakovin, plača-
le v povprečju 24,40 evra za 
sto kilogramov, kar je bilo za 
1,23 evra ali za 4,82 odstotka 
manj kot mesec prej. Ker je 
mleko v povprečju vsebovalo 

4,13 odstotka maščobe in 3,35 
odstotka beljakovin, je bila 
povprečna dejanska odkup-
na cena 26,42 evra in je bila 
za 1,45 evra ali za 5,21 odstot-
ka nižja kot marca. Odkupo-
valci so za mleko s 3,7 odstot-
ka maščobe in 3,15 odstotka 
beljakovin plačali povpreč-
no 21,35 evra za sto kilogra-
mov, cena, izračunana glede 
na vsebnost maščob in belja-
kovin v mleku, pa je znašala 
23,64 evra.

Odkupne cene mleka

Odkupna cena (v evrih/100 kg) za mleko s 3,7 odstotka ma-
ščobe in 3,15 odstotka beljakovin (standardna) in glede na de-
jansko vsebnost maščobe in beljakovin (dejanska)

Mesec  Cena mlekarn Cena odkupovalcev

 *standardna *dejanska *standardna *dejanska

December 2012 31,00 32,56 26,56 30,71

December 2013 36,23 38,36 31,06 36,12

December 2014 32,64 34,09 27,77 31,72

December 2015 28,88 30,70 24,86 28,33

Januar 2016 28,07 29,98 24,06 27,45

Februar 2016 27,01 9,02 23,50 26,65

Marec 20016 25,63 27,87 22,42 25,13

April 2016 24,40 26,42 21,35 23,64

Cveto Zaplotnik

Kranj – Agencija za kmetij-
ske trge in razvoj podeže-
lja v tem mesecu pospeše-
no izdaja odločbe o plači-
lih za ukrepe iz programa 
razvoja podeželja za lansko 
leto in upravičencem izpla-
čuje denar. Rejcem prašičev 
je za ukrep dobrobit živali 
izdala že vse odločbe in jim 
maja izplačala 1,2 milijona 
evrov denarja. Okrog 5400 
kmetijskim gospodarstvom 
je že izplačala dobrih 22,8 
milijona evrov kmetijsko-
-okoljskih podnebnih plačil 

(KOPOP), od tega v tem ted-
nu 7,8 milijona evrov, pre-
ostale odločbe pa bo pred-
vidoma izdala konec maja 
oz. najkasneje v prvi polovi-
ci junija. Skupno naj bi ok-
rog 5500 upravičencev pre-
jelo približno 24,5 milijona 
evrov tovrstnih plačil. Konec 
maja bo agencija začela tudi 
z izplačevanjem »subven-
cij« za ekološko kmetova-
nje, z izplačili naj bi predvi-
doma končala do sredine ju-
nija, skupno pa naj bi 3200 
kmetijskim gospodarstvom 
izplačala 7,6 milijona evrov 
denarja. 

Izplačila subvencij
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Suzana P. Kovačič

Tržič – Nedavno objavljeni 
preizkus terjatev Peka v ste-
čaju je pokazal, da je obve-
znosti več, kot pa je ocenje-
na vrednost Pekovega pre-
moženja, ki znaša približno 
6,5 milijona evrov. Največ 
premoženja je v Pekovih ne-
premičninah, kot so poslov-
ni prostori na več lokacijah 
in največji kompleks v Trži-
ču, manj v strojih in orodjih, 
poslovni delež je še v hče-
rinskem podjetju PGP Inde 
v višini 681 tisoč evrov in v 
blagovni znamki Peko. Bla-
govna znamka je po likvida-
cijski vrednosti vredna 374 
tisoč evrov, zanjo pa stečaj-
na upraviteljica predvideva, 
da jo bo, glede na dolgoletno 
tradicijo in glede na uveljav-
ljeni položaj predvsem v Slo-
veniji in na področju držav 
nekdanje Jugoslavije, mo-
goče unovčiti. Drugo Peko-
vo hčerinsko podjetje Peko 
Split je po veljavni hrvaški 
zakonodaji v postopku pri-
silne poravnave in še poslu-
je. Sicer pa stanje premože-
nja stečajnega dolžnika na 
območju nekdanje Jugosla-
vije še ni dokončno ugoto-
vljeno in bo o morebitnem 
naknadno najdenem pre-
moženju, ki je predmet sod-
nih in upravnih postopkov, 
zajeto v nadaljnjih poroči-
lih, je sporočila stečajna up-
raviteljica Tadeja Tamše. Iz 

njenega otvoritvenega po-
ročila je tudi razvidno, da 
je Peko imel 4,6 milijona 
evrov izgube. 

Prijavljenih terjatev za 
Peko v stečaju je bilo za sko-
raj 11 milijonov evrov, ste-
čajna upraviteljica jih je pri-
znala dobrih osem milijo-
nov. Upnikov je 589. Naj-
več bodo z ločitveno pravico, 
skupaj več kot štiri milijone 
evrov, dobili hipotekarni up-
niki, kot so banke in republi-
ška finančna uprava. Prib-
ližno 2,1 milijona evrov je iz 
splošne stečajne mase na-
menjenih za poplačilo pre-
dnostnih terjatev, potem so 

še obveznosti za prerekane 
terjatve. Za navadne upnike 
bo glede na dejansko stanje 
Pekovega premoženja osta-
lo bolj malo. 

Je pa že pred časom Okro-
žno sodišče v Kranju na pred-
log enega od upnikov s skle-
pom oblikovalo upniški od-
bor, ki je sestavljen iz velikih 
upnikov Peka, in sicer so čla-
ni Mercator, Blagovno-trgo-
vinski center Ljubljana, Elek-
tro Gorenjska, RCL-IZI raču-
nalniški inženiring in Viator 
& Vektor Logistika v stečaju.

Do konca marca so se tudi 
zaprle vse Pekove prodajalne 
razen tovarniške prodajalne 

na sedežu stečajnega dolžni-
ka v Tržiču, ki so ji obratova-
nje podaljšali predvidoma 
do konca septembra, saj za-
radi uspešne prodaje zalog 
obutve njeno zaprtje še ni 
ekonomsko smiselno. Po za-
prtju prodajaln so se tudi vse 
zaloge iz posameznih pro-
dajaln preselile v centralno 
skladišče v Tržič in tamkaj-
šnjo prodajalno.

Stečajna upraviteljica pri-
čakuje, da se bo, ko bo prip-
ravljen tudi končni seznam 
terjatev, postopek proda-
je Pekovega premoženja po 
posameznih sklopih lahko 
začel z julijem. 

Malo za navadne upnike
Prijavljenih terjatev za Peko v stečaju je za skoraj enajst milijonov evrov, stečajna upraviteljica jih je 
priznala dobrih osem milijonov. Predvidoma do konca septembra bo še odprta prodajalna v Tržiču.

Po zaprtju prodajaln so se tudi vse zaloge iz posameznih prodajaln preselile v centralno 
skladišče v Tržiču in tamkajšnjo prodajalno. / Foto: Tina Dokl

Cveto Zaplotnik

Kranj – Ministrstvo za finan-
ce je v okviru priprav na dav-
čne spremembe končalo po-
govore s predstavniki gospo-
darske, obrtne in trgovinske 
zbornice, združenja deloda-
jalcev, sindikatov, združenja 
delodajalcev obrti in podje-
tnikov, združenja Manager 
in kluba slovenskih podje-
tnikov o možnih rešitvah, s 
katerimi bi davčno razbre-
menili delo. V prihodnjih te-
dnih bo izoblikovalo konč-
ni predlog, ki bo osnova za 
obravnavo na junijski seji 
ekonomsko-socialnega sve-
ta. Predlog zakona naj bi bil 
predvidoma junija že tudi v 
javni obravnavi, državni zbor 

pa naj bi ga obravnaval jese-
ni, s čimer bi gospodarstvu 
zagotovili dovolj časa, da bi 
spremembe vključilo v po-
slovne načrte in se tako laž-
je pripravilo na njihovo uve-
ljavitev z začetkom leta 2017.

In kakšne davčne spre-
membe se obetajo? Kot po-
jasnjujejo na ministrstvu za 
finance, bodo po eni strani 
davčno razbremenili delo, 
kar bodo dosegli s spremem-
bo dohodninske lestvice in z 
davčno razbremenitvijo dela 
plače za nagrajevanje zapo-
slenih pri doseganju poslov-
ne uspešnosti, po drugi strani 
pa bodo izpad prihodkov na-
domestili z racionalizacijami 
v javnem sektorju, izboljša-
njem učinkovitosti pobiranja 

javnih dajatev ter s poviša-
njem stopnje davka od do-
hodkov pravnih oseb za dve 
odstotni točki. Javna poraba 
naj bi se na letni ravni zni-
žala za 240 milijonov evrov, 
pripravili pa bodo tudi nov pa-
ket odprave administrativnih 
ovir pri izpolnjevanju davč-
nih obveznosti. Davčno naj 
bi delno razbremenili plače, 
ki so višje od 1,6-kratnika pov-
prečne slovenske plače. 

Ministrstvo za finance je v 
torek že dalo v enomesečno 
javno razpravo predlog spre-
memb zakona o davčnem 
postopku, ki poenostavlja 
nekatere davčne postopke, 
omogoča lažje plačilo dav-
čnega dolga in prinaša no-
vosti pri davčni izvršbi. Po 

novem bo finančna upra-
va delno izpolnila obračun 
prispevkov za socialno var-
nost vsem zavezancem – sa-
mozaposlenim, družbeni-
kom, kmetom, ki so obve-
zno ali prostovoljno vklju-
čeni v obvezno pokojninsko 
zavarovanje, davčnim za-
vezancem, ki opravljajo de-
javnost kot postranski pok-
lic, in ostalim prostovoljno 
vključenim v obvezno po-
kojninsko zavarovanje, ven-
dar bo pogoj za to poslova-
nje z davčnim organom pre-
ko portala eDavki. Pri izpla-
čilu plač naj bi rok za plači-
lo davkov in prispevkov po-
daljšali za pet dni. V prime-
ru poenostavljene prisilne 
poravnave bo možno obroč-
no plačilo davka v največ 60 
mesečnih obrokih, s spre-
membo obrestovanja zapa-
dlih davkov naj bi spodbuja-
li prostovoljno izpolnjevanje 
davčnih obveznosti, omeji-
tve davčne izvršbe pa naj bi 
razširili tudi na denarne pre-
jemke, s katerimi dolžnik 
preživlja družinskega člana 
ali koga drugega, ki ga mora 
preživljati po zakonu.

Pripravljajo rešitve za 
davčno razbremenitev dela
Ministrstvo za finance bo predvidoma junija dalo v javno obravnavo predlog 
davčnih sprememb, ki bo vključeval tudi spremembo dohodninske lestvice.

Urša Peternel

Lesce – Konec marca je za-
živela prva slovenska plat-
forma za nagradno množič-
no financiranje Adrifund, ki 
jo je ustanovil Leščan Matej 
Rauh. Kot je povedal po me-
secu in pol delovanja platfor-
me, so se prvi projekti že iz-
tekli, od tega so bili trije us-
pešni in jim je uspelo zbra-
ti celo več sredstev, kot so si 
zastavili na začetku. To so 
projekt Akademskega pev-
skega zbora France Preše-
ren Kranj, ki je zbiral denar 
za turnejo po španskih oto-
kih, projekt Simpli Sport s 
programi športnih vadb za 
otroke in odrasle, tečaji in 
masažami ter projekt Den-
do Longboards z izdelavo le-
senih modnih dodatkov in 
lesenih desk, tako imenova-
nih »longboardov«, priljub-
ljenega prevoznega sredstva 
za mlade. Vsi trije projekti s 
pomočjo zbranih sredstev že 
uresničujejo zastavljene na-
črte (pevski zbor se je deni-
mo že vrnil s turneje), pod-
porniki pa se lahko nadeja-
jo tudi obljubljenih nagrad.

Nekaj projektov, ki so se 
na platformi predstavili ob 
začetku delovanja, pa ni bilo 
uspešnih, kar Rauh pripi-
suje dejstvu, da avtorji niso 
delali dovolj na promociji 

svojih spletnih kampanj, 
zato jim ni uspelo doseči do-
volj ljudi, ki bi jih podprli. 

Ta čas na platformi zbira 
denar že nov projekt, to je so-
cialno podjetje iz Velenja Za-
druga Vez, ki zbira sredstva 
za vzpostavitev lokalne knji-
žnice semen in v zameno za 
prispevke ponuja vertikalne 
vrtove. »Pripravlja se še ne-
kaj novih projektov, ki bodo 
začeli zbirati sredstva v na-
slednjih tednih. Trenutno 
se trudimo pridobiti pred-
vsem glasbene in umetni-
ško naravnane projekte, saj 
je takšnih projektov na naši 
partnerski platformi Karo-
lina Fund iz Islandije skup-
no kar 66 odstotkov. Takšna 
oblika zbiranja denarja je 
zelo primerna za glasbene 
projekte, denimo za skupi-
ne, zbore, ki snemajo CD, vi-
deospot ali pripravljajo kon-
cert, ter za umetniške pro-
jekte, denimo za izdajo knji-
ge, pripravo fotorazstave, 
snemanje filma ...« je pove-
dal Rauh. Ena zanimivejših 
kampanj pa se bo začela 1. ju-
nija, ko bo Klemen Slakonja 
prek Adrifunda skušal zbrati 
deset tisoč evrov za nadalje-
vanje svojega projekta #The-
Mockingbirdman, v okviru 
katerega je februarja letos iz-
dal uspešnico na You Tubu 
Putin, Putout.

V Adrifundu tudi 
Klemen Slakonja 
V prvi slovenski platformi za nagradno množično 
financiranje Adrifund so trije projekti že uspeli 
zbrati načrtovano vsoto denarja.

Zgornji Brnik – Britanski nizkostroškovni letalski prevoznik 
easyJet je okrepil letalsko povezavo iz Ljubljane v London, 
saj od včeraj z brniškega letališča na letališče Stansted leti 
devetkrat tedensko (prej sedemkrat). Potniki lahko v London 
tako kot doslej letijo vsak dan, po novem pa vsak četrtek in 
nedeljo celo dvakrat na dan, in sicer tudi z večernim letom, so 
sporočili iz Aerodroma Ljubljana. EasyJet vse lete z Letališča 
Jožeta Pučnika Ljubljana opravlja z letali Airbus A319 in A320, 
enosmerne vozovnice v London pa so potnikom na voljo že 
od 22 evrov naprej. EasyJet je bil prvi nizkostroškovni letalski 
prevoznik v Sloveniji, saj na brniško letališče brez prekinitev 
leti že od 28. aprila 2004. Letalska povezava med Ljubljano in 
Londonom po številu prepeljanih potnikov med vsemi pove-
zavami iz Ljubljane zaseda prvo mesto; lani so na tej relaciji 
oskrbeli 150 tisoč potnikov. Potniki lahko sicer z Brnika v Lon-
don poletijo še z nizkostroškovnikom Wizzair (London-Luton) 
in Adrio Airways (London-Gatwick). 

EasyJet devetkrat tedensko v London

Kranj – Trgovinska zbornica Slovenije je v okviru projekta Tr-
govinko usposablja: kako ravnati v primeru nasilja tretjih oseb 
in obvladati stres na delovnem mestu pripravila usposabljanja 
v večjih slovenskih mestih, med drugim tudi v Kranju, kjer se 
ga je udeležilo 215 zaposlenih v trgovini. Na usposabljanjih 
so udeležencem predstavili tudi rezultate ankete, ki je po-
kazala, da se 65 odstotkov vprašanih na svojem delovnem 
mestu srečuje z nasilnimi in agresivnimi dejanji, med katerimi 
so najpogostejše oblike nevljudno obnašanje, poniževanje 
in zbadanje. S takšnimi dejanji se delodajalci in zaposleni v 
trgovini srečujejo pri reševanju reklamacij s potrošniki, pri 
delu na blagajni oz. ravnanju z denarjem ter pri svetovanju 
potrošnikom. Najpogostejše posledice, ki se kažejo pri takšnih 
dogodkih, so razburjenost, nemir, napetost in zaskrbljenost. 

Trgovci na usposabljanju glede nasilja in stresa
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Kranjska Gora – Okrožno so-
dišče v Kranju je zavrnilo 
tožbeni zahtevek celjskega 
podjetja Ercel-Inženiring, ki 
je od Občine Kranjska Gora 
zahtevalo 9,3 milijona evrov 
odškodnine zaradi nezmož-
nosti gradnje naselja 20 po-
čitniških hiš na območju 
Jasne v letih 2007 in 2008, 
saj jim ni bilo izdano gradbe-
no dovoljenje, ker omenjeno 
območje ni bilo opremljeno 
z zadostnim javnim vodovo-
dom za takšno gradnjo. Celj-
sko podjetje mora občini po-
vrniti tudi 61 tisoč evrov 
sodnih stroškov. Na Obči-
ni Kranjska Gora so odloči-
tev sodišča seveda sprejeli z 
zadovoljstvom, podrobneje 
pa jo bodo komentirali šele, 
ko bo pravnomočna, je deja-
la direktorica občinske upra-
ve Vesna Okršlar. 

Zavrnilna sodba kranjske-
ga sodišča je bila pričakova-
na, saj je sodnica Marija Ba-
kovnik na zadnji obravnavi 
februarja letos tožnika opo-
zorila, da je tožbo vložil štiri 
dni prepozno. Občina je te-
daj v primeru umika tožbe 
Ercel-Inženiringu celo po-
nudila delitev stroškov sod-
nega postopka, a je celjsko 
podjetje kljub vsemu vztra-
jalo pri tožbenem zahtevku, 
ki je presegal enoletni prora-
čun kranjskogorske občine. 

Kot je pred časom navedel 
župan Janez Hrovat, bi mo-
rebitna izguba tožbe pome-
nila zaustavitev vseh občin-
skih investicij vsaj za petle-
tno obdobje. Po mnenju žu-
pana in pooblaščenca obči-
ne Marka Klofutarja je bila 
tožba neosnovana in špeku-
lativna, vložilo pa jo je pod-
jetje, »ki je očitno slamnato 
in čaka le še na izid tožbe«. 

V Ercel-Inženiringu so se 
za vložitev tožbenega zahtev-
ka odločili, ker so prepriča-
ni, da bi morala za ustrezno 
oskrbo s pitno vodo na ob-
močju ob jezeru Jasna pos-
krbeti občina. Tedanji za-
stopnik podjetja Ercel Boris 

Trstenjak je na sodišču po-
jasnil, da so zemljišča kupili 
leta 2007, že tedaj pa so bili 
seznanjeni, da je treba zem-
ljišča komunalno urediti z 
vsemi potrebnimi priključ-
ki. Glede oskrbe z vodo so se 
obrnili na Komunalo Kranj-
ska Gora, kjer so jim pojasni-
li, da obstoječi vodovod omo-
goča oskrbo z vodo samo za 
en objekt, za druge pa koli-
činsko ni dovolj vode. Posle-
dično se je Upravna enota Je-
senice kasneje odločila, da iz-
dajo gradbenega dovoljenja 
zavrne. Zaradi stroškov ne-
uspelega projekta naj bi pod-
jetje Ercel-Inženiring zašlo v 
finančne težave. 

Tedanji župan Jure Žer-
jav pa je med pričanjem na 
sodišču pojasnil, da so leta 
2008 z investitorjem is kali 
rešitev. Napeljava vodovoda 
od hotela Lek se jim je zde-
la predraga, do dogovora o 
drugi možni rešitvi – vrtini 
– pa ni prišlo. »Ko smo do-
bili po pošti zavrnjeno grad-
beno dovoljenje, smo videli, 
da je bila v projektu predla-
gana druga rešitev z nekimi 
cisternami, ki se mi je oseb-
no zdela dokaj naivna, o njej 
pa se tudi nismo pogovarjali. 
To rešitev, ki je bila vključe-
na v projekt, je očitno predla-
gal sam investitor,« je še po-
vedal Žerjav. 

Investicije ne bodo zastale
Kranjsko sodišče je sredi maja zavrnilo zahtevo celjskega Ercel-Inženiringa, da mu Občina Kranjska 
Gora plača 9,3 milijona evrov odškodnine, kar je več kot enoletni občinski proračun.

Ercel-Inženiring je tožbeni zahtevek zaradi nezmožnosti gradnje počitniškega naselja ob 
jezeru Jasna v Kranjski Gori vložil štiri dni prepozno. / Foto: Gorazd Kavčič

Simon Šubic

Škofja Loka – V hribovski 
vasi Sv. Petra Hrib v škofjelo-
ški občini sta neznana storil-
ca v sredo okoli 14. ure starej-
ši oškodovanki iz stanovanj-
ske hiše odtujila denarnico 
z gotovino in dokumenti, so 
sporočili s Policijske upra-
ve Kranj. Storilca sta se do 
hiše občanke pripeljala z ve-
čjim črnim avtomobilom in 
se z njo zapletla v pogovor. 
Med pogovorom je eden od 
storilcev izkoristil njeno ne-
pozornost in neopazno vsto-
pil v odklenjeno hišo, ki jo je 
pregledal in iz nje odnesel več 
predmetov. Po dejanju sta se 
storilca s kraja odpeljala.

Policisti opozarjajo, da 
storilci, navadno dva ali več, 
ki so lahko tudi zelo ure-
jenega videza, pozornost 
oškodovancev pridobivajo 
na različne načine, največ-
krat pa povprašujejo po raz-
ličnih stvareh ali informaci-
jah, prodajajo različne pred-
mete ali nudijo storitve. V 
takih primerih morajo ob-
čani imeti pod stalnim nad-
zorom obiskovalce in svo-
je premoženje. Predmeti, 
ki bi utegnili zanimati tato-
ve, naj bodo shranjeni na ne-
dosegljivih mestih ali dru-
gače zavarovani. Ko ena od 
oseb, ki je v skupini, zapus-
ti pogovor, je to lahko znak 
za alarm. 

Tatovi v hribovski vasi

Simon Šubic

Kranj – Gorenjski prometni 
policisti so pred dnevi zara-
di prehitre in nevarne vo-
žnje na zelo prometni cesti 
Kranj–Škofja Loka obravna-
vali voznika osebnega avto-
mobila, ki je najvišjo dovo-
ljeno hitrost v naselju pre-
koračil za več kot 50 km/h. 
Kot poroča Policijska upra-
va Kranj, je voznik skozi na-
selja Spodnje, Srednje in 
Zgornje Bitnje več kot kilo-
meter in pol vozil s povpreč-
no hitrostjo skoraj 113 km/h, 
vmes pa je na tej razdalji s 
še višjo hitrostjo v dveh ma-
nevrih prehitel osebni av-
tomobil in avtobus. Zaradi 
prekrška so prometni poli-
cisti proti vozniku na okraj-
no sodišče vložili nujni ob-
dolžilni predlog. Pričaku-
je lahko globo v višini 1200 

evrov in 18 kazenskih točk.
Policisti so izračunali, da 

je kršitelj pri povprečni hi-
trosti 113 km/h vsako se-
kundo prevozil približno 
30 metrov, za ustavljanje pa 
bi v idealnih pogojih potre-
boval okoli 100 metrov, kar 

je v naseljih seveda bistve-
no preveč. Prav tako v ne-
varnosti voznik na taki ces-
ti pri taki hitrosti praktično 
ne bi imel nobene možnos-
ti, da bi se lahko varno usta-
vil ali pravilno reagiral, v pri-
meru trčenja s pešcem ali 

kolesarjem pa bi se taka ne-
sreča skoraj zagotovo konča-
la tragično. Policisti namreč 
opozarjajo, da je po nekate-
rih podatkih že pri trku s hit-
rostjo 64 km/h verjetnost 
za smrtne poškodbe pešca 
90-odstotna, udarec vozila 
na telo pri hitrosti 110 km/h 
pa je približno enak padcu 
z višine skoraj 50 metrov. 
Zgornja meja hitrosti vozi-
la, ki pešcu še daje možnost 
za preživetje, je 50 km/h, kar 
je tudi najvišja dovoljena hit-
rost vožnje v naselju. Prehit-
ra vožnja je pogosto poveza-
na tudi z drugimi dejavniki 
tveganja v prometu, največ-
krat z nevarnim prehiteva-
njem, nepravilno stranjo oz. 
smerjo vožnje in neupošte-
vanjem pravil o prednosti.

Po podatkih Policijske 
uprave Kranj se je letos na 
gorenjskih cestah zaradi 
neprilagojene hitrosti zgo-
dilo več kot 110 prometnih 
nesreč. Hitrost je bila sicer 
vzrok za vsako peto nesrečo. 
Med najpogostejšimi vzroki 
za nesreče so še nepravilna 
stran oz. smer vožnje (100 
nesreč), neupoštevanje pra-
vil o prednosti (68) in nepra-
vilno prehitevanje (13).

Nevarno divjal skozi Bitnje
Gorenjski prometni policisti so pred dnevi obravnavali voznika, ki je 
prometno cesto zamenjal za dirkaško stezo. Grozi mu izguba vozniškega 
dovoljenja. 

Kršitelj je skozi Bitnje vozil s povprečno hitrostjo 113 km/h, 
dvakrat je pri še višji hitrosti tudi prehiteval. / Foto: PU Kranj

Gorenja vas – V sredo zvečer je v Gorenji vasi nekdo na oseb-
nem avtomobilu razbil šipo na prednjih vratih in iz njega vzel 
starejši mobilni telefon ter denarnico z gotovino in dokumenti. 
Po dejanju je storilec s kraja pobegnil. Policisti svetujejo, da 
mobilnih telefonov, denarnic, računalniške opreme, vredne 
prtljage in podobnega ne puščate v vozilih ne na vidnih ne na 
nevidnih mestih, ker bo storilec že ob najmanjši verjetnosti, da 
lahko pridobi korist, do takega predmeta zelo verjetno prišel s 
silo, pri tem pa bo lastniku povzročil dvojno škodo – s tatvino 
in poškodbo vozila. 

Tat najprej razbil šipo
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Bled – Med odstranjeva-
njem delov iz izrabljenega 
vozila se je v torek na Bledu 
zgodila delovna nesreča, v 
kateri je umrl moški. S Poli-
cijske uprave Kranj so sporo-
čili, da je avtomobil, ki je bil 
dvignjen s tal z dvigalkami, v 

torek opoldne padel na mo-
škega, ki je delal pod njim, 
in ga tako hudo poškodoval, 
da je zaradi poškodb umrl na 
kraju dogodka. Tuje krivde 
policisti niso ugotovili, ne-
katere podatke pa še prever-
jajo. S končnimi ugotovitva-
mi bodo seznanili kranjsko 
okrožno državno tožilstvo.

Avto padel na moškega

Moste – V sredo okoli 16. ure so v Savi Dolinki na jezu Hidroe-
lektrarne Moste opazili večji rjav madež. Aktivirali so jeseniške 
poklicne gasilce, ki so opravili ogled jezu in potokov Javornik in 
Bela, ki pa nista bila onesnažena. S strani ekologinje bližnjega 
podjetja so bili odvzeti vzorci pri iztokih. Rezultati bodo znani 
v prihodnjih dneh, vzrok onesnaženja pa še ni znan. Primer 
onesnaženja obravnavajo kriminalisti, na kraju je bila tudi 
okoljska inšpekcija. Na njen odgovor še čakamo. 

Onesnaženje Save

Bled – V sredo okoli pol dva-
najstih se je na območju Ve-
like Osojnice nad Blejskim 
jezerom izgubila državljanka 
Singapurja. Pohodnico, ki je 
zašla z označene poti, so re-
ševalci Postaje GRS Radovlji-
ca našli nepoškodovano ter 
jo pospremili v dolino.

Pohodnica zašla



www.gorenjskiglas.si

AKTUALNO

POGOVOR

ZANIMIVOSTI
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Zgodba
Franc Sever - Franta: »Tragedija 
na Korziki me je zlomila.« 
Stran 18

Kultura
V Domžalah so odprli stalno 
razstavo del kiparja Franceta 
Ahčina (1919–1989). Stran 19

MultiKulti
Nina Klemenčič z Mlake pri 
Kranju je kot prostovoljka 
sodelovala v Nepalu. Stran 20

Maja Bertoncelj

Jutri zvečer bo v Milanu 
finale nogometne lige prva-
kov, v katerem se bosta po-
merili dve španski ekipi, 
obe iz Madrida: Atletico in 
Real. To bo posebna tekma 
tudi za slovenske ljubitelje 
športa, saj bo v vratih Atle-
tica Jan Oblak, 23-letnik iz 
Frankovega naselja v Ško-
fji Loki. Gre za izjemen us-
peh slovenskega športnika. 
Oblak bo po Srečku Katan-
cu in Zlatku Zahoviću tret-
ji Slovenec, ki bo igral v fina-
lu tega tekmovanja, in lahko 
postane prvi slovenski nogo-
metaš z naslovom najboljše-
ga v Evropi.

Škerl: »Jan je za svoja 
leta izredno zrel.«

Jan Oblak je v tujino odšel 
leta 2010, iz Olimpije k Ben-
fici. Na začetku je tam z njim 
živel oče Matjaž, ki je najbolj 
zaslužen, da je Jan postal no-
gometaš. Tudi on je bil na-
mreč vratar. V Škofji Loki 
je branil v tretji ligi, v sezo-
ni 1991/92 pa je bil rezervni 
vratar takratnega prvoligaša 
Medvode. Jan je nogometno 
pot začel pri Ločanu, kmalu 
pa odšel k Olimpiji. Kar šest 
let je bil tam njegov trener 
Darko Škerl. Z Janom in nje-
govo družino je v stiku še da-
nes in je pravi naslov za ko-
mentar njegove nogometne 

poti. »Prvič sva se srečala na 
treningu, ko se je v Olimpi-
ji pridružil ekipi U10, takra-
tni generaciji 1992. Bil je 
leto mlajši. To je bila skupi-
na okrog 25 fantov, ki so sku-
paj ostali praktično do mla-
dincev. Jana sem z vmesnim 
enoletnim premorom treni-
ral šest let, ko je kot kadet 
branil že za mladinsko eki-
po. Kmalu je odšel v člansko 
moštvo,« se spominja Darko 
Škerl. Jan je bil uspešen tudi 
v mlajših selekcijah. »Ko je 
branil za selekcijo U12, smo 
igrali v finalu državnega pr-
venstva in izgubili z Maribo-
rom. Leta 2005 je bil zaradi 
finančnih težav ustanovljen 
nov klub in tudi selekcija, 
za katero je branil Oblak, je 
šla v najnižji rang tekmova-
nja. Kot trinajstletnik je bra-
nil za U14. Praktično v dveh 
letih smo se vrnili v sloven-
sko ligo U14 Zahod. Leta, ko 
sem bil Janov trener, imam 
v zelo lepem spominu. Kot 
fant je bil takšen, kot je da-
nes. Nič se ni spremenil, da 
bi bil kaj vzvišen. Še vedno 
se slišiva, poleti tudi vidiva. 
Ohranila sva pravi odnos,« 
je pojasnil Škerl in dodal, 
da je Jan že takoj kazal ta-
lent: »Že ko je bil star deset 
let, sem rekel, da mora us-
peti. Imel je zelo dobre de-
lovne navade. Kar velikok-
rat se je na trening pripeljal 
s kolesom, ker ni imel druge 

možnosti. Da se nekdo pri 
trinajstih letih iz Škofje Loke 
zjutraj na trening v Ljublja-
no pripelje s kolesom pa po-
tem s kolesom domov in po-
poldan to še enkrat pono-
vi, veliko pove. Imel je tudi 
najstniške muhe, kot vsi, a 
nič posebnega. Že vseskozi 
je izstopal. Tudi na raznih 
turnirjih, tako domačih kot 
mednarodnih, je bil razgla-
šen za najboljšega vratarja. 
Veliko sva skupaj prepotova-
la. Zadovoljen sem, ko ga da-
nes vidim, kako je uspešen. 
Pravzaprav me ne presene-
ča, da je prišel tako daleč. 
Za tem stojita delo in vztraj-
nost, poleg tega je lepo vzgo-
jen fant. Doma so bile stva-
ri postavljene na pravo mes-
to, za razliko od tega, kar po-
gosto ugotavljam pri dana-
šnjih otrocih. Jan Oblak je 
lahko vzor vsem mladim. 
To sem pred kratkim pouda-
ril tudi na seminarju Sporti-
kus o fair playu. Njegova pot 
je prava, a naša družba je da-
nes drugačna, potrošniška, 
brez vrednot.«

Škerl si ogleda vse tekme, 
na katerih brani Jan, tudi 
špansko ligo. »Za njim je 
odlična sezona. Upam, da 
bo krona osvojitev lige pr-
vakov. Imel bo veliko dela. 
Možnosti so polovične. Celo 
sezono je konstanten, v dob-
ri formi. Za svoja leta je iz-
redno zrel, deluje mirno, 

kar ni pogosto pri igralcih 
njegovih let. Mislim, da tre-
me nima, vsaj na zunaj je ne 
kaže,« je dejal. Pa Janova pri-
hodnost? »Prihodnost je že 
tu. Spomnim se, da je bil 
njegov vzornik vedno Iker 
Casillas. Sedaj je Jan vrhun-
ski vratar, med najboljšimi 
na svetu. Čaka ga tudi repre-
zentanca, kjer bo prvi vratar. 
Njegove človeške vrline so 
poštenost, mirnost, korek-
tnost, nogometne pa mir-
nost, zbranost, dobre reak-
cije,« je še dejal Škerl, ki da-
nes dela v Otroški nogome-
tni šoli Ljubljana, v katero 
je vključenih 1800 otrok. 

Že sedemnajst let vodi pole-
tno nogometno šolo v Bohi-
nju, kjer je lani mlade nogo-
metaše obiskal Jan Oblak, in 
Škerl si želi, da bi bilo tako 
tudi letos.

Oblak: »Želimo zmagati.«

Na Jana so ponosni tudi 
v matičnem klubu NK Lo-
čan Škofja Loka. Po njem 
se imenuje tudi otroški no-
gometni turnir za starostne 
skupine od U7 do U12, ki bo 
letos pod njegovim pokrovi-
teljstvom potekal tretjič, in 
sicer 4. in 5. junija. Pričaku-
jejo več kot 1500 otrok. Jano-
vi najzvestejši navijači pa so 

seveda domači: oče, mama 
in starejša sestra Teja, slo-
venska reprezentantka v 
košarki. Zanj bodo navija-
li tudi jutri na stadionu San 
Siro v Milanu. »Veseli smo, 
da smo se uvrstili v finale in 
želimo zmagati – za vse na-
vijače, za klub in ekipo. Se 
pa zavedamo, da bo zelo tež-
ko,« je pred dnevi na klub-
skem medijskem dnevu, na 
katerem je bilo več kot 270 
akreditiranih novinarjev, 60 
fotografov in 55 televizijskih 
postaj, v tekoči španščini po-
vedal Jan Oblak. Zanimanje 
tudi zanj je izjemno. Zače-
tek finala bo jutri ob 20.45.

Škofjeločan navdušuje 
nogometni svet
Jan Oblak ima jutri priložnost, da kot prvi slovenski nogometaš zmaga v ligi prvakov. »Ne preseneča me, da je prišel tako daleč. Je talent, vseskozi je imel 
dobre delovne navade. Da se je pri trinajstih iz Škofje Loke zjutraj na trening v Ljubljano pripeljal s kolesom pa potem s kolesom domov in popoldan to še 
enkrat ponovil, veliko pove,« o Janu pravi njegov dolgoletni trener pri Olimpiji Darko Škerl. 

Jan Oblak je nogometno kariero v tujini začel leta 2010. Vrhunec bo jutri, ko bo za Atletico 
branil v finalu lige prvakov. / Foto: Gorazd Kavčič
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Od petka do petka

Simon Šubic

Odstop zaradi velenjskih 
dečkov

Ta teden smo izvedeli, 
da z namestitvijo dečkov iz 
Velenja v rejniško družino 
vendarle ni bilo vse v redu, 
čeprav je bilo v nadzoru so-
cialne inšpekcije ugotovlje-
no, da je bila odločitev cen-
tra za socialno delo strokov-
na, zakonita in v največjo ko-
rist obeh otrok, podobno pa 
sta zatrjevali tudi ministrica 
za delo, družino in socialne 
zadeve Anja Kopač Mrak in 
varuhinja človekovih pravic 
Vlasta Nussdorfer. Uprav-
no sodišče je namreč po po-
jasnilih odvetnika njunih 
starih staršev Velimirja Cu-
gmasa ugotovilo, da je Cen-
ter za socialno delo Velenje 
(CSD) z odvzemom fantkov 
iz vrtca 30. marca ravnal ne-
zakonito, saj je s tem kršil 
ustavne in človekove pra-
vice babici in otrokoma do 
družinskega življenja. Kljub 
temu pa sodišče ni ugodilo 
zahtevi babice, da se dečka 
do pravnomočnosti odločit-
ve vrneta k starim staršem, 
ker da bodo o tem tekli po-
sebni postopki. Na odločitev 
sodišča, ki še ni pravnomoč-
na, se bosta tako pritožila 
tako stara starša velenjskih 
dečkov kot tudi Center za 
socialno delo Velenje. Ali se 
ministrici Kopač Mrakovi, 
zoper katero je SDS že pred 
časom vložil interpelacijo, 

zaradi sodne odločitve maje 
stolček, bo najbrž kmalu 
znano. Včeraj je morala pri-
mer pojasniti tudi premier-
ju Miru Cerarju, enaka na-
loga pa jo čaka še pri koali-
cijskih strankah SMC in De-
SUS. Zato pa je v sredo za-
radi objektivne odgovorno-
sti odstopil Jurij Šumečnik, 
direktor CSD Slovenj Gra-
dec, kjer so po ugotovitvah 
upravne inšpekcije za dva te-
dna zamudili rok za oddajo 
vloge za izdajo dovoljenja za 
rejništvo starim staršem ko-
roških dečkov. Ministrstvo 
za delo je sicer pozneje zavr-
nilo vlogo, sedaj pa o njej od-
loča pristojno sodišče. Vmes 
se je krajevna pristojnost za 
dogovarjanje o stikih starih 
staršev z vnukoma prenesla 
na CSD Šentjur. Stara starša 
si sicer prizadevata za izda-
jo odločbe o rejništvu babici.

Čuš zapustil SDS

Največja opozicijska stran-
ka SDS je ta teden izgubila 
poslanca Andreja Čuša, ki 
je izstopil iz stranke in pos-
lanske skupine, delo v držav-
nem zboru pa bo odslej op-
ravljal kot samostojni posla-
nec. S tem želi preseči polo-
žaj v slovenski politiki, ko si 
dve osebi – Janez Janša in 
Milan Kučan – delita drža-
vo, je pojasnil. Kot je dejal 
Čuš, do SDS ne goji zamer, 
je pa prepričan, da bo bolj 
uspešna, ko bodo njeni po-
slanci v večji meri tekmovali 

»v iskanju boljših rešitev v 
korist razvoja Slovenije in v 
nekoliko manjši meri v tem, 
kdo bo bolj poslušal predse-
dnika Janeza Janšo«. Med 
drugim je nekdanji stranki 
očital, da se preveč posveča 
ideološkim temam in da je 
skušala vsem kritičnim pre-
prečiti kandidaturo na pri-
hodnjih volitvah. V SDS so 
odgovorili, da Čuš pri evi-
dentiranju za kandidiranje 
na naslednjih volitvah ni do-
bil podpore vseh odborov v 
volilnem okraju, kjer je bil 
leta 2014 izvoljen za poslan-
ca. Ker pa se kandidacijski 
postopek po končanem evi-
dentiranju ni še niti začel, je 
govorjenje o uvrstitvi oz. ne-
uvrstitvi na kandidatno listo 
povsem prezgodnje, so spo-
ročili.

Devet kandidatov za 
ustavnega sodnika

Iz urada predsednika re-
publike so sporočili, da se za 
prosti mesti ustavnih sod-
nikov poteguje devet kan-
didatov. Predsednik Borut 
Pahor bo kandidature pro-
učil, predvidena je tudi jav-
na predstavitev. Ustavnega 
sodnika sicer izvoli državni 
zbor s tajnim glasovanjem 
z večino glasov vseh poslan-
cev. Precej manj zanimanja 
pa je za mesto predsedni-
ka vrhovnega sodišča, saj je 
sodni svet moral ta teden po-
noviti poziv k vložitvi kandi-
datur. Na prvi, aprilski poziv 

se namreč ni prijavil nih-
če. Sedanjemu predsedni-
ku vrhovnega sodišča Bran-
ku Masleši se šestletni man-
dat sicer izteče novembra, za 
nov mandat pa se ne bo po-
tegoval.

Kriminalistična preiskava 
v Kolektorju

Preiskovalci Nacionalne-
ga preiskovalnega urada so 
v torek izvedli zaključno ak-
cijo kriminalistične preiska-
ve domnevnih nepravilnos-
ti pri prevzemu družbe Etra 
33 s strani idrijskega Kolek-
torja. Za čas hišnih preiskav 
in zbiranja dokazov so pridr-
žali pet oseb, vse so na kon-
cu izpustili na prostost. Pre-
iskovalci so iskali dokaze za 
utemeljitev sumov dveh ka-
znivih dejanj zlorabe položa-
ja pri prevzemu Etre, pri ka-
terem je sodelovalo več fizič-
nih in pravnih oseb, ki naj bi 
z različnimi pravnimi posli 
pridobile premoženjsko ko-
rist več gospodarskim druž-
bam v skupni višini 3,2 mili-
jona evrov. Med osumljenci 
je tudi večkrat nagrajeni go-
spodarstvenik Stojan Petrič, 
ki lastniško obvladuje Kolek-
tor. V Kolektorju zatrjujejo, 
da je prevzem družbe Etra 
33 v letu 2010 potekal tran-
sparentno in da pri tem ni 
prišlo do oškodovanja druž-
be Kolektor Group. Preiska-
va je posledica ovadbe, ki jo 
je pred štirimi leti vložila Hi-
dria FIN, so prepričani.

Babici kršili pravice
Upravno sodišče je ugotovilo, da so babici dečkov, ki so ju marca na hitro namestili v rejniško družino, 
kršili pravico do družine. Opozicijski SDS ima poslanca manj.

Primer velenjskih dečkov vendarle ni povsem brezmadežen, 
kar je za ministrico Anjo Kopač Mrak neprijetna novica pred 
glasovanjem o interpelaciji. / Foto: arhiv GG

Za prosti mesti na ustavnem sodišču se poteguje devet 
kandidatov. / Foto: arhiv GG

Eden od osumljenih zlorabe položaja pri prevzemu družbe 
Etra 33 Stojan Petrič (tretji z desne) je leta 2014 prejel 
nagrado gospodarske zbornice za izjemne gospodarske 
dosežke. / Foto: arhiv GG

Kaj je socialistična alternativa za 21. stoletje?
Ideja socializma je po 

padcu berlinskega zidu sko-
raj za četrt stoletja izginila 
iz javnih razprav. A teža-
ve, v katere je zašel kapita-
lizem, so vprašanje alterna-
tive obstoječi ureditvi spet 
postavile v središče. Skoraj 
povsod po Evropi so stran-
ke nove levice že prebile 
parlamentarne pragove. Od 
Grčije (Siriza) do Nemčije 
(Die Linke), od Španije (Po-
demos) do Nizozemske (So-
cialistische Partij), od Šved-
ske (Vänsterpartiet) do Slo-
venije (Združena levica). 

Do povsem nepričako-
vanega preboja nove levi-
ce je prišlo tudi v anglosa-
škem svetu. V Veliki Brita-
niji je demokratični socia-
list Jeremy Corbyn laburi-
stično stranko vrnil k svo-
jim delavskim koreninam, 
v ZDA pa je ob Donaldu 

Trumpu največje presene-
čenje predsedniških volitev 
socialist Bernie Sanders, ki 
v bitki v demokratski stran-
ki le še za las zaostaja za Hil-
lary Clinton. 

Nova levica je že dokazala, 
da se lahko vključi v sodob-
no politično življenje, a raz-
prava o dolgoročni alternati-
vi kapitalizmu ostaja odpr-
ta. Levica je pred svojim več-
nim vprašanjem: kaj je alter-
nativa kapitalizmu? 

V družbi sicer obstaja pre-
cej splošno strinjanje, da je 
kapitalizem (sistem, ki te-
melji na lovu na dobiček in 
izkoriščanju tistih, ki nima-
jo produkcijskih sredstev) 
problematičen, vendar pa 
ni odgovora, s čim ga nado-
mestiti. Vsi namreč vemo, 
da lov na dobiček pome-
ni eksponentno gospodar-
sko rast, ki je na planetu z 

omejenimi možnostmi nev-
zdržna, a vprašanje je, kako 
zastaviti alternativo. 

Problem je v tem, da ni 
mogoče odpraviti lova na 
dobiček, ne da bi posegli v 
dve drugi prvini kapitaliz-
ma: konkurenco in zaseb-
no lastnino produkcijskih 
sredstev. Ti namreč pora-
jata lov na dobiček. Dokler 
bodo v gospodarstvu pre-
vladovala zasebna podje-
tja, ki tekmujejo eno z dru-
gim, toliko časa bo svet gnal 
lov na dobiček. Namreč: če 
želi podjetje na trgu preži-
veti, si mora prizadevati za 
pridobivanje konkurenčnih 
prednosti; da bi pridobilo 
konkurenčne prednosti, pa 
potrebuje sredstva za inve-
sticije, torej dobiček. Krog je 
sklenjen. 

Zato je vprašanje alterna-
tive sistemu, ki ga poganja 

lov na dobiček, vprašanje al-
ternative sistemoma kon-
kurence in zasebne lastni-
ne produkcijskih sredstev, 
kjer pa odgovori še zdaleč 
niso preprosti. V zgodovini 
je bilo preizkušeno že mar-
sikaj: od sovjetskega central-
no-planskega sistema, jugo-
slovanskega samoupravne-
ga socializma do zahodnih 
mešanih gospodarstev. 

Ti sistemi so bili politič-
no odpravljeni, živimo pa v 
nekakšni restavraciji libera-
lizma 19. stoletja. Mi, nova 
levica, zato iščemo sociali-
stično alternativo za 21. sto-
letje, kjer imamo glede na 
pretekle poskuse prednost 
v tem, da se lahko učimo iz 
zgodovinskih izkušenj. 

A jasno izdelane alternati-
ve še ni. Imamo očrte sme-
ri, ki jih tudi skušamo uve-
ljavljati. Namesto zasebne 

lastnine oblikujemo predlo-
ge v smeri ekonomske de-
mokracije (delavsko so- in 
samoupravljanje, zadruž-
ništvo, delitev dobička med 
zaposlene itn.); names-
to konkurence predlaga-
mo koordinacijo gospodar-
stva, utemeljeno na javnem 
lastništvu bank, velikih pod-
jetij in infrastrukture itn. 

Nič od tega še ne bo odpra-
vilo kapitalizma, so pa to pre-
miki v smer, ki jo želimo. Al-
ternativa kapitalizmu je lah-
ko le mednarodna. Strategi-
ja nove levice je radikalni re-
formizem, cilj je z reforma-
mi odpravljati kapitalizem 
oziroma ga preobražati v de-
mokratični in ekološki soci-
alizem. Na dolgi rok. Kako 
priti do tega, pa ostaja odprto 
vprašanje, na katerega bodo, 
verjamem, odgovorile števil-
ne prihodnje razprave.

Luka Mesec, poslanec ZL

moj pogled
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Miha Naglič

Jugoslovanska kulturna 
dediščina

Najprej se vprašajmo, kaj 
ta pojav sploh je. »Jugonos-
talgíja je otožen spomin na 
državo večine južnih Slova-
nov, Jugoslavijo, ali izraža-
nje povezanosti z nekdanjo 
skupnostjo ne glede na de-
janske izkušnje, na primer 
pri osebah, ki nekdanje dr-
žave ne poznajo iz lastnih 
izkušenj. Jugonostalgija je 
glede na kontekst negati-
ven, nevtralen ali pozitiven 
označevalec. V sobesedju 
razmerja do novih domovin, 
držav, nastalih z razpadom 
Jugoslavije, je jugonostalgi-
ja tuja prvina, ki moti novo 
identifikacijo. Z nevtralne 
ali pozitivne strani pa jugo-
nostalgija pomeni podaljša-
nje zgodovinskega spomina 
v obdobje zlasti po drugi sve-
tovni vojni in mladosti neke 
generacije, s poudarkom na 
pozitivnih spominih. Pri 
mladih se ohranja poveza-
nost z drugimi območji nek-
danje Jugoslavije predvsem 
z glasbo in zabavo.« Tako 
Wikipedija. Politologinja 
Milica Popović pa vso reč 
razloži še drugače, bolj razi-
skovalno. Na pariški univer-
zi je magistrirala na temo 
»Jugonostalgija – Jugoslavi-
ja skozi oči zadnjih pionir-
jev«, zdaj ta fenomen razi-
skuje v svojem doktorskem 

študiju na FDV v Ljubljani. 
Najprej razloži, da ne gre 
za enoten pojav. »Zanimivo 
je, kar je treba poudariti, da 
se jugonostalgija pojavlja v 
vseh nekdanjih republikah, 
vendar v različnih oblikah. V 
Srbiji, na primer, naj bi v 90. 
letih Milošević s svojo naci-
onalistično politiko želel oh-
raniti Jugoslavijo. Dojema-
nje je nekako drugačno. V 
Beogradu je še vedno Mu-
zej jugoslovanske zgodovi-
ne, vendar je vprašanje, kako 
je Jugoslavija v njem prika-
zana. Po drugi strani Slove-
nija velja za državo, v kate-
ri je jugonostalgija najizra-
zitejša. Vprašanje je, ali to 
drži.« Kako je torej z jugo-
nostalgijo v Sloveniji. »Raz-
lika je posledica tega, da se 
jugonostalgija v Sloveniji 
pojavlja iz drugačnih razlo-
gov. Slovenija je prva izsto-
pila iz Jugoslavije in je bila 
morda tudi najmanj priza-
deta. Zato so ljudje bolj prip-
ravljeni govoriti o nekdanji 
državi. V Bosni in Hercego-
vini je to vprašanje bolj za-
pleteno. S pojavom nostal-
gije se je namreč srečala po 
dolgi vojni. Zato so temeljna 
vprašanja v različnih drža-
vah različna. V Bosni in Her-
cegovini je danes predvsem 
zahteva po bolj funkcional-
ni državi tista, ki pri prebi-
valcih obuja spomine na ob-
dobje Jugoslavije. V Sloveni-
ji gre morda bolj za vpraša-
nje prepoznavnosti v svetu. 

Vemo, da je danes s tem dru-
gače. Tujcem je laže reči, da 
ste (bili) iz Jugoslavije kot iz 
Slovenije, ki jo nekateri za-
menjujejo s Slovaško. Pog-
ledi in pristopi so različni, 
bistvo pa ostaja enako. Ljud-
je želijo, da se o Jugoslaviji 
govori.« Razlikujejo se tudi 
pogledi političnih elit dana-
šnjih postjugoslovanskih 
držav na te reči. »Če pogle-
date današnje politične elite 
iz nekdanjih republik, vidi-
te, da so to elite iz obdobja 
razpada Jugoslavije. Čutile 
so potrebo, da svojo politiko 
upravičijo s popolnim zavra-
čanjem vseh, tudi pozitivnih 
lastnosti države. Boris Bu-
den to imenuje postkomu-
nistični diskurz. V taki po-
litiki spominjanja nostalgija 
postane subverzivna. Ljudje 
pa se spominjajo tudi lepših 
časov. Razlogi za to so različ-
ni in tudi spomini so različ-
ni.« (Vir: MMC RTV SLO) – 
In kaj bi lahko bilo v teh nos-
talgičnih spominih dobre-
ga in še vedno užitnega? Bo-
gastvo jugoslovanske kuli-
narike prav gotovo. Še vedno 
je lepo slišati nekatere glas-
bene komade. In pogleda-
ti kak izvrstni film tipa »Ko 
to tamo peva« … Skratka: ju-
gonostalgija sama po sebi še 
ne pomeni težnje po »obu-
janju« nekdanje države. Gre 
bolj za kulturno dediščino iz 
jugoslovanskih časov, ta pa 
je še vedno živa in ohranja-
nja vredna.

V Cannesu zmagal  
Ken Loach

V Cannesu je svojo drugo 
zlato palmo prejel 80-letni 
britanski režiser Ken Loa-
ch, tokrat za film Jaz, Daniel 
Blake. Ob prejemu nagrade 
je izjavil: »Živimo v svetu, 
ki se je v tem trenutku zna-
šel na nevarni točki. Smo v 
primežu nevarnih varčeval-
nih projektov, ki jih poga-
njajo ideje neoliberalizma 
in so nas pripeljale blizu ka-
tastrofi …« In dodal: »Dru-
gačen svet je možen in tudi 
potreben.«

Na Dunaju pa Alexander 
Van der Bellen

Drugi krog volitev za 
predsednika Republike Av-
strije je bil nadvse dramati-
čen in ko so v nedeljo zve-
čer prešteli glasove, ni bilo 
jasno, kdo je zmagal. Odlo-
čili so v ponedeljek prešte-
ti glasovi, oddani po pošti. 
Zmagal je kandidat Zele-
nih Alexander Van der Bel-
len, dobil je 50,3 odstot-
ka glasov in premagal svo-
bodnjaka Norberta Hofer-
ja, presenetljivega zmago-
valca prvega kroga. Zgovor-
no je dejstvo, da je 72-letni 
predsednik dobil večino v 
devetih od desetih največ-
jih avstrijskih mest, 45-le-
tni Hofer pa je zmagal na 
podeželju, v neurbanem 
okolju.

Jugonostalgija
Kmalu bo četrt stoletja, kar smo se ločili od nekdanje skupne države Jugoslavije. Nekateri državljani 
očitajo drugim, da te ločitve v svojih glavah niso opravili dovolj radikalno in da trpijo od jugonostalgije …

V petek, 22. junija, je umrl legendarni jugoslovanski filmski 
igralec Bata Živojinović. Na sliki v filmu Valter brani 
Sarajevo (1972), ki je bil velika uspešnica tudi na Kitajskem. 

Z zlato palmo v Cannesu 2016 nagrajeni film Jaz, Daniel 
Blake govori o neenakopravnem boju malega človeka z 
državo. / Foto: Wikipedija

Alexander Van der Bellen (1944), novi predsednik Republike 
Avstrije, med predvolilno kampanjo maja 2016 / Foto: Wikipedija
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Vrelec literarnega ustvarjanja
Pretekli petek je bilo prav 

ohrabrujoče pogledati po 
velikem studiu koroške iz-
postave avstrijske radiotele-
vizije ORF v Celovcu, ki so ga 
do zadnjega kotička napol-
nili mladi. Za nas, malo sta-
rejše, je ostalo le nekaj sto-
jišč! Volbankova dobrodelna 
ustanova, ki spodbuja in na-
grajuje literarno in tudi glas-
beno ustvarjanje v slovenšči-
ni, je podelila priznanja na 
letošnjem literarnem nate-
čaju Pisana pomlad. Vodi-
telj enourne prireditve, ki jo 
je neposredno prenašal ko-
roški radio, Aleksander Tol-
maier in predsednik uprav-
nega odbora ustanove, ce-
lovški odvetnik dr. Franz Se-
rajnik sta povedala, da je na 
letošnjem natečaju, ki je bil 
6. po vrsti, s svojimi deli so-
delovalo kar 613 mladih iz 37 

izobraževalnih ustanov, sta-
rih do 25 let. Skupno so pos-
lali 659 besedil. To je never-
jetno število, pravi vrelec li-
terarnega ustvarjanja in do-
kaz, da je pisanje lahko re-
sen spremljevalec življenja. 

Sodelujoči so bili razde-
ljeni v štiri starostne skupi-
ne. Za vsako je bila določena 
posebna tema. Najmlajši so 

pisali na temo Ena živalska. 
Malo starejši so razmišlja-
li o naslovu Rad/a te imam. 
Za višjo skupino je bila iz-
brana tema Poglej na oder, 
najstarejši pa so morali sle-
diti naslovu In če…. Nagra-
jeni sta bili tudi besedili, na-
pisani v dveh koroških na-
rečjih. Dogodek v ORF te-
atru v Celovcu je bil nekaj 

posebnega za na Jesenicah 
rojenega Aljaža Pestotni-
ka, ki se je med šolanjem na 
Koroškem oziroma v Avstri-
ji začel ukvarjati z literaturo 
in je bil tudi med nagrajen-
ci natečaja Pisana pomlad. 

Kot uspešen mladi ustvarja-
lec je bil pretekli teden nag-
rajen z izidoma njegove pe-
sniške zbirke Smeji naj se 
vesolje, ki jo je ob pomoči 
slavistke Jerneje Jezernik 
izdala založba Wieser. 

Temelje Volbankovi ustanovi, ki skrbi za širjenje in 
literarno ustvarjanje med mladimi na Koroškem, je 
z delom svoje zapuščine zagotovil zaveden koroški 
Slovenec, zdravnik Jože Volbank, rojen leta 1897 v 
Podjuni. Zaradi razočaranja, da je ostala po plebiscitu 
Koroška avstrijska oziroma nemška, in zaradi groženj 
nemških zmagovalcev je bežal v Jugoslavijo in je 
bil dolgo zdravnik v Kranjski Gori. Z Volbankovim 
skladom upravlja od leta 2008 naprej Združenje 
staršev pri Slovenski gimnaziji v Celovcu.

Nagrajenci letošnjega literarnega natečaja Pisana pomlad

Jože Košnjek

med sosedi
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Ana Šubic

Franc Sever - Franta je 
eden zadnjih še živečih par-
tizanskih poveljnikov, znan 
predvsem po bojih na Meni-
ni planini, precej manj pa je 
današnji javnosti znano, da 
je bil od 1968 do 1981, v ob-
dobju infrastrukturne ek-
spanzije, popularizacije le-
talstva in širokotrupnih le-
tal, direktor Aerodroma Lju-
bljana-Pula. Nato je prev-
zel vodenje tedanje sloven-
ske letalske družbe Inex-A-
dria, kjer ga je doletela le-
talska tragedija na Korziki, 
ki je ostala njegova življenj-
ska travma. Štirinajst let ak-
tivnega delovanja v civilnem 
letalstvu danes 93-letni Se-
ver opisuje v nedavno izda-
ni knjigi Brnik – letališče ali 
lovišče, njegovi tretji.

Po izstopu iz vojaškega le-
talstva leta 1964 se je lotil 
študija na ekonomski fakul-
teti v Zagrebu in postal eden 
večjih jugoslovanskih pride-
lovalcev šampinjonov. Leta 
1968 ga je obiskala delegaci-
ja z letališča Brnik s predlo-
gom, naj se prijavi na raz-
pis za direktorja Aerodro-
ma Ljubljana-Pula. »Rekel 
sem jim, da imam letalstva 
dovolj. Čez teden dni so spet 
prišli, naj napišem prošnjo, 
ker tako ali tako ne bom iz-
bran, prijavim naj se zara-
di konkurence,« se spomi-
nja Sever, ki je nato vendar-
le napisal prošnjo – in bil na 
koncu tudi izvoljen z enim 
glasom prednosti.

A na nekdanjega letalske-
ga polkovnika so leteli očitki, 
da ima samo vojaške izku-
šnje, da ni gospodarstvenik, 
da ne pozna samoupravlja-
nja, zahtev civilnega letalstva 
… »Čeprav sem bil koman-
dant letalske baze v Batajni-
ci in na vojaškem letališču 
Pleso pri Zagrebu, pomoč-
nik komandanta letalskega 
korpusa, tako da sem letal-
stvo poznal v dušo.« A takšna 

»dobrodošlica« je v njem za-
netila trmo in odločitev, da z 
delom očitke zavrže.

Slovenci brez afinitete do 
letalstva

Ob prihodu v Aerodrom 
Ljubljana-Pula je naletel na 
sprt in nepovezan kolektiv: 
»Takoj sem vse svoje moči 
vložil v to, da postane eno-
ten, da se zaveda, da letališče 
ni samo sebi namen, da je 
namenjeno razvoju gospo-
darstva in njegova podalj-
šana roka, da je najbolj per-
spektivna prometna dejav-
nost, kar se je kasneje tudi 
izkazalo. Slovenci tedaj niso 
imeli afinitete do letalstva. 
Svojo politiko, status Slove-
nije, so zasnovali na teme-
ljih klasične infrastrukture: 
železnice, ceste, tudi mor-
je in privatna vozila, tako da 
smo naleteli na veliko nera-
zumevanje. To se prenaša 
naprej tudi v današnje poli-
tike, poglejte, kaj so napravi-
li. Vse slovensko letalstvo je 
prodano, nič več svojega ni-
mamo, medtem ko v drugih 
državah kupujejo tako infra-
strukturo, da bi pomagali 
narodu in gospodarstvu, ne 
pa zaradi dobička. In to me 
je strašno prizadelo.«

Pod okriljem podjetja sta 
tedaj delovali letališči na Br-
niku in v Pulju, že Severjeve-
mu predhodniku pa je uspe-
lo doseči vključitev puljske-
ga vojaškega letališča v ci-
vilni zračni promet, a ga je 
bilo treba prilagoditi večjim 
in težjim letalom. Po nje-
govem odprtju je skoraj ves 
promet šel v Pulj, brniško le-
tališče pa je samevalo. »Tako 
smo se lotili vsega mogoče-
ga: pridelovali smo krompir 
za gostince, sadili in proda-
jali smo božične smrekice, 
okoliškim kmetom dali v na-
jem košenje travnikov znot-
raj ograje letališča, ker smo 
imeli stroj za barvanje talne 
prometne signalizacije, smo 

postali podizvajalec SCT-ja 
... Smo pa točno vedeli, da bo 
letališče v Puli tisto, ki bo z 
ustvarjanjem večjih prihod-
kov pomagalo h gradnji in 
pripravi ljubljanskega letali-
šča, da se bo vključilo v med-
narodni in medcelinski pro-
met. In tako je potem tudi 
bilo,« je pojasnil. Zavedal se 
je tudi, da se bo puljsko le-
tališče odcepilo od matične-
ga na Brniku, takoj ko bo v 
celoti opremljeno in uspo-
sobljeno za varen promet. 
To se je leta 1980 tudi zgo-
dilo, a je puljsko letališče na 
podlagi mednarodne pogod-
be, ki jo je namesto samou-
pravnega sporazuma zahte-
val Franta, povrnilo vsa vlo-
žena sredstva z obrestmi in 
30 odstotki dobička. »To je 
bil edinstven primer, da so 
nam Hrvati plačali, drugače 
vedno mi njim plačujemo,« 
je pristavil.

Letališče tudi lovišče za 
politike

Franta se je ukvarjal tudi 
z varnostjo na letališču, ki je 
bila ogrožena zaradi nekate-
rih lovcev iz takratnega poli-
tičnega vrha. Republiški za-
vod za vzrejo divjadi je na-
mreč v ograjenem območju 
le dobrih sto metrov od le-
tališke steze imel farmo za 
vzrejo perjadi. Ta je bila pod 
zaščitno mrežo v ogradi, a na 
Brniku je nekajkrat letno po-
tekal tudi lov in tedaj so mre-
žo umaknili, ptiči pa so pred 
šibrami, ki so letele tudi pro-
ti stezi, bežali na vse strani. 
Perjad je še zlasti nevarna za 
letala z reaktivnimi motorji, 
v ograjenem prostoru na le-
tališču pa so se naselile tudi 
druge živali, ki so se s spod-
kopavanjem prebile v ogra-
jeno letališče. Tako je neko 
letalo na stezi zadelo srno in 
zdrsnilo v ograjo, šibre pa 
so nekoč zadele tudi proto-
kolarno letalo z Vido Tom-
šič na krovu. Zaradi strahu 

pred hujšimi nesrečami je 
Franta na koncu na predse-
dnika vlade Staneta Kavčiča 
naslovil vprašanje, ali hoče 
imeti na Brniku letališče ali 
lovišče – od tod tudi naslov 
njegove knjige. Po pol leta je 
dobil odgovor, da ima pred-
nost letališče.

Razvoj je zaviral tudi dr-
žavni letalski prevoznik JAT, 
ki je zaradi vse večje uspeš-
nosti slovenskega prevozni-
ka Adrie Avioprometa razši-
ril prepričanje, da je brniško 
letališče nevarno in zakotno, 
je razložil sogovornik. Še 
pred njegovim prihodom na 
čelo letališča je 1,5 kilometra 
od letališke steze na Brniku 
treščilo britansko letalo, kar 
je terjalo veliko življenj, je 
pa nekoč po borovcih 'tolkla' 
tudi JAT-ova 'karavela' z 90 
poslanci, a ji je uspelo odle-
teti v Zagreb. V skrbi za večjo 
varnost je Franta uspel dose-
či posek 200 hektarov goz-
da. »Od takrat, čeprav je pro-
met štiridesetkrat povečan, 
na Brniku ni bilo več niti ene 
nesreče,« je poudaril.

Pomemben prehod se je 
zgodil leta 1974, ko so na 
zagrebškem letališču ob re-
konstrukciji celotni promet 
prenesli na Brnik, ki je tak-
rat skočil za najmanj pet-
najst let naprej, razlaga Se-
ver. »Potem smo se posve-
tili ureditvi vzletno-prista-
jalne steze, ki smo jo odprli 
leta 1978. Takrat je na Brnik 
priletel prvi Jumbo Jet DC 
10 s 320 izseljenci, najbolj 
znamenit je ostal po tem, da 
so ga hoteli ugrabiti, a smo 
jim preprečili,« se spomi-
nja. Že leto pred tem mu je 
na Brniku uspelo uvesti bla-
govni promet. Za dva dne-
va je na Krvavec zvabil ge-
neralnega direktorja JAT-a, 

s skrbnikom pristopne žič-
nice pa se je domenil, da je 
»pokvarjena«, in v tem času 
je svojega gosta uspel prepri-
čati za uvedbo prve blagovne 
linije v Frankfurt.

Življenjski uspeh in tudi 
travma

Letališče, ki je bilo do pri-
hoda Severja orientirano na 
čarterski promet, so torej 
postopoma vključili v vse zvr-
sti letalskega prometa, naj-
pomembnejši uspeh pa so 
dosegli z rednim letalskim 
prometom. »Največje zado-
voljstvo, največja vrednota 
je bila na Brniku ta, da je ko-
lektiv verjel v prihodnost, da 
je sprejel postavljeno vizijo 
in resnično pomagal Slove-
niji, da je prišla do takšnega 
letališča. To je moj življenj-
ski uspeh in tudi travma, ker 
sem moral potem leta 1981 
oditi v Adrio. A v takratnem 
sistemu si moral biti poslu-
šen,« je dejal.

Pred njegovim prihodom 
v Inex-Adrio Aviopromet se 
je v tej letalski družbi zgodi-
lo šest hudih nesreč. Po pre-
vzemu s strani Inexa v letu 
1969 so namreč dobili nova 
letala, a se na to niso pravo-
časno pripravili s poveča-
njem in usposabljanjem ose-
bja, kar je po mnenju sogo-
vornika vplivalo tudi na var-
nost. »Številne nesreče so 
vplivale tudi na zavarovanje 
pri Loydu, vsako uro smo 
plačali milijon dinarjev pre-
mije in to nas je potem poti-
snilo v izgubo.« Soočil se je 
tudi z odporom pilotov, ki so 
zahtevali takšne plače kot ko-
legi na zahodu, kar zaradi sta-
nja v podjetju ni bilo mogo-
če. »Konflikt se je stopnjeval 
in ko enkrat začnejo piloti v 

kabini razpravljati o puncah, 
plačah in odnosih, names-
to da bi leteli, je katastrofa,« 
razmišlja Franta.

In kaj je po njegovem 
botrovalo tragediji na Kor-
ziki leta 1981, ki se je zgodi-
la med njegovim vodenjem 
podjetja? »Prva napaka je 
bila, da se je na letalo DC30 
za okoli 120 potnikov prija-
vilo 160 potnikov. Zato so 
predvideli drugo letalo DC 
50 in ker je bilo tudi to pre-
zasedeno, so nazadnje dali 
najmodernejše novo letalo 
DC9-80. V letalstvu ne gre 
kar tako menjavati letal, saj 
to lahko vpliva tudi na var-
nost,« odvrne sogovornik, 
ki je bil takrat na dopustu. 
Poleg tega ne pilot ne kopi-
lot še nista bila na Korziki. 
Oba so pestile tudi težave v 
zasebnem življenju, eden 
je v kabini imel celo sinčka, 
našteva in doda, da se na po-
snetku 15 sekund pred uda-
rom celo sliši alarm, ki pilo-
ta opozarja, naj dvigneta le-
talo. »Dala sta polni plin mo-
torju, vendar sta zadnjih se-
dem sekund pustila, da leti 
v avtomatskem pilotu. Ne ve 
se, zakaj. In je udaril v goro, 
ki je bila v oblaku in je zato 
ni videl, čeprav je bil opo-
zorjen. Zelo žalostno, takrat 
sem se prvič v življenju zlo-
mil,« razloži.

Po nesreči je ustanovil po-
sebno komisijo, ki se je pog-
lobila v vzroke za zadnjo in 
predhodne nesreče v Adrii, 
kar pred tem ni bila ustalje-
na praksa. »Od takrat naprej 
se v Adrii ni zgodila nobe-
na nesreča več. Pred trage-
dijo na Korziki nobena ka-
tastrofa ni bila analizirana z 
argumenti. Če bi jih analizi-
rali, jih verjetno ne bi bilo se-
dem,« je prepričan.

Tragedija na Korziki me je zlomila
Pred kratkim je izšla tretja knjiga o življenju Franca Severja - Frante. V njej je eden zadnjih še živečih partizanskih poveljnikov popisal štirinajstletno obdobje, 
ko je bil generalni direktor na brniškem letališču in direktor letalskega prevoznika Inex-Adria. Slednjo je zapustil že po letu dni, po korziški tragediji.

Franc Sever - Franta je svoje življenje doslej opisal v treh knjigah: Past na Menini planini, 
Trenutki odločitev in v najnovejši z naslovom Brnik – letališče ali lovišče. / Foto: Primož Pičulin

Ogled asfaltiranja vzletno-pristajalne steze, ki so jo odprli 31. avgusta 1978. 
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Igor Kavčič

Pred dnevi je bilo v Me-
načenkovi domačiji v Dom-
žalah slovesno. Več – dogo-
dek, odprli so kiparsko in 
dokumentarno razstavo, je 
vsem zbranim grel njiho-
va srca, kot je to vselej, ka-
dar se kdo po dolgi poti spet 
vrne domov. Tokrat se je s 
svojimi umetniškimi deli na 
svoj dom vrnil kipar France 
Ahčin. V Domžalah so sko-
raj trideset let po smrti po-
novno obudili spomin na iz-
seljenskega umetnika, ki je 
več kot sto del iz svoje kipar-
ske zbirke nekaj mesecev 
pred smrtjo leta 1989 poda-
ril rojstnemu mestu. »Dana-
šnjemu dnevu bi lahko rekli 
dan D, več let je namreč zo-
rela ideja o novi predstavi-
tvi zbirke tu, v Menačenkovi 
domačiji. Ta se zdaj predsta-
vlja na podstrešju kiparjeve 
rojstne hiše in se povezuje v 
celoto z razstavljenimi deli 
v Kulturnem domu Franca 
Bernika Domžale. Projekt 
in hkrati zavezo do svojega 
rojaka smo po mnogo letih 
pripeljali do konca, zgodba 
pa se s tem pravzaprav zače-
nja, saj si želimo čim več obi-
skovalcev obeh razstav, tako 
stalne kot občasne, ki bo na 
ogled do 18. junija,« je ob 
odprtju povedala vodja ga-
lerije in kustosinja razstave 
Katarina Rus Krušelj. Večer 
sta tako s slovenskimi in ar-
gentinskimi pesmimi ople-
menitila bas baritonist Juan 

Vasle, na klavinovi pa ga je 
spremljala Jelena Boljubaš.

Zvest človeški figuri

Kot najstarejši od dom-
žalskih Menačenkovih si-
nov je France na Tehnični 
srednji šoli v Ljubljani obi-
skoval kiparski oddelek in 
se po končanem šolanju iz-
popolnjeval pri priznanem 
slovenskem umetniku Fran-
cetu Kralju. Pred drugo sve-
tovno vojno je delal v Hro-
vatovi podobarski delavni-
ci v Domžalah, nato pa di-
plomiral na Akademiji le-
pih umetnosti v Firencah v 

Italiji, kjer je bil za najbolj-
še diplomsko delo nagrajen. 
Po vojni je nekaj časa deloval 
v Rimu, nato je odšel v Ar-
gentino. V Argentini je opre-
mil več cerkva, izdelal nekaj 
spomenikov za slovensko 
skupnost in likovno opre-
mil slovenski prevod argen-
tinskega epa Martín Fier-
ro. Ustanovil je lastno tovar-
no umetniške keramike ter 
poučeval na tamkajšnji slo-
venski umetniški šoli, kas-
neje tudi na svojem domu. 
Razstavljal je v pomembnih 
galerijah v Argentini, postal 
je član Združenja argentin-
skih likovnih umetnikov in 

sodeloval v Nacionalnem sa-
lonu kiparstva. Njegovo delo 
v žgani glini, bronu in lesu 
se uvršča med visoke dosež-
ke slovenskega kiparstva, 
opazili so ga tudi priznani 
argentinski likovniki kriti-
ki. Leta 1989 je prvič in zad-
njič razstavljal v svojem do-
mačem kraju ter v Ljubljani, 
saj je po vrnitvi v Argentino 
še isto leto umrl. 

France Ahčin po besedah 
dr. Irene Mislej sodi med 
najpomembnejše predstav-
nike slovenskega kiparstva, 
deli pa usodo mnogih izse-
ljenskih umetnikov, saj je 
bil prej priznan v svoji drugi 

domovini kot doma. V veliki 
meri se je posvečal človeku 
in človeški figuri, a je kljub 
usmeritvi v klasično figura-
liko in realizem osnovne ob-
like znal poenostavljati in 
stilizirati. Izjemni so njego-
vi reliefi za slovenski prevod 
argentinskega epa Martín 
Fierro, katerih sedem si lah-
ko ogledamo tudi na tokra-
tni razstavi. Da predstavitev 
Ahčinove zbirke poskuša 
podati retrospektiven vpog-
led v kiparjev razvoj, čeprav 
gre predvsem za dela, nas-
tala v zadnjih tridesetih le-
tih življenja v Argentini, 
pove Rus Krušljeva in doda-
ja. »Vsekakor jih je opredeli-
la skoraj razburljiva življenj-
ska pot, značilna za ustvar-
jalca, ki mora živeti tudi od 
naročil, hkrati pa raziskuje 
svojo največjo možnost iz-
povedovanja.«

Uresničene kiparjeve 
sanje

Odprtja razstave so se ude-
ležili tudi člani umetniko-
ve družine, žena Milena, 
sin Juan in hči Lucia z dru-
žinama, ki so aktivno sode-
lovali tudi pri zbiranju gra-
diva za spremljajočo razsta-
vo. »France se je vrnil v svoj 
kotiček in bi bil zagotovo 
zelo srečen, če bi bil tu. To so 
bile njegove sanje,« je pove-
dala Milena Ahčin, ki kar ni 
mogla verjeti, da so tako lepo 
uredili moževo rojstno hišo 
in galerijske prostore v njej. 

Navdušena je bila tudi ume-
tnikova hči Lucia Ahčin Bav-
dek, ki se še dobro spominja 
očetove ustvarjalne strasti. 
»Ne le da je imel doma atelje 
in delavnico, celotna naša ve-
lika dnevna soba je bila polna 
kipov. Ob ogledovanju stalne 
razstave imam občutek, kot 
da se je oče po mnogih letih 
dokončno vrnil domov in tu 
živi v svojih delih,« je poveda-
la Lucia, ki se je pred enajsti-
mi leti iz Argentine preselila 
v Slovenijo in s svojo druži-
no in materjo živi v Begunjah 
pri Cerknici. Dve leti dlje v 
Sloveniji, v Črnučah, živi 
njen brat Juan. »Vesel sem, 
da je po tolikem času oče s 
to razstavo končno dobil pri-
znanje, ki si ga zasluži. Bilo 
mi je hudo, ker so dela toliko 
let zaprašena v škatlah čaka-
la na boljšo prihodnost. Spo-
minjam se prizadevanj oče-
ta, ko je izbiral kipe za tran-
sport v Slovenijo in tega, da 
je kar nekaj del izdelal pose-
bej za to, da jih bo podaril svo-
jim Domžalam. Zato je ob tej 
lepi postavitvi danes moje za-
dovoljstvo toliko večje.«

Postavitev in oblikova-
nje stalne razstave, s katero 
France Ahčin dobiva mes-
to, ki mu gre v slovenski do-
movini, je tako kot pripra-
vo dokumentarne razstave 
o avtorju, financirala obči-
na Domžale, kot je še pove-
dala Rus Krušljeva, pa imajo 
v načrtu tudi pripravo obšir-
nejšega kataloga o kiparju in 
njegovem delu.

Zdaj je kipar za vedno doma
V Menačenkovi domačiji v Domžalah so odprli stalno razstavo del kiparja Franceta Ahčina (1919–1989), ki se je v tej hiši rodil in preživel mlada leta, po 
šolanju v Firencah pa je umetniško pot nadaljeval v Buenos Airesu v Argentini. Na spremljajoči razstavi so predstavili tudi njegovo življenje in delo. 

Odprtja razstave so se udeležili sorodniki Franceta Ahčina: na levi sin Juan s hčerjo Emo, v 
sredini žena Milena, na desni pa hči Lucia s hčerama Veroniko in Ivano. Na sliki manjkata 
Juanova sinova Brian in Ignacio, ki živita v Argentini, a sta bila v mislih zagotovo zraven. 

Suzana P. Kovačič

»Ne zmorem« ne obsta-
ja. Tako prepričano to danes 
pove Sandi Novak, ki se mu 
je življenje septembra leta 
2005 obrnilo na glavo s tra-
gično nesrečo, ki ji je s hudo 
možgansko poškodbo sledi-
lo zahtevno okrevanje in na 
njem pustilo trajne sledi s po-
škodbo vida. »Sandi je tiste 
strašne trenutke četrtega sep-
tembra pustil za seboj, vstal, 
se dokončno pobral in stekel 
iz sence.« Tako prepričljivo 

pa je pod eno od fotografij za-
pisal mladi, a že uveljavljeni 
fotograf, avtor razstave Nejc 
Balantič, ki je Sandija skozi 
objektiv spremljal na način, 
kot ga je on doživljal. »Foto-
grafije, ki jih boste videli, so 
za nas videče ljudi nenavad-
ne. So črno-bele, da si lažje 
predstavljamo Sandijev svet. 
Na določenih mestih je vgra-
jena neostrina, ki je pojas-
njena z mislijo v podnapisih. 
Zgodba pa pravzaprav ni ena 
sama, pač pa se prepleta nje-
gov običajni dan z jutranjim 

odhodom v kopalnico, spre-
hodom, pripravo kosila, obi-
skom na kmetiji, druženjem 
v družinskem krogu, delu v 
delavnici ... Drugi del preple-
tajočih trenutkov posame-
znega dneva prikazuje San-
dijev trening na tekočem tra-
ku in na stadionu, v tretjem 
delu pa razstava skuša prib-
ližati tisto, česar ne boste vi-
deli, pač pa občutili. Razsta-
vo spremlja tudi kratek vi-
deozapis, ki obiskovalcu 
predstavi njegovo zgodbo,« 
je povzel Nejc Balantič. na 

nedavnem odprtju razsta-
ve, ki jo je pod okrilje vzelo 
KTD Pod Krivo jelko, vrata 
za njeno postavitev in ogled 
pa odprl lastnik graščine 
Duplje Matjaž Mauser. 

Sandi je poleg besed zah-
vale vsem, ki ga spremljajo 

na njegovi poti, povedal, da 
je že izpolnil normo za na-
stop na letošnjih paraolim-
pijskih igrah v Riu de Jane-
iru. Ali bo tja tudi odpoto-
val, pa bo izvedel šele konec 
junija, ko bo znana odloči-
tev za kvoto športnikov za 

Slovenijo. Sandi je tudi prvi 
na svetovni lestvici v svoji ka-
tegoriji slepih tekačev (T11). 
Njegov osebni rekord za ma-
raton, tek na 42 kilometrov, 
pa je 2 uri, 39 minut in 57 se-
kund. In pravi, da zmore teči 
še hitreje ... 

Sandi navdihnil 
fotografa Nejca
V graščini Duplje je na ogled fotografska razstava Sandijeva pot iz sence, 
ki je povezala slepega maratonca, kandidata za paraolimpijske igre Sandija 
Novaka, in Nejca Balantiča, avtorja razstave. 

Sandi Novak in Nejc Balantič na odprtju razstave, ki bo na ogled do šestega junija 
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Suzana P. Kovačič

»Adventures for change je 
nova neprofitna organizaci-
ja, ki sta jo ustanovila moja 
prijatelja Max Rantz-McDo-
nald in Mike Savas. Lani sta 
surfala na Baliju, ko sta izve-
dela za potres v Nepalu. Ta-
koj sta se odpravila tja in se 
pridružila prostovoljcem. 
Že takrat sta zbirala dona-
cije in sproti objavljala svo-
je delovanje na družbenih 
omrežjih. Na ta način sta v 
samo dvanajstih dneh zbra-
la 55 tisoč ameriških dolarjev 
in s tem denarjem pomaga-
la več kot trideset tisoč tam-
kajšnjim prebivalcem. Ljud-
je, ki imajo namen podariti 
denar v dobrodelne name-
ne, veliko lažje prispevajo, če 
sproti vidijo, da se njihov de-
nar porabi za pravi namen. 
Max in Mike sta nato usta-
novila organizacijo Adven-
turers for Change in se od-
ločila, da bo prva odprava v 
Nepal, kjer se bo vasem, od-
rezanim od sveta, povrni-
lo osnovne razmere za živ-
ljenje. Zbrala sta ekipo šti-
rinajstih mednarodnih pro-
stovoljcev, poiskala spon-
zorje in skupaj smo ures-
ničili, kar sta si zadala. Med 
prostovoljci sva bila dva Slo-
venca, poleg mene še Gre-
gor Gregorec s Ptuja, dva 
Irca pa Škotinja, Mehičanka 
ter Angleži in Američani, 
nekateri smo študentje, ne-
kateri že zaposleni. Nepro-
fitna organizacija temelji na 
transparentnosti skozi druž-
bena omrežja, saj se sproti 

objavljajo rezultati: slike in 
videoposnetki, ki dokazuje-
jo, da je šel denar res v pra-
ve roke,« je pojasnila Nina. 

Zahvalili so se jim 
z nasmehi

Obiskali so nepalske vasi 
Ramechhap, Dolkha, Gork-
ha in Sindhuplachowk. V 
vsaki od njih so razdelili 
nano solarne sisteme, ki so 
s pomočjo sončnih žarkov 
omogočili ljudem razsvetlja-
vo tudi ponoči. Vsaka hiša je 
prejela svojega. Obiskali so 
tudi tri šole, kjer so jim na 
strehe postavili večje solarne 
panele in jim prvič prižgali 
luči v učilnicah. S tem so jim 
omogočili učenje in pouče-
vanje tudi v kasnejših urah. 
»Potem smo priredili zaba-
ve za otroke z glasbo, igrami 
in plesom, da so se malo raz-
vedrili. Največja atrakcija za-
nje so bili baloni, ki so jih z 
veseljem popokali,« se prav 
tako veselo spominja pro-
stovoljka Nina in pripovedu-
je naprej. »Domačini so nas 

imeli za rešitelje. Toliko solz 
sreče, občudovanja, nasme-
hov, objemov in vzklikov 
'namaste' si niti v sanjah ni-
sem predstavljala. V vseh va-
seh so nas prelepo sprejeli, 
nam dali posebne svilene 
šale in nam na čelo z rdečo 
barvo narisali črto. Za nas so 
tudi pripravili kosilo ali ve-
čerjo, po navadi kari s pi-
ščancem in zelenjavo ter riž 
z lečo (dhal bad). V nekaterih 
izmed vasi so nam tudi prip-
ravili plesni in glasbeni pro-
gram, v eni pa smo celo odi-
grali nogometno tekmo. Na 
splošno so nas povsod spre-
jeli z odprtimi rokami, dali 
so nam vse, kar so imeli, še 
posebno pri hrani se je vide-
lo, da ne nameravajo varče-
vati. Še posebno so nas obču-
dovali otroci, ki kar niso ho-
teli spustiti naših rok.«

V vseh vaseh, ki so jih obi-
skali, življenje poteka čis-
to drugače kot v nepalskem 
glavnem mestu Katman-
du. Za razliko od zaprašene-
ga in onesnaženega mesta, 
polnega turističnih trgovin 

s pohodniško opremo in za-
hodnjaških restavracij, so 
vasi mirne in nedotaknje-
ne. Nina pripoveduje, da je 
bila ena vas ob reki, druga v 
gorah, vsaka je bila po svo-
je čudovita, a na žalost še 
vedno uničena zaradi potre-
sa: »Hiše so napol podrte, 
saj vlada še ni zagotovila 
sredstev za obnovo oziroma 
so bila ta prenizka; dva tisoč 
ameriških dolarjev na hišo. 
Ljudje se samopreskrbuje-
jo, trgovin skorajda ni. No, 
vsaj elektriko ima sedaj vsa-
ka hiša.« 

 

Prva izkušnja  
s prostovoljstvom

Nina Klemenčič je že 
večkrat razmišljala, kako bi 
se kot prostovoljka vključi-
la v kakšno pomoč v tujini, 
vendar nikoli ni bila priprav-
ljena kar na slepo zaupati ne-
katerim tudi znanim organi-
zacijam. »Saj nikoli ne veš, 
kam gre potem denar. Poleg 
tega je bilo že veliko raznih 
škandalov glede nenamen-
ske porabe donacij in neka-
ko nisem želela biti del tega. 
Tukaj pa sem lahko sama 
poskrbela in se na lastne oči 
prepričala, kam gre vsak do-
lar,« je menila. O izkušnji 
s prostovoljstvom pa: »Pro-
stovoljstvo je nekaj najlepše-
ga, kar lahko v življenju iz-
kusiš, saj v zameno dobiš 
mnogo več kot daš. Objemi, 
nasmehi in obrazi ljudi, ki 
jim pomagaš, so neprecen-
ljivi. Tega ne bi nikoli verje-
la, če ne bi sama doživela.«

Kot prostovoljka  
v Nepalu
Kranjčanka, študentka prava in popotnica Nina Klemenčič je sodelovala v prostovoljski odpravi 
Adventurers for change, s katero so v nepalskih vaseh pomagali domačinom, ki so še vedno odrezani 
od sveta zaradi posledic lanskoletnega katastrofalnega potresa. 

Nina Klemenčič med mladimi v vasi Ramechhap / Foto: Arron Leppard

Kaj je lahko lepšega, kot je iskreni otroški nasmeh?

V učilnici v Gorkhi / Foto: Arron Leppard

Z učenci pred šolo v Sindupalchowku / Foto: Arron Leppard

Na poti do Gorkhe / Foto: Arron Leppard

Prostovoljci v Gorkhi / Foto: Arron Leppard

»Predvsem mi je bil všeč občutek, da 
smo nekomu lahko polepšali in olajšali 
življenje. Res fenomenalen občutek, ko 
vidiš, da lahko ena sama oseba naredi 
toliko pozitivnega. Nekako te zasvoji, 
saj pomisliš, kako brez pomena in 
brezvezen je včasih naš vsakodan. Poleg 
tega so bili vsi Nepalci, s katerimi smo se 
srečali, nadvse prijazni, pa tudi znotraj 
ekipe smo se več kot odlično ujeli.«
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Na Gorenjskem v deželi Kranjski

Anton Bonaventura Jeglič –  
odločilen vpliv škofa na slovenstvo

Ob imenu škofa Anto-
na Bonaventure Jegliča, ro-
jenega 29. maja 1850 v Be-
gunjah na Gorenjskem, ne-
kateri nasprotniki Cerkve 
najraje omenjajo njegov od-
kup in sežig Cankarjeve Ero-
tike in s sarkazmom njego-
vo izdajo spolnovzgojnega 
priročnika Ženinom in ne-
vestam. Seveda vedno manj-
ka pripis, da ga je napisal ob 
pomoči zdravnikov in psiho-
logov … 

V resnici je bil Jeglič škof, 
ki je morda najbolj vplival 
na življenje Slovencev. Bil 
je vrhunski politik, zato je 
njegovo ime povezano z vse-
mi odločilnimi potezami in 
uspehi narodne politike od 
1898 do 1930. Ob prihodu v 

Ljubljano mu je liberalni žu-
pan Ivan Hribar kot zaved-
nemu Slovencu priredil nav-
dušen sprejem.

Blizu so mu bile politične 
ideje jugoslovanstva, vendar 
je ohranjal do njega realisti-
čen in kritičen odnos. Zav-
račal je politiko slovenskega 
liberalizma in unitarizma. 
Kot višji cerkveni voditelj na-
vadno ni začenjal političnih 
akcij. Ni bil sicer v vodstvu 
katoliške stranke, vendar je 
bil njena odločilna avtorite-
ta. V razgovorih pri njem se 
je odločalo o parlamentar-
ni taktiki v dunajskem par-
lamentu. Komunizem je ob-
sojal zaradi brezbožnosti 
in nasilja. Branil je krščan-
skosocialni program SLS in 

njeno prizadevanje za avto-
nomijo Slovenije. 

Septembra 1917 je s po-
sebno deklaracijo, ki sta jo 
podpisali še liberalna stran-
ka in SLS, podprl politiko 
majniške deklaracije. S tem 
je začel organizirano dekla-
racijsko gibanje, ki je ok-
tobra 1918 pripeljalo do sa-
mostojne Države Slovencev, 
Hrvatov in Srbov s sedežem 
v Zagrebu. 

Močno je bil zavezan svo-
jemu narodu. V spomeni-
cah svetemu sedežu se je po-
tegoval za narodnostne pra-
vice primorskih Slovencev. 
Zaradi fašistične raznaro-
dovalne politike je leta 1931 
vrnil vsa visoka italijanska 
državna odlikovanja. Ko so 

poskušali odstraniti Janeza 
Evangelista Kreka iz javne-
ga življenja, ga je Jeglič rešil. 

Kot cerkveni knez je imel 
dostop do avstro-ogrskega 
cesarja. Tako je lahko po-
vezoval in učinkovito vpli-
val na razvoj slovenstva. To 
se je spremenilo z združitvi-
jo s pravoslavno Srbijo. Kot 
katoliški škof ni imel po-
sebne zveze s pravoslavnim 

kraljem. Tako tudi ni mogel 
odločati o zvezah in kombi-
nacijah SLS s politiki v Be-
ogradu. Škof Jeglič je bil si-
cer zadržan do pravoslavja, 
toda po 1. decembru 1918 je 
novi državi takoj izrekel lo-
jalnost. Umirjeno, vendar 
odločno si je prizadeval za 
položaj in pravice katoliške 
Cerkve v državi, ki ji je vla-
dal pravoslavni narod. 

Zanimivi Gorenjci tedna iz dežele Kranjske:
   V Mostah pri Komendi se je 23. 5. 1949 rodil  

novinar in pisatelj Ivan Sivec. 
   V Mojstrani se je 25. 5. 1924 rodil smučarski  

skakalec Janez Polda. 
   Na Rodinah pri Žirovnici se je 26. 5. 1891 rodil  

pisatelj Janez Jalen. Ustvaril je slovensko različi-
co alpske povesti. Njegovo najpomembnejše delo je 
trilogija Bobri. Napisal je tudi scenarij za prvi slo-
venski igrani film Triglavske strmine režiserja Me-
toda Badjure.

   V Bohinjski Bistrici se je 28. 5. 1895 rodil pianist in 
pedagog Anton Ravnik. 

   V Mengšu se je 29. 5. 1830 rodil slovenski pisatelj 
Janez Trdina (Bajke in povesti o Gorjancih).

V reviji Antena, ki jo je Mi-
ran vsak teden na dušek preb-
ral, je našel mali oglas nekega 
dekleta, ki je bilo doma iz Po-
ljanske doline. Računal je na 
to, da se bosta, če pride v Ško-
fjo Loko, laže srečevala. »A so 
bili to računi brez krčmarja. 
Na avtobusni postaji, na tis-
tem groznem prepihu, sva se 
res srečala enkrat ali dvakrat. 
Zanjo sem bil premalo lep in 
preveč skromno oblečen, tako 
da se me je začela izogibati. 
Napisal sem ji nešteto pisem, 
a mi ni več odgovarjala.«

Svojih srednješolskih let se 
spominja tudi po tem, da ga ni 
nihče priganjal k učenju. Zde-
lo se mu je zabavno, ko so pri-
hajali na govorilne ure star-
ši njegovih sošolcev in vsev-
prek tarnali, koliko dela ima-
jo s svojimi otroki, ko jih sili-
jo k učenju.

»Zavedal sem se, da mi nih-
če ne bo pomagal, če si sam 

ne bom. Kljub temu da sem 
osemletko komaj zvozil, so 
me imeli v srednji šoli pro-
fesorji radi. Predlagali so mi 
celo, da bi šolanje nadaljeval v 
Ljubljani, a mi ni bilo do tega. 
Preveč sem bil zaposlen z de-
kleti, zato sem komaj čakal, da 
grem delat. Sanjal sem o av-
tomobilu, saj sem vedel, da se 
punce kar lepijo na takšne, ki 
ga imajo. V tistih letih so mi 
bile všeč predvsem starejše, 
pa ne preveč suhe. Tako sem 
spoznal eno, Simonco, ki je 
imela takšne 'joške', da so se 
mi ob pogledu nanje pocedile 
sline. Po moje sva preizkusila 
vse kozolce okoli Škofje Loke, 
pa še nama ni bilo dosti. Nau-
čila me je tudi kaditi, kajti trdi-
la je, da po dobrem seksu nič 
bolj ne 'paše' kot cigareta. Na-
jino igračkanje je rodilo sado-
ve. Nisem še imel devetnajst 
let, ko smo že zibali. Šele tak-
rat, ko se je preselila k meni, 
sem spoznal, v kakšno osje 
gnezdo sem dregnil. Sploh 
ni bila stara 22 let, kot je tr-
dila, ampak jih je imela de-
set več. Od doma je pripeljala 
še tri otroke, ki jih je prej pred 
menoj skrivala! Ko sem babi-
ci povedal, me je samo pogle-
dala in mi rekla, da bom pač 
ležal tako, kot sem si postlal. 
Ni bilo preprosto. Prijatelji 
so se zabavali, se imeli lepo, 
jaz pa sem doma varoval ot-
roke. Simonca je bila poseb-
na ženska. Strašno rada je 
brala in hišo nam je čez noč 
napolnila s knjigami. Kadar 
sem jo poklical, ko sem jo kaj 
potreboval, se je prikazala iz 

kakšnega kota s knjigo v roki. 
O, kako sem jih zasovražil! Za 
vse sem bil sam, saj je bila ba-
bica trmasta in se je obračala 
stran, ko sem jo prosil za po-
moč. Njeni trije otroci so bili 
nevzgojeni, zelo poredni, na-
gajali so, uničevali vse, kar 
se je uničiti dalo. S starejšim 
smo imeli v šoli stalne težave. 
Ko sem šel na roditeljski sesta-
nek, so me imeli za njegovega 
brata, tako mlečen sem bil vi-
deti. Seveda je šlo z ljubeznijo 
med menoj in Simonco samo 
še navzdol. Po dveh letih mi 
je pustila otroka, pobrala svo-
je tri in odšla drugam. Dobila 
si je drugega, nekega šoferja, 
ki je bil bolj poredko doma in 
je njeno potomstvo tudi lažje 
prenašal. Sina Petra sem imel 
rad, ko smo bili sami, se mu 
je tudi babica bolj posvečala, 
tako da je nekako še šlo. Po-
tem pa sem moral oditi služit 
vojsko. Leto in pol me ni bilo 
doma, saj se mi s srbsko-ma-
kedonske meje ni splačalo ho-
diti na dopust. Tam doli sem 
spoznal Radmilo, ki je bila v 
resnici najpomembnejši raz-
log, da se mi ni nikamor mu-
dilo. V vojski sem odkril tudi 
kondome. Vsi so jih uporab-
ljali, le jaz sem bil teliček in ni-
sem točno vedel, kako in kaj z 
njimi. Na srečo smo imeli vo-
jaki na voljo precej ustrezne li-
terature, kjer je pisalo marsi-
kaj,« me poduči Miran. 

Nasploh se mi je tudi ob 
njegovi zgodbi zazdelo, da je 
bilo vojaško obdobje v življe-
nju moškega takrat zelo po-
membno. V družbi drugih so 

se fantje 'izobraževali' na vseh 
področjih, tudi na takšnih, o 
katerih doma potem niso go-
vorili na glas. 

»Moja stara mama je bila 
kljub življenju, ki ga je žive-
la, zelo pobožna ženska. O 
spolnosti se ni govorilo, tudi 
kakšnega umazanega kvan-
tanja ni dovoljevala. Če bi se 
kdaj pomenila z menoj, bi se 
do žensk drugače obnašal. Pa 
se ni. Ponovno sem imel re-
dno službo, ko sem spoznal 
Marinko. Bila je mirno dekle, 
zelo prijazno, v službo nam je 
zmeraj prinašala dobrote, ki 
ste jih doma spekli z mamo. 
Navezala sva se in sva zače-
la hoditi. Njena mama se je 
zelo bala zanjo, zato jo je ime-
la pod stalno kontrolo. Če sem 
jo povabil na sladoled, je šla z 
nama, in tudi spati v isti sobi 
nama ni dovolila. Takrat sem 
bil star že 25 let, pisalo se je, 
če se ne motim, leto 1980, pa 
takšna starokopitnost. Vse-
eno sva ujela pravi trenutek, 
Marinka je zanosila in 'ta sta-
ra' je zahtevala, da se preselim 
k njima. S težkim srcem sem 
pustil Petrčka doma, pri babi-
ci, in ubogal. To so bila najbolj 
grozna leta mojega življenja. 
Kakor hitro sem se kaj narobe 
obrnil, mi že nista dovolili, da 
bi videl hčerko! Z njo sta me 
izsiljevali na vsakem koraku. 
Če se je starejši zdelo, da dam 
premalo denarja za gospo-
dinjstvo, mi je zaklenila vra-
ta v kuhinjo. Bilo je kot zakle-
to. Ko sva šla z Marinko zve-
čer spat, je prišla v spalnico in 
nama grozila, da je pri hiši 'en 

pankrt dovolj', da nimava kaj 
delati drugega. Predstavljate 
si najino intimno dogajanje 
pod odejo, ko o grožnjah sicer 
nisva govorila, so bile pa stal-
no prisotne. Marinka je pos-
tajala vedno bolj živčna, zače-
la je uživati tablete, kar je po-
menilo, da ni bila za nobeno 
rabo. Čemela je v kakšnem 
kotu, zdravniki so ji podalj-
ševali porodniško, češ da jo 
je ujela zapoznela poporodna 
depresija. Jaz pa sem vedel, da 
ni tako, da vso krivdo za bole-
zen nosi njena mama, ki je 
bila živ hudič. Predstavljate si 
naše življenje: delal sem na tri 
'šihte', ko sem prišel domov, 
so me že na pragu pozdravi-
li kričanje, zmerjanje in otro-
ški jok. In v takem ozračju je 
morala odraščati hčerka. Od-
ločil sem se, da tako ne gre več 
naprej. Za povrh sem imel te-
žave še s Simonco. Sem in tja, 
ko je dobila kakšnega novega 
dedca, je svoje tri otroke pri-
peljala k moji babici, jih pus-
tila kar na pragu in šla. Tako 
da sem imel žensk, ki so kri-
čale name in me izsiljevale, 
'poln kufer'. Sodelavci so se iz 
mene norčevali, češ da bi bilo 
najbolje, da si ga dam odreza-
ti ali pa grem v samostan. Ni-
komur nisem mogel poveda-
ti, da si želim miru, malo lju-
bezni, tudi otrok. A na prvem 
mestu je bil mir, mir, mir! 
Malo bolje sem se počutil, ko 
sem kdaj pa kdaj zavil v gostil-
no in popil pivo ali dve. Takrat 
so nesporazumi, ki smo jih 
imeli doma, vsaj malo zble-
deli. Tako sem spoznal Cirilo, 
ki je stregla za šankom. Bila je 
veselo dekle, rada se je sme-
jala, večkrat mi je povedala, 
da se ji smilim, ker živim v ta-
kšnem peklu, ki so ga poznali 
vsi tam okoli – in nas tudi obi-
lo opravljali. Beseda je dala be-
sedo, začela sva se družiti. Ne 

morem vam povedati, kako 
dobro je delo, ko sva sedela v 
tišini in z njene strani ni bilo 
slišati nobenega kačjega sika-
nja. Trenutki, ki so pomirjali 
mojo dušo, so bili prekratki. 
Seveda se je zgodilo neizogib-
no in ko sva to – neizogibno – 
kar naprej ponavljala, je zano-
sila. Tega sem se pa ustrašil. 
Še en otrok! Kam ga bom dal? 
Lepo sem jo prosil, naj gre de-
lat splav, a me je ostro zavrni-
la. Takrat pa je tudi ona poka-
zala, da je 'prava ženska'! Za-
čela je kričati name, da sem 
pokvarjena svinja, da sem jo 
samo izkoriščal, ko bi moral 
pokazati, da sem dedec, jo pa 
pustim na cedilu. Od tistega 
dne naprej me sploh ni več 
hotela pogledati. Za hčerko, 
ki jo je rodila, pa je trmasto 
vztrajala, da so v njen rojstni 
list napisali 'oče neznan'. Čez 
čas se je po priporočilu prija-
teljic vseeno odločila, da svo-
je mnenje spremeni, a zgolj 
zato, da me je lahko tožila za 
preživnino. Nič ji nisem opo-
rekal, le otroka sem želel kdaj 
videti, tega mi pa ni dovolila. 
Bilo pa je zabavno, saj mi je 
bila mala zelo podobna. Tudi 
ona je imela na desnem uše-
su rdeče znamenje – tako kot 
jaz. Od vseh svojih otrok sem 
jo imel – in jo imam še – naj-
raje. O tem, kaj sem doživljal, 
ko je za moje skoke čez plot 
izvedela Marinka, ne bi pri-
povedoval. Bilo je grozno. 
Njena mama je iz butarice 
potegnila vejo in me tepla z 
njo. Še dobro, da je bila hčer-
ka v vrtcu, da tega nasilja ni 
videla. Za nekaj časa sem se 
preselil nazaj k babici. Potem 
pa sva se z Marinko pobota-
la in se dogovorila, da greva 
na svoje. Tudi ona je prizna-
la, da ima njena mama pre-
več 'komande'.« 

(Konec prihodnjič)

Ljubezni, da te kap, 2. del

Pa se znajdi, če se moreš
Milena Miklavčič

usode

Peter Colnar
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Razgledi

Vaš razgled

V torek je bila posebna priložnost. Kdo je naredil boljšo fotografijo skakalnega kolega Petra 
Prevca med prejemom zlatega državnega odlikovanja? Takole sta se trudila Jurij Tepeš 
(levo) in Nejc Dežman, Anže Semenič pa je dogajanje le spremljal. M. B. / Foto: Gorazd Kavčič

Miha Naglič

»Ko je spomladi 1926 
zasnubil Ano Hribar, ki je 
zaljubljeno prikimala, in 
ko sta Evgenija in Drago-
tin Hribar pristala na poro-
ko, sta se morala zaročen-
ca pripraviti na tek čez ovi-
re. Predvsem: On je bil rim-
skokatoliški duhovnik in se 
torej ni smel ali mogel poro-
čiti. Nato: ona je bila mlado-
letna in je potrebovala oče-
tovo dovoljenje. Te ovire pa 
so bile majhne v primerja-
vi s psihološkimi, ki so na-
stopile ob tako rekoč huron-
skem vpitju, ki se je razleglo 
ob napovedi nezaslišanega 
pohujšanja. Vnela se je pra-
va verska vojna okoli pravice 
Izidorja Cankarja, da se sme 

svobodno odločiti, in vpraša-
nja, komu vse bo s tem storil 
hudo krivico. V vrsto krivič-
no oškodovanih so se mno-
žično postavili živi in mrtvi 
sorodniki, prijatelji, duhov-
niški kolegi, velikanska sre-
nja vernih, vsa Slovenska 
ljudska stranka in tako dalje. 
S pravičniškim gnevom so 
vstopili v 'veliko molitveno 
vojsko, ki se bori za Izidor-
jevo zveličanje!'. Vsi, ki so 
kaj dali nase, so poskusili Iz-
idorja Cankarja odvrniti od 
izstopa iz Cerkve in od poro-
ke, ter mu z znatno strastjo 
slikali pekel, ki se odpira 
pred njim. Poskrbeli so, da 
mu je iz groba žugala pokoj-
na mati in da so s stvarnih in 
umišljenih prižnic zagrmeli 
duhovniki; zlasti tisti, ki so 

ga videli tudi v kakšni poli-
tični vlogi. Ker je bil Izidor 
vesten korespondent, je ne-
kaj tega ohranjeno na pi-
semskem papirju. Med naj-
boljše liste o dogodku in na-
sploh o dilemah osvobajanja 
je mogoče uvrstiti Izidorjevo 
pismo Franu S. Finžgarju, 
prijatelju, ki se je sprva tudi 
postavil na stran nasprotni-
kov …« (str. 50)

Letos sta dve cankarjanski 
obletnici: 10. maja je minilo 
140 let od rojstva Ivana Can-
karja, 22. aprila pa 130 let od 
rojstva njegovega bratran-
ca Izidorja (1886–1958). Ta 
je širšemu krogu manj poz-
nan, a po krivem, saj gre za-
gotovo za enega največjih 
intelektualcev med Sloven-
ci 20. stoletja. Takega nam 

prikaže tudi monografija o 
njem, knjiga, ki jo je za zbir-
ko Album Mladinske knjige 
napisala Alenka Puhar. Nje-
nemu uvodnemu in briljan-
tnemu opisu tega markan-
tnega moža je dodan izbor 
iz njegovih del in nato še se-
dem raziskovalnih esejev, 
ki natančneje prikažejo iz-
brana poglavja iz njegovega 
življenja in dela. Gornji od-
lomek govori o najbolj sen-
zacionalni epizodi njegove-
ga življenja. Podnaslov knji-
ge – Mojster dobro zasuka-
nih stavkov – pa o glavni vrli-
ni tega moža, ki je bil veliko 
več kot le duhovnik: pisatelj, 
umetnostni zgodovinar, kri-
tik, prevajalec in diplomat. 
Dobili smo veliko knjigo o 
velikem ustvarjalcu.

Nove knjige (331)

Album Izidorja Cankarja

Alenka Puhar, Izidor Cankar, Mladinska knjiga, 
Ljubljana, 2016, 280 strani, 39,96 evra, www.emka.si

Alenka Bole Vrabec

Tako je moj vnuk krstil 
cvetove črnega bezga, ko je 
bil še majhen. Rad jih je gle-
dal, jaz jedla, on pa govo-
ril, da je babi ocvrla sonček. 
Grmovnica, ki zraste tudi do 
10 m visoko, ponekod celo 
više, in je cenjena v doma-
čem zdravilstvu, je krepko 
zakoreninjena v german-
ski mitologiji, reke o bez-
gu pa poznamo tudi Sloven-
ci. Če greš mimo bezga, se 
odkrij. Ljudje so cenili nje-
gove zdravilne lastnosti. Če 
je dekle v kresni noči sedlo 
pod bezeg, je govorila urok: 
Bezeg, bezeg, daj mi moža. 
Kelti in Germani so verova-
li, da je bezgov grm ali dre-
vo vez med tistimi, ki bivajo 
na zemlji, in tistimi, ki biva-
jo pod zemljo, da je rastlina, 

ki omogoča stik s podze-
mljem, s senčnim svetom. 
Govorili so, da so grmi, v 
zimi oropani listja, kot zgr-
bljene postave nad belimi 
snežnimi poljanami. Črni 
bezeg je veljal kot priljublje-
no drevesce germanske bo-
ginje Holle, ki jo najdemo v 
Grimmovih pravljicah. Pri-
jazni, materinski gospe, zaš-
čitnici ljudi, živali in rastlin, 
ki na zemljo stresa sneg, so 
Frizijci pod bezeg prinašali 
tudi žrtvene darove, mleko, 
kruh in celo pivo. Tudi svo-
je mrtve so pokopavali v bli-
žino bezgovih grmov. Velja-
lo je, če v grob posajena ve-
jica odžene in se razrašča v 
grm, da je pokojnik srečen 
na onem svetu. Zato so be-
zeg radi sadili v bližini svo-
jih domovanj in hlevov. V 17. 
in 18. st. pa so se ljudje opra-
vičili bezgu, če so ga morali 
podreti, kar so smele storiti 
le ženske in otroci. Moje oči 
so ga použile, roke pa natr-
gale na kraški gmajni. Beli 
sončki bodo zasijali na kro-
žnikih, ko pade mrak.   

 

Ocvrti bezgovi cvetovi  
z jagodnim pirejem

Za 4 osebe potrebujemo: 
150 g moke, 125 ml mleka, 2 
jajci, ščep soli, 1 vaniljin slad-
kor, 8 bezgovih cvetov, olje za 
cvrtje, sladkor v prahu, 400 g 
očiščenih, na koščke nareza-
nih mehkih jagod, 1 žlico li-
moninega soka ali soka rdeče 
grenivke, sladkor v prahu po 
okusu. 

Iz moke, mleka, jajc in va-
niljevega sladkorja umeša-
mo testo, ki naj pol ure po-
čiva. 

Bezgove cvetove opere-
mo pod tekočo vodo in jih 
osušimo na papirnati brisa-
či. Pomakamo jih v testo in 
zlato rjavo ocvremo. Jagode 
očistimo, zrežemo na manj-
še koščke, dodamo limonin 
ali grenivkin sok, sladkor po 
okusu, in zmeljemo s palič-
nim mešalnikom. Če v pi-
reju ne maramo majcenih 
koščkov, ga pretlačimo. Po-
leg cvrtja s pirejem damo na 
mizo še sladkornico, če bi 
kakšen sladkosnednež jed 
oprašil še z dodatnim slad-
korjem.

Žele iz bezgovih cvetov

Zanj potrebujemo: 25 bez-
govih cvetov, 100 ml limonine-
ga soka, 500 g želirnega slad-
korja 2 : 1, 800 ml vode, za vsak 
pokrovček nekaj kapljic limon-
cella.

Lepe bezgove cvetove 
splaknemo pod tekočo vodo 
in jih osušimo na papirna-
ti brisači. Cvetke odreže-
mo od stebelc in jih damo 
v globoko posodo. Doda-
mo limonin sok in vodo ter 
čez noč postavimo v hladil-
nik. Pet cvetov prihranimo 
in jih hranimo v hladilni-
ku. V sterilizirane tople ko-
zarčke damo na dno prire-
zane cvetke. V bezgovo te-
kočino dodamo sladkor, za-
vremo in pustimo, da moč-
no vre 3 minute. Potem žele 
nalijemo v kozarčke, v po-
krovčke nakapamo malo li-
moncella, trdo zapremo in 
kozarčke za 10 minut posta-
vimo na glavo. Žele se prile-
že na kruhu ali kot dodatek 
sirovi plošči. 

Pa dober tek!

Beli sončki

Slap Peričnik, ki teče v ledeniško dolino Vrat, sodi med najlepše in najbolj markantne 
slovenske – pa tudi svetovne – naravne znamenitosti. Fotograf Primož Pičulin ga je ujel 
v objektiv s pridihom umetniške svobode, ob tem pa izkazal veliko mero poguma: da je 
zaobjel veličastni 52-metrski vodni prosti pad spodnjega Peričnika, se je moral prebijati po 
ozkih, spolzkih poteh, obdanih s strmimi stenami. Magična podoba odtehta ves trud. S. L.

mizica, 
pogrni se
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Alenka Brun

N
ajprej je izle-
tnike Gorenj-
skega glasa pri 
novem objek-
tu Savus poz-

dravila Duška Kalin iz Jav-
nega zavoda Kulturno-turi-
stično-rekreacijskega centra 
Radeče.

Ozka soteska reke Save se 
prav pri Radečah široko raz-
pre. Turistično splavarjen-
je na reki Savi se v Radečah 
naslanja na več kot petstole-
tno tradicijo, ki so ji radeš-
ki splavarji s pomočjo spla-
varskih zgodb, glasbe in ple-
sa vdahnili veliko radoživo-
sti. Včasih je bilo splavarje-
nje pomembna dejavnost, s 
katero so splavarji vozili les 
vse do Donave v Beogradu. 
Radeče so bile osrednje pris-
tanišče splavarjev. Ta dejav-
nost je živela do druge sveto-
vne vojne, potem pa je začela 

zamirati in dokončno zamr-
la. Sicer spomin tu nanjo 
obujajo s prireditvijo Dne-
vi splavarjenja na Savi, lah-
ko pa se – kot smo se Glasovi 
izletniki – s splavom odpra-
vite na raziskovanje okoli-
ce z vodne gladine. Izjemno 
zanimivih prizorov ni manj-
kalo vse do Zidanega Mosta, 
kjer nas je potem nagradil 
pogled na stičišča treh mos-
tov. V debelih dveh urah na 
vodi smo spoznali šege in 
navade splavarjev, okušali 
flosarski golaž in spremljali 
prikaz flosarskega krsta. 

Smeha kljub dežju ni 
manjkalo

Najprej nas je sprejel vod-
ja splava, ki se ravno tako kot 
novonastali objekt ob prista-
nu imenuje po poganskemu 
bogu vode Savusu, kormoniš 
Brane Kerenčič. Martin Gra-
šček in Branetov sin Danilo 
sta izletnikom ob vstopu na 
splav izrekla dobrodošlico z 

domačim kruhom in soljo 
ter borovničevcem. Krmar 
na splavu je bil Drago Čeč, 
nasmejana gostilničarka pa 
Anica Kmetič. Vso pot je 
izletnike na harmoniki spre-
mljal Žan Bregar iz Radeč, ki 
je bil leta 2008 v svoji kate-
goriji na diatonični harmo-
niki evropski prvak. Brusači 
so skrbeli za plesno vzdušje 
in ni minilo veliko časa, ko 
so se jim na plesišču pridru-
žili tudi drugi.

Za simpatičen in kar 
humorno zabeljen krst je 
tokrat vesela družba izbra-
la Janeza Vrhunca, ki je naj-
prej dobil na glavo klobuk in 
oznako 'zelenec'. Odgovar-
jal je na vprašanja, se prei-
zkusil v vihtenju sekire, pri-
sluhnil splavarskim zapo-
vedim, za krst pa je kormo-
niš uporabil seveda vodo iz 
Save. Krst je Janez uspešno 
prestal, z njim tudi njego-
va botrica Minka, in dobil je 
uradno potrdilo, da je sprejet 

v splavarske vrste. Za konec 
pa so gledalci v njegov klo-
buk dali še kovanček, dva – 
za srečo. 

Kako nastane papir ...

Glasovci smo se kljub sla-
bemu vremenu po končani 
vožnji s splavom siti, zado-
voljni in nasmejani odpravi-
li še na ogled centra Radeč, 
kjer nam je Franc Klanjšek 
prikazal še tradicionalno 
nastajanje papirja in pripra-
vo za tisk, spoznali pa smo 
tudi zakonca Rainer, ki sta 
oba zaradi izgube službe 
odločila za nov življenjski 
izziv: usmerila sta se v izde-
lavo naravne kozmetike. 
K temu je pripomogla tudi 
izkušnja z občutljivo kožo 
in podobnimi tegobami, s 
katerimi sta se srečevala kot 
starša štirih otrok. Marsi-
kdo je prepoznal kakovost 
njunih izdelkov, z njimi pa 
poskušata prodreti tudi na 
tuje trge.

Izlet z Gorenjskim glasom (2. del)

DRUŽENJE TOKRAT NA VODI
Seveda ob omembi Krškega večina pomisli tudi na jedrsko elektrarno, vendar smo se Gorenjci 
tokrat bolj posvetili splavarjenju po Savi. Pot nas je iz Krškega vodila mimo Sevnice in Boštanja proti 
Radečam, kjer od maja do konca oktobra lahko uživate v sproščujoči vožnji s splavom po reki Savi.

Martin in Danilo sta za dobrodošlico ponudila borovničke 
in domači kruh s soljo. / Foto: A.B.

Splav je dolg dobrih 24 metrov, sprejme pa do sedemdeset ljudi. / Foto: A.B.Duška Kalin / Foto: A.B.Žan Bregar / Foto: A.B.

Janez je dobro prestal flosarski krst. / Foto: A.B.
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HOROSKOP
TANJA IN MARICA

Lahko se udeležite tečaja vedeževanja. 
Naročniki Gorenjskega glasa izkoristite popust v 
višini 10 %.  Za več informacij čim prej pokličite Tanjo  
na tel. št.:  040 514 975
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Navodilo za reševanje: v kvadrate vpišite števila od 1 do 9 tako, da 
se ne bo nobeno število ponovilo ne v vrstici ne v koloni ne v enem 
izmed odebeljenih devetih kvadratov. Pripravila P. F.                        

TEŽJI  
SUDOKU

Rešitev:

Rešitev:

sudoku_LAZJI_16_42
NALOGA

3 4 1 5
2 5 8 7

8 3 7 4
9 2 4 5

1 7
2 1 9 3

2 7 5 8
4 6 1 5

5 2 9

sudoku_LAZJI_16_42

REŠITEV

3 4 7 9 1 2 8 5 6
2 6 1 5 4 8 9 3 7
9 8 5 3 6 7 1 4 2
6 3 9 2 7 4 5 1 8
5 1 4 8 3 6 2 7 9
8 7 2 1 5 9 3 6 4
1 2 6 7 9 5 4 8 3
4 9 3 6 8 1 7 2 5
7 5 8 4 2 3 6 9 1

sudoku_LAZJI_16_42
NALOGA

3415
2587

8374
9245

17
2193

2758
4615

529

sudoku_LAZJI_16_42

REŠITEV

347912856
261548937
985367142
639274518
514836279
872159364
126795483
493681725
758423691

sudoku_TEZJI_16_42
NALOGA

5 2 4
6 8 5 9 2

2 6
1 7 3 9
8 7 3 5
9 5 6 4

1 8
4 7 6 1 3

1 5

sudoku_TEZJI_16_42

REŠITEV

5 1 2 9 8 7 4 3 6
6 8 3 4 5 1 7 9 2
7 4 9 2 3 6 8 5 1
1 2 7 6 4 5 3 8 9
8 6 4 7 9 3 1 2 5
9 3 5 8 1 2 6 7 4
3 5 6 1 2 8 9 4 7
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LAŽJI 
SUDOKUTA JE DOBRA

Samo ne po rožah

Kliče Mici gasilce: »Dober dan. Glejte, jaz sem posadila 
rože ...«
Dežurni gasilec jo prekine: »Gospa, poklicali ste gasilce ...«
Mici se ne da motiti in nadaljuje: »No, ja, vem, da sem 
poklicala gasilce. Torej, posadila sem ene zelo redke rože, 
za katere mi je čebulice prinesla Marta iz tujine …«
Gasilec jo jezno prekine: »Ampak rekel sem vam, da ste 
dobili gasilce in ne cvetličarno!«
Mici mirno pojasni razlog svojega klica: »Joj, pa saj sem 
rekla, da vem, kam sem poklicala. No, sosedu gori hiša, 
jaz pa vas samo hočem opozorit', da mi ne boste 'tacali' 
po rožah, ko boste gasili.« 

Domovina

V kanalizaciji je živel mali črv. Niti sanjalo se mu ni, da se 
da živeti tudi kako drugače.
Nekega dne je našel star, razmočen časopis. Začne ga 
brati, nakar ves začuden vpraša očeta:
»Oči, a res obstajajo črvi, ki živijo v jabolkih?«
»Res je, sine.«
»Oči, a res nekateri črvi živijo v mesu?«
»Res je, sine.«
»Oči, a res nekateri črvi živijo v pršutu?«
»Res je, res otrok moj.«
»Zakaj pa potem mi živimo v tem dreku?«
»Zato, sine, ker je to naša domovina.«

Blondinki nagaja računalnik 

»Halo, računalnik mi nekaj nagaja.« 
»Kakšnega pa imate?« 
»Belega.«

Oven (21. 3.–21. 4.) 
Pred vami je dober teden. Izpolnilo se vam bo tisto, po 
čemer že dolgo hrepenite. Polni boste energije in tako bos-
te tudi delovali. Delovno aktivni čez vse meje, v ljubezni 
pa boste nadoknadili vse tisto, za kar prej niste imeli časa.

Bik (22. 4.–20. 5.)
Spoznali boste nekoga, ki je v poslovnih krogih na 
samem vrhu. Ta oseba vam ne bo predstavljala samo 
nekoga, ki vam lahko pomaga v delovnem okolju, ampak 
bo preskočila tudi iskrica. Naj vam razni dvomi nikar ne 
zatrejo čustev.

Dvojčka (21. 5.–21. 6.)
Nihče se ne spremeni čez noč in nikakor ne morete priča-
kovati čudežev, če ste sami tisti, ki ne naredite nič, čisto 
nič. Veliko možnosti imate odprtih, rešitev je pred vašimi 
očmi, a vi še vedno mislite na vse druge, le nase ne.

Rak (22. 6.–22. 7.)
Strah vas je nekega razgovora, vendar vam ta prinese 
same dobre premike, premike na boljše in spremembe, 
zaradi katerih se vam kasneje marsikaj spremeni. Vse bo 
dobro. Veliko boste odsotni, vendar za vas to ne bo ovira.

Lev (23. 7.–23. 8.)
Veliko napako delate, ker se že vnaprej prepričujete, da 
ne boste uspeli. Vse je odvisno od miselnega vzorca, že 
v samem začetku dneva. Če si boste rekli, vse bo v redu, 
tako tudi bo – in seveda obratno. Imejte zaupanje vase.

Devica (24. 8.–23. 9.)
Že nekaj časa se počutite zelo umirjeno in tako bo tudi 
še vnaprej. Naučili ste se živeti v trenutkih, zato je vse 
skupaj postalo veliko enostavnejše. Izjava nekoga vas bo 
prijetno presenetila, veselili se boste zanimivega in pes-
trega konca tedna.

Tehtnica (24. 9.–23. 10.) 
Nobena stvar nikoli ni samoumevna. Malo preveč ste se 
razvadili, pa naj bo to do samega sebe ali pa do ljudi, ki 
vas obkrožajo. Svet se vedno vrti in zato niti vi ne smete 
obmirovati. Veliko se vam bo dogajalo, kar je tudi prav.

Škorpijon (24. 10.–22. 11.)
V naslednjih dneh boste izkoristili čisto vse ugodnosti, ki 
vam bodo ponujene. Marsikaj se vam bo spremenilo na 
boljše, v ljubezensko življenje pa vam vstopi oseba, ki bo 
ključnega pomena za vašo prihodnost. Pogumno naprej.

Strelec (23. 11.–21. 12.)
Pred vami bo zelo veliko različnih poslovnih izzivov in 
težko boste izkoristili prave. Ko boste že skoraj odločeni, 
se bo pred koncem zapletlo. Nasvet je, da počakate nekaj 
dni in se nikar ne zaletavate v zid, saj se vrata odprejo 
sama.

Kozorog (22. 12.–20. 1.)
Sami sebi boste zaupali in se ne boste obremenjevali tam, 
kjer to ni potrebno. Vzeli si boste svojih pet minut in v njih 
uživali, kot bi bile brezčasne. Komaj boste sledili dogod-
kom, ki se bodo z naglico vrstili. Čaka vas presenečenje.

Vodnar (21. 1.–19. 2.) 
Če hočete biti še naprej uspešni in nadaljevati po ravni 
poti, je edini način, da poravnate stare račune. V tem pri-
meru pa ne gre samo za finance. Pred vami so nenadne 
spremembe in nikar se jih ne branite, ampak se prepustite.

Ribi (20. 2.–20. 3.)
Dobro bi bilo, da bi naredili nekaj koristnega samo zase. 
Za vami je kar nekaj čustvenih stresov, ki se jih lahko zne-
bite samo na ta način, da se odprete ljubezni in postavite 
na kocko stara prepričanja, ki so vas obremenjevala in 
utesnjevala.
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vabi na  

KONCERTE OB ZAKLJUČKU ŠOLSKEGA LETA 
Četrtek, 2. 6. 2016, ob 19.00, Šmartinski dom Stražišče  

KONCERT SOLISTOV IN KOMORNIH SKUPIN GŠ Kranj  

Petek, 3. 6. 2016, ob 19.30, Vrt Cafe galerije Pungert 
KONCERT MLADINSKEGA PIHALNEGA ORKESTRA GŠ Kranj  

z gosti: Mali pihalni orkester GŠ Celje 

Ponedeljek, 6. 6. 2016, ob 19.00, Atrij Pavšlarjeve hiše 
KONCERT MLADINSKEGA PEVSKEGA ZBORA GŠ Kranj  

Sreda, 8. 6. 2016, ob 19.00, Letno gledališče Khislstein 
2. SREČANJE ORKESTROV GLASBENIH ŠOL GORENJSKE 

Ponedeljek, 13. 6. 2016, ob 19.00, Prešernovo gledališče Kranj 
NASTOP BALETNEGA ODDELKA GŠ Kranj 

Petek, 17. 6. 2016, ob 19.00, Letno gledališče Khislstein 

KONCERT MLADINSKEGA PIHALNEGA IN  
SIMFONIČNEGA ORKESTRA GŠ Kranj  

Sreda, 22. 6. 2016, ob 19.00, Kongresni center Brdo, dvorana Grandis 

ZAKLJUČNI SLAVNOSTNI KONCERT GŠ KRANJ  

s podelitvijo priznanj učencem tekmovalcem in učencem, ki zaključujejo šolanje. 
(vstopnice bodo na voljo od 13. 6. dalje v Kranjski hiši – Glavni trg 2) 

 

VABLJENI! 

Nagrade: 3-krat dežnik Glasbene šole Kranj

Re šit ve kri žan ke (ges lo, se stav lje no iz črk z ošte vil če nih 
polj in vpi sa no v ku pon iz kri žan ke) po šlji te do srede, 8. 
junija 2016, na Go renj ski glas, Ble i  we i so va ce sta 4, 4000 
Kranj. Rešitve lah ko od da te tudi v na bi ral nik Go renj ske ga 
gla sa pred po slov no stav bo na Ble i we i so vi ce sti 4.
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V beograjski bolnišnici je umrl legendarni 
filmski zvezdnik Velimir Bata Živojinović. 
Star je bil 82 let. Odigral je več filmskih 
vlog kot kateri koli igralec v zgodovini 
nekdanje Jugoslavije – nastopil je v kar 
250 filmih, med drugim v vojnih spekta-

klih Kozara (1962), Bitka na Neretvi ter v filmu Sutjeska 
(1973). Glavne vloge je imel v filmih vseh nekdanjih jugos-
lovanskih republik, njegovi liki pa so bili raznovrstni: igral 
je tako junake kot zlikovce. Film Valter brani Sarajevo je iz 
njega naredil mednarodno zvezdo.

Slovo legende Bata Živojinovića

Eva Longoria (41) in Jose Antonio Baston 
(47) sta poročena. Po treh letih zveze 
sta si izmenjala poročne zaobljube ob 
romantičnem jezeru v Walle de Bravu 
v Mehiki. Nevesta je nosila preprosto, 
vendar natančno krojeno belo obleko z 

dolgo belo vlečko modne oblikovalke, prijateljice Victo-
rie Beckham. Na poroki je bilo okoli dvesto gostov. Za 
igralko, ki je bila pred tem poročena z igralcem Tylerjem 
Christopherjem in NBA zvezdnikom Tonyjem Parkerjem, 
je to tretji zakon.

Razočarana gospodinja tretjič pred oltar

Nekdanji bobnar legendarne rokerske 
skupine Megadeth Nick Menza je med 
koncertom s skupino OHM v Los Ange-
lesu utrpel srčni napad in umrl. Star je 
bil enainpetdeset let. »Nick se je zgru-
dil med tretjo pesmijo. Utrpel je močan 

napad in bil po prihodu v bolnišnico proglašen za mrt-
vega,« je zapisal njegov menedžer. Menza se je skupini 
Megadeth pridružil leta 1989. Skupaj so posneli albu-
me Rust in Peace, Countdown to Extinction, Youthanasia 
in Cryptic Writing.

Usoden srčni napad na odru

Pri komaj šestnajstih letih je Lily-Rose 
Depp na dobri poti, da prekosi svojega 
slavnega očeta, igralca Johnnyja Deppa 
in postane najbolj uspešna v družini. 
Najstnica je posnela celovečerni film, se 
pojavila v mnogih revijah, promovirala 

Channel sončna očala, sedaj pa je postala še obraz nove-
ga parfuma Channel No. 5. V preteklosti sta med drugimi 
parfum predstavljali igralka Nicole Kidman in manekenka 
Gisele Bündchen.

Lily-Rose po očetovih stopinjah

VRTIMO GLOBUS

Alenka Brun

V
SŠGT Bled je 
praznovala 
20-letnico in po 
slavnostni aka-
demiji je pred 

šolo sledilo druženje ob hra-
ni in pijači. Precej pozor-
nosti je bila deležna polen-
ta koruze trdinke z beluši 
in zelišči, prisotni pa so se 
nenehno vračali po izjem-
no okusno pripravljena jetr-
ca. Jupiter Rouge in 20-let-
nik sta bila namenjena lju-
biteljem koktajlov, za glas-
beni del pa je skrbela skupi-
na domače študentke Nadi-
ce Petrov.

Med 13. in 17. majem pa je 
slovensko prestolnico obis-
kala kulinarična dogodivšči-
na, ki naključne mimoido-
če prisili, da se za trenutek 
ustavijo in pogledajo v nebo. 
V Ljubljano je namreč pono-
vno prispela tako imenovala 
Dinner in the Sky. Gre za 
zanimiv koncept, ki ga Slo-
venci sprejemajo z mešani-
mi občutki: ali so nad njim 
navdušeni ali ga etiketirajo 
z besedo 'snobizem'. A rav-
no ti, če bi jim nekdo bon za 
večerjo v zraku podaril, ne 
bi rekli ne. Govorimo o kuli-
naričnem doživetju v zraku, 
nad strehami mesta. 

Kongresni trg je tako nekaj 
dni gostil dvigalo, ki mizo in 

goste dvigne petdeset met-
rov nad tla in poleg kulina-
rike nudi še fantastičen raz-
gled. Naenkrat lahko kuhar-
ska ekipa postreže 22 lju-
di, tokrat pa sta bila glavna 
kuharja v zraku Luka Jezer-
šek in Bine Volčič. Prve-
ga gledamo v vlogi sodni-
ka v domačem MasterChe-
fu, drugega smo spremljali 
v šovu Gostilna išče šefa. In 
da so vse skupaj tudi ceno-
vno približali uporabniku, 
so ljudje lahko izbirali med 
'brunchem', kosilom, večer-
jo ali pa so se dvignili le na 
kozarec penečega vina.

Latvijec Uldis Kalnins 
nam je razložil, da se je ide-
ja porodila v Bruslju pred 

leti, ko je želel oče najstniš-
ki hčeri za rojstni dan prip-
raviti nekaj posebnega in se 
je domislil slavnostne poje-
dine v zraku. In iz tega se 
je razvil produkt, s katerim 
Kalnins gostuje po določe-
nih glavnih mestih evrop-
skih dežel. On je pač zadol-
žen za en del Evrope. V 
Rimu tako načrtujejo kar 
osemnajstdnevni postanek. 
Ob koncu letošnjega popo-
tovanja pa v Bruslju priprav-
ljajo veliki trenutek, ko bodo 
v zrak dvignili deset miz. 
Vedno stremijo k temu, da k 
sodelovanju povabijo lokal-
ne kuharske mojstre oziro-
ma prepoznavne kuhalnice 
dežele, kjer gostujejo.

MIZA V ZRAKU
Višja strokovna šola za gostinstvo in turizem (VSŠGT) Bled je poleg slavnostne akademije ob rojstnem 
dnevu pripravila tudi simpatično vrtno zabavo. V Ljubljani pa se je ustavila zanimiva kulinarična 
dogodivščina, ki je poleg adrenalina in hrane nudila tudi izjemen razgled.

Maja Buden (skrajno desno) nadaljuje družinsko tradicijo 
gostilne Kunstelj v Radovljici; na rojstnodnevni zabavi v 
družbi Marka Cimermana in Nives Čokl. / Foto: Tina Dokl

Študentska kuharska ekipa je pripravila rojstnodnevno 
pojedino pod vodstvom že večkrat nagrajenega študenta 
Timoteja Rožiča. / Foto: Tina Dokl

Sošolci Boštjan Poklukar, Špela Repnik in Primož Bizjak Uldis Kalnins, Bine Volčič in Luka Jezeršek / Foto: A. B.

Na prvem mestu je varnost, sledi dvig in šele kot tretji 
prideta do izraza hrana in pijača. / Foto: A. B.

In ko se navadiš višine, se ozreš še naokoli; pogled na 
strehe stavb na Kongresnem trgu. / Foto: A. B.

Sanja Kovačević iz Tržiča šteje 23 pomladi. Na vrtni 
rojstnodnevni zabavi VSŠGT Bled pa je pridno skrbela, 
da gostje niso čutili žeje. / Foto: Tina Dokl
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1. nagrada: majica; 2. nagrada: kapa in 3. nagrada: nogavice

Re šit ve kri žan ke (ges lo, se stav lje no iz črk z ošte vil če nih polj in 
vpi sa no v ku pon iz kri žan ke) po šlji te do srede, 15. junija 2016,  
na Go renj ski glas, Ble i  we i so va ce sta 4, 4000 Kranj. Rešitve lah
ko od da te tudi v na bi ral nik Go renj ske ga gla sa pred po slov no  
stav bo na Ble i we i so vi ce sti 4.
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Samo za vas

Na frekvencah 93,8  -  92,1 -  95,1 in na   www.radiogorenc.si

V E L I C A S T N I H  S E D E M
V E S E L J A K O V

Radio Gorenc predstavlja
V

RADIOGORENC_GG_26.04..indd   1 26. 04. 2016   13:15:34

HALO-HALO GORENJSKI GLAS
telefon: 04 201 42 00

Na ro či la za ob ja vo spre je ma mo po te le fo nu 04/201-42-00, fak su 04/201-42-13  
ali oseb no na Bleiweisovi cesti 4 v Kra nju oz. po poš ti – od po ne delj ka do  
če tr tka do 11. ure! Cene ogla sov in po nudb v ru bri ki so iz red no ugod ne. 

ROZMAN BUS – Janez Rozman, s. p., T: 04/531 52 49
KOPALNI IZLET BIOTERME: 13. 6.; TRST: 19. 6.; GOLI OTOK: 27. 
8.; AKCIJA: MADŽARSKE TOPLICE: 2.–6. 10.; BANOVCI: 16.–20. 
10.; TUHELJ: 4.–7. 7.; BANJA VRUČICA: 5.–8. 6.- ARIZONA;  MUR-
TAR IN DUGI OTOK – VEČ TERMINOV. AVTOBUSI: 52-, 56-,60- 
SEDEŽNI IN KOMBI 8+1. www.rozmanbus.si

Obvestila o dogodkih objavljamo v rubriki glasov Kažipot 
brezplačno samo enkrat, pošljete jih lahko na e-poštni na-
slov kazipot@g-glas.si.

PRIREDITVE

Zakon Beach day
Križe – Zakon Beach day je tradicionalno druženje vseh lju-
biteljev športa, dobre družbe, glasbe in podpornikov Žana 
Koširja. Tudi tokrat bo rdeča nit turnir v odbojki na mivki, 
ki ga spremljajo boji v namiznem nogometu, balinčkanju, 
badmintonu, za otroke pa so na voljo tudi igrala. Prireditev 
bo v soboto, 28. maja, od 10. ure dalje na vrtu Gostilne in 
picerije Pr’ Benk. 

Predaja defibrilatorja
Kriška gora – Rotary klub Tržič Naklo uspešno nadaljuje iz-
vajanje projekta Dan za življenje. V soboto, 28. maja, bodo 
ob koči na Kriški gori namenu predali že peti defibrilator. Od 
11. ure dalje se bodo lahko obiskovalci Kriške gore v praktič-
nem prikazu seznanili s postopki prve pomoči ob srčnem 
zastoju. 

Sveta maša s pogostitvijo
Škofja Loka – Župnijska karitas Škofja Loka vabi bolne, osta-
rele in invalide k sveti maši, ki bo v nedeljo, 29. maja, ob 10. 
uri v cerkvi sv. Jakoba v Škofji Loki. Po maši bo v župnišču 
srečanje s pogostitvijo.

Ringaraja 2016
Cerklje – V Kulturnem hramu Ignacija Borštnika se bo jutri, v 
soboto, 28. maja, ob 13. uri začelo državno srečanje otroških 
folklornih skupin Ringaraja 2016.

Dan rokometa
Železniki – Za zaključek sezone Rokometno društvo Alples 
Železniki jutri, v soboto, 28. maja, pripravlja že tretji Dan 
rokometa. Prireditev se bo začela ob 10. uri na športnem 
igrišču v Dašnici. Čez dan bodo rokometne tekme, ob 19. uri 
pa sledi zabava s skupino 13. plača. 

Zaključek Verižnega eksperimenta
Jesenice – Verižni eksperiment, mednarodna prireditev ter 
tradicionalni način promocije fizike in tehničnega izobraževa-
nja v Sloveniji, je letos po Sloveniji, tudi po Gorenjskem, pote-
kal že dvanajsto leto zapored. Zaključna prireditev bo jutri, v 
soboto, 28. maja, z začetkom ob 13. uri v dvorani Kolpern na 
Stari Savi. Poskrbljeno bo za bogat spremljevalni program, ki 
ne bo vključeval samo zanimivih fizikalnih vsebin, ampak tudi 
predstavitev železarske tradicije Jesenic in življenja v teh kra-
jih. Najboljše naprave in njihove konstruktorje bodo nagradili.

Pasijonke
Škofja Loka – Muzejsko društvo Škofja Loka in Kulturno-zgo-
dovinsko društvo Lonka Stara Loka vabita na Pasijonke, pe-
smi o trpljenju v vojni in miru – pesniški recital v počastitev 
25-letnice samostojne slovenske države. Prireditev bo danes, 
v petek, 27. maja, ob 20. uri na vrtu Loškega gradu, v primeru 
dežja pa v nekdanjem nunskem samostanu v Škofji Loki.

PREŠERNOVO GLEDALIŠČE KRANJ

Ponedeljek, 30. maja
20.00 Ivan Cankar: LEPA VIDA (v dvorani PGK)

GLEDALIŠKI SPORED

KOLOSEJ DE LUXE, KRANJ (CENTER) 

Sobota, 28. 5., in nedelja, 29. 5.
14.00, 16.00, 18.00 ALICA IZZA OGLE-
DALA
16.45, 19.00, 21.15 WARCRAFT: ZA-
ČETEK
14.45, 20.45  
MOŽ, KI JE POZNAL NESKONČNOST
13.15, 15.00 ANGRY BIRDS, sinhro.
19.10 HOUSTON, IMAMO PROBLEM!
16.50, 20.00 PLANET SAMSKIH 

CINEPLEXX, TUŠ, KRANJ

Sobota, 28. 5.
18.00, 21.10 ALICA IZZA OGLEDALA
15.40, 20.15 ALICA IZZA OGLEDALA, 3D
14.20, 17.30, 18.30, 20.00, 22.25 
WARCRAFT: ZAČETEK
20.30, 22.30 MOŽJE X: APOKALIPSA
17.40 MOŽJE X: APOKALIPSA, 3D
17.00 PRAVA FANTA
14.30, 16.30 ANGRY BIRDS, sinhro.
13.30, 15.30 ANGRY BIRDS, 3D, sinhro.
15.45, 19.15, 21.00 SOSEDI 2
13.45 TOP MAČEK – NA ZAČETKU

KINO SORA, ŠKOFJA LOKA

Petek, 27. 5.
18.30 ALICA IZZA OGLEDALA, 3D
20.30 PSI BREZČASJA

Sobota, 28. 5.
18.30 ALICA IZZA OGLEDALA, 3D
20.30 MOŽ, KI JE POZNAL NE-
SKONČNOST

Nedelja, 29. 5.
20.00 MOŽ, KI JE POZNAL NE-
SKONČNOST

MESTNI KINO DOMŽALE

Sobota, 28. 5.
10.00 BACEK JON
18.30 MATERINSKI DAN
21.00 DHEEPAN

Nedelja, 29. 5.
10.00 ANGRY BIRDS, sinhro.

Organizatorji filmskih predstav si pridr-
žujejo pravico do spremembe programa.

KINO SPORED
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Za otroke
Preddvor – V TIC-u Preddvor lahko otroci jutri, v soboto, 28. 
maja, prisluhnejo pravljici z naslovom Spet se bova videla.

IZLETI

Kolesarski izlet
Kranj – Društvo upokojencev Kranj vabi 31. maja na kole-
sarski izlet Kranj–Olševek–Kranj. Odhod bo ob 8. uri izpred 
nekdanje trgovske šole na Župančičevi ulici.

Do Martuljških slapov
Kranj – Društvo upokojencev Kranj vabi v četrtek, 9. junija, 
na planinski izlet do Martuljških slapov. Odhod s posebnim 
avtobusom izpred Globusa bo ob 7. uri, hoje bo za tri do 
štiri ure. Za pohodnike bo pot krajša. Prijave z vplačili spre-
jemajo v pisarni društva do ponedeljka, 6. junija.

V Gardaland
Leše – Gasilsko društvo Leše obvešča, da imajo za izlet 
v Gardaland 25. junija še nekaj prostih mest na avtobu-
su in da se jim lahko pridružite. Vseeno je, ali ste gasilci 
ali ne. Prijave zbirajo do vključno 5. junija pri gasilki Kaji 
Valjavec po tel.: 040 837 630. Ob prijavi plačate tudi del 
cene izleta.

Z vlakom na ogled slapa Šum in na praznik 
harmonikarjev
Jesenice, Podnart, Zg. Besnica pri Kranju – Center za traj-
nostni razvoj podeželja Kranj vabi v nedeljo, 5. junija, na 
podeželsko-naravoslovni dogodek Z vlakom na ogled slapu 
Šum in praznik harmonikarjev v Zg. Besnici. Po vožnji z lo-
kalnim vlakom iz smeri Jesenic (vstop tudi na vseh vmesnih 
postajah) bo zbor ob 10.30 na železniški postaji v Podnartu, 
od koder se boste vodeno odpravili do Zg. Besnice. Tam bo 
ogled slapa Šum, največjega potočnega slapa v Sloveniji, 
spoznali boste znamenitosti območja, nato pa si boste lahko 
ogledali 25. tekmovanje harmonikarjev Gorenjske. Udeležba 
na pohodu, okrepčilo na postaji Podnart in ogled slapa Šum 
so brezplačni. Obvezna je dobra pohodniška obutev. Prijave 
in več informacij do sobote, 4. junija, na uros.brankovic@
ctrp-kranj.si, 040 303 752 ali na www.ctrp-kranj.si.

PREDAVANJA

Proučevanje Svetega pisma 
Kranj – Krščanska adventistična cerkev Kranj vabi v soboto, 
28. maja, ob 9. uri v Dom krajanov Primskovo na proučeva-
nje Svetega pisma s temo Sestra White pravi. Pogovor bo 
povezoval Pavel Repnik.

OBVESTILA

Nakup vstopnic za bazen
Kranj – Društvo upokojencev Kranj obvešča člane, da lahko 
kupijo vstopnice za letni bazen pri vodji plavalne sekcije v 
času treninga v pokritem olimpijskem bazenu ob ponedelj-
kih, 30. maja, 6. junija in 13 junija.

V Medgeneracijskem centru Kranj
Kranj – V Medgeneracijskem centru Kranj bo v ponedeljek, 30. 
maja, ob 18. uri delavnica o kolesarstvu (oprema, varnost ...). 
Prav tako v ponedeljek ob 18. uri bo predavanje Alzheimer cafe, 
to je terapevtska post-diagnostična skupina, na kateri udele-
ženci izmenjujejo izkušnje in se informirajo o različnih težavah 
v različnih fazah bolezni. Predaval bo David Krivec iz društva 
Spominčica. V torek, 31. maja, bo ob 18. uri srečanje pogovorne 
skupine Kresničke. Pogovor bo tekel o hormonih, ki povzročajo 
debelost in poraščenost. Vodila ga bo vodila Helena Črnič.

Meritve tlaka, holesterola in krvnega sladkorja
Kranj – Rdeči križ Slovenije, Območno združenje Kranj, ob-
vešča, da bodo meritve tlaka, holesterola in krvnega slad-
korja potekale: 1. junija od 7. do 9. ure v prostorih Krajevne 
skupnosti Vodovodni stolp, 2. junija od 7.30 do 9. ure na 
Primskovem in 3. junija od 7. ure dalje v Društvu upokojen-
cev Kranj, Tomšičeva ulica.

Obisk Vrta Kržišnik
Žiri – Vrt Kržišnik, Starožirovska cesta 2, ki je delo pokojne 
slovenske krajinske arhitektke Jute Krulc (1913–2015), lahko 
obiščete v času vodenih ogledov, ki bodo 28. maja ter 4., 11., 
18. in 25. junija ob 11. in 16. uri. Možni so tudi drugi termini 
po predhodnem dogovoru na vrt.krzisnik@gmail.com.

Nov Muzej osamosvojitvene vojne na Gorenjskem
Kranj – Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo 
obvešča, da je Muzej osamosvojitvene vojne na Gorenj-
skem, ki je bil odprt v soboto, 14. maja, odprt vsako sredo 
od 9. do 12. in od 14. do 17. ure. Organizirane skupine si 
lahko muzej ogledajo tudi izven tega termina, in sicer po do-
govoru po telefonu številka 04 20 22 361 (ob sredah), GSM 
041 465 605 ali po e-pošti ozvvs.kranj@gmail.com.

KONCERTI

Slavnostni koncert Mestnega pihalnega orkestra
Škofja Loka – Mestni pihalni orkester Škofa Loka letos pra-
znuje okroglo obletnico, 140 let delovanja. Visoki jubilej 
bodo proslavili s koncertom in izidom prve zgoščenke. Slav-
nostni koncert bo jutri, v soboto, 28. maja, ob 19.30 v Špor-
tni dvorani Trata v Škofji Loki. Vstop je prost.

Srce tu poje
Podnart – Letni koncert Moškega pevskega zbora Podnart 
pod vodstvom dirigenta Egija Gašperšiča z naslovom Srce 
tu poje bo jutri, v soboto, 28. maja, ob 19. uri v Kulturnem 
domu v Podnartu. Pevce bodo spremljali Urban Rozman z 
violo, Borut Zupan s klaviaturo ter Ana Zupan in Andi Pogač-
nik z violončelom.

Slovenske narodne in koroške ljudske pesmi
Kranj – Društvo Obrtniški pevski zbor Kranj vabi na letni 
koncert slovenskih narodnih in koroških ljudskih pesmi, ki 
bo danes, v petek, 27. maja, v ob 19. uri v prostorih Gimna-
zije Kranj.

Koncert sakralne glasbe
Homec – V cerkvi Marijinega rojstva bo danes, v petek, 27. 
maja, ob 20. uri koncert sakralne glasbe zbora Slovenske fil-
harmonije ob 140-letnici župnije Homec in 25-letnici samo-
stojnosti Slovenije. Vstop je prost.

RAZSTAVE

Razstava ročnih del
Kranj – Članice Sekcije za ročna dela pri Društvu upokojen-
cev Kranj vabijo na razstavo ročnih del, ki so jih ustvarjale v 
zadnji sezoni. Razstava bo v prostorih društva na Tomšičevi 
4 v Kranju na ogled v nedeljo in ponedeljek, 29. in 30. maja, 
od 10. do 17. ure

PREDSTAVE

Čwešpave knedlne
Gozd Martuljek – V dvorani Doma krajanov (Gasilski dom) 
bo jutri, v soboto, 28. maja, ob 18. uri premiera igre v narečju 
Čwešpave knedlne.

Turjaška Rozamunda
Doslovče – Gledališče Julke Dolžan vabi na odrsko uprizo-
ritev pesnitve dr. Franceta Prešerna Turjaška Rozamunda. 
Predstava na prostem bo jutri, v soboto, 28. maja, ob 20.30 
pred Finžgarjevo rojstno hišo v Doslovčah. Vstop je prost. V 
primeru slabega vremena (dežja) predstava odpade.

Butelj za večerjo
Visoko – KUD Visoko vabi na ogled komedije za izven Butelj 
za večerjo, ki se bo jutri, v soboto, 28. maja, ob 19.30 začela 
v Domu krajanov Visoko.

V BRDA NA ČEŠNJE IN ŠTORIJO 
Vabimo vas na izlet v Goriška brda, kjer si bomo ogledali lepe kraje, kjer so snemali priljubljeno TV-nanizanko Ena 
žlahtna štorija. Spoznali bomo tudi druge znamenitosti Brd: vasico Šmartno, stolp v Gonjačah in še marsikaj. Ker  
je pravi čas za to, se bomo ustavili tudi na kmetiji, kjer nam bodo ponudili češnje. Nato se bomo odpravili na drugo 

kmetijo, kjer nam bodo pripravili kosilo.

Cena:  34 E
Cena vključuje: voden ogled Goriških brd, 
pokušino češenj, okusno kosilo … in DDV.

Odhodi avtobusa:
z AP Radovljica ob 7.15
z AP Creina Kranj ob 7.40
z AP Mercator Primskovo ob 7.50
z AP Škofja Loka ob 8.10
Povratek v Kranj predvidevamo okrog 20.00.

Za rezervacijo čim prej pokličite  
na tel. št.: 04 201 42 41,  
se oglasite osebno na Bleiweisovi 
cesti 4 v Kranju ali pišite na:  
narocnine@g-glas.si.

Za odjave, ki prispejo kasneje  
kot v četrtek, 2. junija 2016, ob 10. 
uri, zaračunamo potne stroške.

         IZLET // 6. junija 2016
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Izžrebani nagrajenci nagradne križanke Glasbene šole Kranj z 
geslom POSTANI GLASBENIK, ki je bila objavljena v Gorenjskem 
glasu št. 38, dne, 13. maja 2016, prejmejo dežnik Glasbene šole 
Kranj. Ti nagrajenci so: Tončka Fajdiga, Duplje, Franc Prezelj, 
Škofja Loka in Sonja Ovnik, Šenčur. Nagrajencem čestitamo.

Nagrajenci nagradne križanke Harmonike ob Blejskem jeze-
ru, ki je bila objavljena v časopisu Gorenjski glas 10. maja 2016: 
1. nagrado, darilni bon v vrednosti 20 EUR restavracije Labod 
na Bledu, prejme Pavlin Albina iz Kranja, 2. nagrado, 2-krat 
kremno rezino  + kavo ali čaj v Vili Prešeren na Bledu, prejme 
Marijana Truhačev z Jesenic, 3. nagrado, partijo minigolfa za 
2 osebi Mini golfa Bled, prejme Marija Damjan iz Tržiča. 
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        I HIŠA KULTURE// četrtek, 2. junija 2016, ob 18. uri

BLIZU  
IN DALEČ
Slikarski klub Škofja Loka bo razstavljal  
na Gorenjskem glasu. Slikarja in slikarke so se 
trudili, da bi z barvami in čopičem na platnu 
oživili tisto, kar je trepet in sanja, hrepenenje, 
mir in nemir, zadovoljstvo in uteha –  
vse, kar je BLIZU IN DALEČ.

Odprtje razstave bo v četrtek, 2. 6. 2016, 
ob 18. uri v avli Gorenjskega glasa.

Škofjeloški oktet bo polepšal prireditev in nas 
spomnil, da se bliža poseben dan, kresni dan.

Lepo vabljeni.
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MALI OGLASI
T: 201 42 47, F: 201 42 13 
E: malioglasi@g-glas.si

 Male ogla se spre je ma mo:  
za ob ja vo v petek – do srede  
do 14. ure in za ob ja vo  
v to rek do petka do 14. ure!  

De lo vni čas: 
ponedeljek, to rek, čet rtek, 
petek nep rekinjeno od  
7. do 15. ure, sreda od  
7. do 16. ure, sobote, nedelje 
in prazniki zaprto.

NEPREMIČNINE
STANOVANJA
ODDAM

STANOVANJE, klet, opremljeno, Pla-
nina, tel.: 041/331-875 16001928

HIŠE
PRODAM

STAREJŠO HIŠO, 245 m2, lepa parce-
la – 1000 m2, s pomožnim objektom, 
Gorenjska, en. raz. G, tel.: 041/209-
066 16001915

VRSTNO HIŠO, na zelo ugodni legi, 
Kranj, tel.: 031/332-519 16001919

KUPIM

MANJŠO HIŠO na obrobju Kranja 
- Čirče, Primskovo in podobno, tel.: 
031/624-509 16001929

VIKENDI, APARTMAJI
ODDAM

OTROČJI  živ-žav v Termah Olimje čaka 
na vas. Samostojni vikend-apartma, 5 
vstopnic, 30 EUR, tel.: 030/619-628 
 16001900

POSESTI
PRODAM

ZAZIDLJIVO PARCELO, Golnik, tel.: 
040/204-184  
 16001914

ZAZIDLJIVO PARCELO, Spodnje Bit-
nje, 668 m2, za enostanovanjsko dru-
žinsko hišo, tel.: 031/361-123 
 16001909

GOZD, v izmeri 19.911 m2, razred 5, 
Mežakla, k.o. Blejska Dobrava, tel.: 
031/312-323 16001948

Oldhamska cesta 12, 4000 Kranj
Tel.: 04/202 13 53, Fax: 04/202 17 85

GSM 051/320 700, 
E-pošta: info@k3-kern.si

d.
o.

o.

Domplan, d. d., Bleiweisova 14, 4000 Kranj
T: 04/20 68 773, F: 04/20 68 701
M: 030 641 621, I: www.domplan.si
E: domplan@domplan.si
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V zadovoljstvo naših strank upravljamo 
zanesljive in varne storitve posredovanja v 
prometu z nepremičninami. 
Obiščite nas na naši spletni strani:  
www.domplan.si 

MOTORNA VOZILA
AVTOMOBILI
KUPIM

VOZILO, poškodovano ali v okvari. Avto 
Tojos, Tomislav Josipovič, s.p., Drulov-
ka 23a, tel.: 031/629-504 16001600

MOTORNA KOLESA
PRODAM

YAMAHA XV 535, reg. do 22. 4. 
2017, tri torbe zadaj, ena spredaj, 
ohra njena, tel.: 031/520-004 16001951

MZ 250, l. 1979, 13.500 km, regi-
striran, cena 600 EUR, tel.: 041/640-
314 16001940

STROJI IN ORODJA
PRODAM

MOTORNI KOSILNICI, dve, brezhibni, 
s košem in brez koša, cena 80 EUR in 
110 EUR, tel.: 041/209-066 16001958

OPREMA
PRODAM

TRI PULTE, moderne, za lokal, optiko, 
drogerijo .., stekleni stolp z mesing 
streho, 1,6 m, tel.: 041/582-128 
 16001956

GRADBENI  
MATERIAL
GRADBENI MATERIAL
PODARIM

MATERIAL ZA NASIPANJE, ilovica, 
400 m3, Voglje, tel.: 031/374-706 
 16001950

KURIVO
PRODAM

DRVA, metrska ali razžagana, možnost 
dostave, tel.: 041/718-019  
 16001614

DRVA, bukev, suha, sekano feb. 2015 
– stare lune, 10 m3, okolica Bleda, tel.: 
031/600-276 16001913

MEŠANA DRVA, razžagana, cena 45 
EUR/m3, tel.: 030/412-520 16001918

PELETI že v akciji; Red devil in Gama-
uf, Avstrija. Smrekca center, d.o.o., 
Žabnica 5, tel.: 04/25-51-313  
 16001629

SUHA BUKOVA DRVA, razžagana, bu-
kove goli, Gorje, tel.: 031/561-707  
 16001910

SUHA DRVA, bukova in hrastova, ter 
hlodovino goli, tel.: 031/585-345 
 16001920

STANOVANJSKA 
 OPREMA
OGREVANJE, HLAJENJE
ZAMENJAM

ZARADI SELITVE prodam ali menjam 
dve zamrzovalni skrinji za bukova drva, 
tel.: 040/332-590 16001946

TURIZEM
ODDAM

V VODICAH PRI ŠIBENIKU oddam 
lepe apartmaje za 2 do 4 oseb, do 
morja 50 m, tel.: 051/200-090 
 16001925

STARINE
PRODAM

RAZLIČNE starinske predmete, tel.: 
031/449-038 16001846

KUPIM

STARINE: mizarski ponk, skrinje, 
razglednice, kovance in drobnarije, 
tel.: 051/258-936 16001617

ŽIVALI IN RASTLINE
PRODAM

GLADKODLAKI PRINAŠALEC, čoko-
ladno rjav, samček, z rodovnikom, tel.: 
04/59-57-714, 031/389-181  
 16001911

ČEBELJE ROJE, ugodno, tel.: 04/25-
21-676, 041/756-022 16001935

KMETIJSTVO
KMETIJSKI STROJI
PRODAM

NAKLADALKO SIP NPR 25-6, ce-
pilec na sveder, puhalnik Tajfun, tel.: 
041/481-588 16001938

OBRAČALNIK, Pottinger, samohodni, 
170 EUR, traktorsko enoosno priko-
lico, 200 EUR in mlin za sadje, tel.: 
041/874-181 16001931

SAMONAKLADALKO SIP Novi Pionir 
20 ali SIP 16 m3, tel.: 041/538-697 
 16001943

KUPIM

KOSILNICO STRIŽNO BCS 602 ali 
615, širina grebena cca. 1 m, lahko 
tudi v okvari, tel.: 041/722-625  
 16001959

MOTOKULTIVATOR Gorenje Muta, 
lahko tudi v okvari, tel.: 041/677-605 
 16001930

OHRANJENO PRIKOLICO nos. 5 
do 7 ton, kiper, 2 kosa gumi plašč 
11,5/80-15,3, tel.: 041/481-588 
 16001937

TRAKTOR in kiper prikolico, lahko v 
okvari, tel.: 031/500-933  
 16001630

TRAKTOR Zetor, IMT, Ursus, Deutz, 
Univerzale, Štore ali TV ter ostalo kme-
tijsko mehanizacijo, tel.: 031/562-
809 16001869

PRIDELKI
PRODAM

KVALITETNO vino – cviček, z vsemi 
potrebnimi papirji, lahko tudi za gostil-
ne, tel.: 031/386-848  
 16001672

SLAMO v okroglih balah, tel.: 
041/593-642 16001941

VZREJNE ŽIVALI
PRODAM

BELE piščance za dopitanje, Erazem 
Stanonik, s.p., Log 9, Šk. Loka, tel.: 
041/694-285 16001901

BIKCA SIMENTALCA, cca 300 kg, in 
kravo simentalko s 1. teletom, starim 1 
teden, 2. telitev, tel.: 040/345-275  
 16001917

DVE TELICI SIMENTALKI, stari 1 leto, 
tel.: 031/242-713 16001957

KOKOŠI - jarkice, rjave, črne in gra-
haste barve pred nesnostjo, pripeljemo 
na dom, tel.: 041/710-113 16001594

KRAVO SIMENTALKO s teletom, dru-
gič brejo, primerna za dojiljo, cena po 
dogovoru, tel.: 041/378-759  
 16001933

MLADO PAŠNO KRAVO simental-
ko, z dva meseca staro teličko, tel.: 
040/372-098 16001927

NESNICE rjave, grahaste, črne pred 
nesnostjo. Brezplačna dostava na 
dom. Vzreja nesnic Tibaot Zlatko, 
Babinci 49, Ljutomer, tel.: 02/58-21-
401 16000704

OSLA IN OSLICO, tel.: 04/53-33-
237 16001934

PAŠNO LS KRAVO, telico, ČB bikca, 
star 5 mesecev, in silažne bale, možna 
dostava, tel.: 041/211-602 16001955

TELICO ČB, staro 1 leto, tel.: 
040/206-003 16001936

TELICO SIMENTALKO, brejo 8 mese-
cev, tel.: 041/358-083 16001944

TELICO SIMENTALKO za zakol, sta-
ro dve leti in pol, tel.: 04/59-61-069, 
040/613-705 16001949

TELICO SIMENTALKO, brejo 8 mese-
cev in pol, tel.: 041/297-360  
 16001954

TELIČKO ČB/SIMENTALKO, staro 7 
dni, tel.: 031/757-485 16001952

TELIČKO SIMENTALKO, staro 10 dni, 
tel.: 04/53-33-409 16001912

KUPIM

BIKCA MESNE PASME, težkega nad 
350 kg, tel.: 031/387-021 16001953

BIKCA SIMENTALCA ali križanca, sta-
rega vsaj tri tedne, tel.: 051/441-722  
 16001908

BIKCA SIMENTALCA, težkega od 80 
do 100 kg, tel.: 040/623-359  
 16001942

TELETA SIMENTALCA, starega do 10 
dni, tel.: 041/830-560 16001926 

OSTALO
PRODAM

GAJBICE, zaboje, primerne za sadje in 
zelenjavo, nepovratne, tel.: 051/641-
172 16001947

KVALITETNO MESO mlade telice si-
mentalke, krmljene samo s senom, po-
lovica ali po dogovoru, tel.: 041/422-
714 16001939 

ZAPOSLITVE (m/ž)
NUDIM

IŠČEMO dekle za pomoč v strežbi. 
Gostilna Mlin, Hrovat Roman, s.p., 
Kamna Gorica 2b, tel.: 040/623-509  
 16001923

NIKAMED, d.o.o., Kidričeva c. 31, 
Kranj zaposlimo terenskega komer-
cialista. Nudimo dobre pogoje dela, 
stimulativno nagrajevanje in organizi-
ran prevoz. Kontakt: Aleš Rogelj, tel.: 
041/604-413 16001896

ZAPOSLIM IZKUŠENEGA SEKAČA 
z NPK-jem, M- LES, Matej Urh, s.p., 
Bodešče 18, Bled, tel.: 031/561-613 
 16001921

PICERIJA PICANTO išče samostojne-
ga picopeka/kuharja za polni del. čas. 
Redna zaposlitev ter redno plačilo, 
Škofjeloška c. 20, Kranj, Matjaž, tel.: 
031/551-755 16001932

IŠČEM

IŠČEM DELO, pomoč starejšim 
na domu, gospodinjska dela (lika-
nje, pospravljanje, kuhanje ...), tel.: 
040/832-030 16001916

STORITVE
NUDIM

SENČILA ASTERIKS, d.o.o., Cesta na 
Loko 2, 4290 Tržič, tel.: 59-55-170, 
041/733-709; žaluzije, roloji, rolete, 
lamelne zavese, plise zavese, komarni-
ki, markize, www.asteriks.net  
 16001615

AAA.ADAPTACIJE, nova gradnja, be-
tonski in kamniti zidovi, ometi in fasade, 
zunanje ureditve, tlakovanje. Tip Top, 
d.o.o., Planina 27, Kranj, 031/458-
289, tiptop.kranj@gmail.com 16001618

ADAPTACIJE od temelja do strehe, 
omete, fasade, kamnite škarpe, tlako-
vanje dvorišč, tudi manjša gradbena 
dela – z vašim ali našim materialom, 
Gradton, d.o.o., Valjavčeva ulica 8, 
Kranj, tel.: 041/222-741 16001193

ADAPTACIJE vsa gradbena dela, no-
tranje omete, fasade, adaptacije, tlako-
vanje dvorišča, ograje, kamnite škarpe 
in dimnike, kvalitetno, hitro in poceni. 
SGP Beni, d.o.o., Struževo 7, Kranj, 
041/561-838, www.sgp-beni.si 
 
 16001716

Delo dobi AVTOLIČAR IN 
AVTOKLEPAR oz. delavec 
brez izobrazbe, delo 40 ur/
teden. Info: 041 635 043.
Avtoservis Keržan Anita  
Keržan Celar, s.p., Goričica 
3, 4205 Preddvor

STEELTRANS, d. o. o.
Cesta železarjev 8, 4270 Jesenice
steeltrans@siol.net

objavlja prosto delovno mesto

MEHANIK ZA TOVORNA VOZILA (M/Ž)
Pogoji: 2 leti delovnih izkušenj na podobnih delih
Delovno razmerje bomo sklenili za določen čas 3 mesecev z 
možnostjo podaljšanja za nedoločen čas. 
Poskusno delo 1 mesec.
Prijave pošljite v 8 dneh po objavi na gornji naslov.

Rezultati 42. kroga – 25. maja 2016
1, 9, 15, 19, 25, 29, 31 in 11

Loto PLUS: 4, 8, 14, 16, 19, 24, 26 in 34
Lotko: 8 2 7 7 0 7

Sklad 43. kroga za Sedmico: 2.680.000 EUR
Sklad 43. kroga za PLUS: 85.000 EUR

Sklad 43. kroga za Lotka: 1.060.000 EUR
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Vabimo vas, da se nam pridružite na kolesarskem izletu:

 S kolesom ob reki Muri 
 Termin: od 4. do 7. avgusta 2016

Cena 260 EUR z DDV-jem vključuje:
• prevoz na relaciji Kranj–Hinter Mur  
  in Gornja Radgona–Kranj, 
• tri nočitve v apartmajih z zajtrkom, 
• malico na poti,
• avtomobilsko spremstvo (kombi)  
  med kolesarjenjem. 

Za prijave in dodatne informacije pokličite 031 38 26 25 
ali pišite na e-naslov: grega.flajnik@g-glas.si

Opomba: Prijaviti se mora najmanj 16 oseb. Plačilo opravite v 
dveh obrokih. Prvi obrok velja kot prijava, drugi obrok plačate 
en teden pred odhodom. Cena ne vsebuje zavarovanja. 
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          KOLESARSKI IZLETI  
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ZAHVALA

Mnogo prezgodaj nas je zapustil naš dragi

Damjan Kariš
s Planine v Kranju

Hvala vsem, ki ste mu življenje popestrili z lepimi  
trenutki, mu posebej v zadnjem letu stali ob strani,  

ga bodrili in pospremili na njegovi zadnji poti.
Zahvaljujemo se za izrečena sožalja, podarjeno cvetje in sveče.

Za vedno bo ostal v naših srcih.

Vsi njegovi

... o saj smrti ni
so nove le poti
kot metulj
razprl bom krila
poletel v nebo
odšel bom za lučjo
še poljub
poslal ti bom
z vetrom 
(Igor Dernovšek,  
skupina Niet)

ZAHVALA

Sporočamo, da je sklenil svojo življenjsko pot dragi mož, oče, ata, brat in stric 

Marjan Kuralt
Stara Loka 4

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, vsem kraja-
nom za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče, darovane sv. maše in molitve. Posebna zahvala 

gospodu župniku dr. Alojziju Snoju za ganljiv obred, pevcem in pogrebnemu zavodu Akris. 
Hvala vsem imenovanim in neimenovanim ter vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi

Spomin je kot pesem, ki v srcu odzvanja,
spomin je kot cvet, ki nenehno poganja,
spomin je svetloba, ki dušo obliva,
spomin je ljubezen, ki v srcih prebiva!

 ZAHVALA

V 78. letu se je poslovila naša draga sestra, teta, svakinja, sestrična 
in nečakinja

Marija Turk
roj. Naglič, 1938–2016

Zahvaljujemo se vsem, ki ste našo sestro obiskovali v Domu starejših 
občanov v  Naklem, se na dan slovesa od nje poslovili in jo pospremili 
na njeni zadnji poti. Hvala vsem za izrečena sožalja,  molitve, darova-
no cvetje, sveče in svete maše.

Vsi njeni
Zgornja Bela, 17. maja 2016

V SPOMIN

Te dni mineva 25 let, odkar nas je zapustil ljubi sin in brat

Dušan Skočir
Bil sonce si, ki je sijalo v naših srcih, v našem domu in okrog nas. Os-
tal kot žarek sonca, sreče v srcih naših si neprecenljiv dar. Nam Bog je 
milosti dal za kratek čas okusiti največjo srečo, ker bil si naš. Le kako 
srce bi moglo grenko žalost ubesediti, kar sreče je čutilo. 
Vezi močnejše so, da bi te mogli pozabiti, izraziti ... 
Bil naš si predragoceni dar. Nobena teh besed ovrednoti te nikdar. 
Kar jasno v naših srcih si nam pustil, vemo, da še živiš, ostajaš z 
nami in ob nas, da snidemo se slednji čas.
Hvala, Duško, da si bil naš in z nami, bili smo srečni. Hvala vsem,  
ki obiskujete njegov prerani grob in ga ohranjate v lepem spominu.

 
Mami in vsa družina

Marija tam stoji,
tolažbo nam deli,
saj ona dobro ve,
ker izgubila sina je.
Hvala ji.

 ZAHVALA

V 91. letu nas je za vedno zapustila
 

Angela Jarc
iz Šenčurja

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem in so-
delavcem ZD Kranj za izrečena sožalja, darovane sveče, cvetje, maše 
in denarne prispevke. Zahvala g. kaplanu, pevcem in pogrebni službi 
Navček za lepo opravljen pogrebni obred. Hvala vsem, ki ste jo pospre-
mili k zadnjemu počitku. Pogrešali te bomo. 

Vsi njeni
Šenčur, 14. maja 2016

Ti si odšla 
s popotnico zvezd in angelov
s kraja, od koder  
se odhaja v življenje
ali prihaja iz smrti. 
(T. Pavček) 

MALI OGLASI, ZAHVALE malioglasi@g-glas.si

ZAHVALA

Ob izgubi dragega moža, očeta, sina in brata 

Vilijema Eržena 
z Zgornjega Jezerskega 

se zahvaljujemo vsem, ki so ga pospremili na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala velja  
gospodoma Dušanu Šemrovu in Jožu Megliču ter vsem članom zelene bratovščine za  

organizacijo pogreba. Gospodu župniku iskrena hvala za darovano mašo.  
Hvala sosedom, sodelavcem in znancem, organizaciji Zveze borcev in gospodu  

Ignacu Murnu za vsestransko pomoč v času bolezni.

Vili, v srcih si ostal z nami.
Vsi njegovi

OSMRTNICA

Svojo življenjsko pot je sklenil naš dragi

Bogo Žun st. 
s Kalvarije, Kocjanova 21

 
Od njega se bomo poslovili v ponedeljek, 30. maja 2016, ob 15. uri na pokopališču v Bitnjah. 

Žara bo na dan pogreba od 9. ure dalje na tamkajšnjem pokopališču.

Žalujoči: žena Stana ter sinova Bogo in Štefan z družinama

 ZAHVALA

 V 77. letu se je nepričakovano poslovil dragi prijatelj, brat in stric

Pavle Štular
kovač, iz Zg. Dupelj 52

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, vaščanom in znancem, ki 
ste nam v težkih trenutkih kakor koli pomagali, stali ob strani, iz-
rekli sožalje, podarili cvetje in sveče. Posebna zahvala pa gre celot-
nemu osebju Nevrološke klinike – intenzivnemu oddelku Ljubljana 
in ekipi prve pomoči, ki so se tako hitro odzvali. Ravno tako gre 
zahvala g. župniku za lepo opravljen pogreb, pevcem ter za ganljive 
besede njegovih prijateljev iz Planinskega društva Križe ter pogreb-
ni službi Navček. Še enkrat hvala vsem in vsakemu posebej.

 
Žalujoči vsi njegovi

Niti zbogom nisi rekel,
niti roke nam podal,
a v naših srcih
za vedno boš ostal.

ADAPTACIJE kopalnic, polaganje ke-
ramike; postavitev in popravilo lonče-
nih in kmečkih peči ter štedilnikov. Git, 
d.o.o., Lom 5, Tržič, tel.: 030/370-
079  
 16001768

ADAPTACIJE, novogradnje, od teme-
ljev do strehe, notranji ometi, fasade, 
betonske in kamnite škarpe, urejanje 
in tlakovanje dvorišč, z našim ali vašim 
materialom. Babić Miloš, s.p., Hraše 
24, Lesce, tel.: 041/622-946  
 16001612

BARVANJE napuščev in fasad, be-
ljenje, glajenje sten, barvanje oken in 
vrat, antiglivične premaze proti plesni, 
dekorativne omete in opleske vam nudi 
Pavec Ivan, s. p., Podbrezje 179, Na-
klo, tel.: 031/392-909  
 16001613

BARVANJE napuščev in fasad do viši-
ne 25 m, z lastnimi dvigali – ugodno. 
Nudimo tudi vsa sliko pleskarska dela. 
Sandi Ferlan, s.p., C. talcev 14, Kranj, 
tel.: 041/682-166  
 16001634

EKOCLEAN, d.o.o., Podljubelj 259, 
Tržič nudi čiščenje in razrez cistern 
ter filtracijo olja! Pleskanje stanovanj in 
stopnišč, tel.: 041/989-987  
 16001616

FLORJANI, d.o.o., C. na Brdo 33, 
Kranj izvaja vsa gradbena dela od te-
meljev do strehe, adaptacije, omete, 
omete fasad, kamnite škarpe, tlakova-
nje dvorišč, tel.: 041/557-871  
 16001597

HITRA in učinkovita izterjava in zava-
rovanje terjatev. Ureditev financiranja. 
Finančno svetovanje Robert Nograšek, 
s.p., Breg ob Savi 26, Mavčiče, tel.: 
041/396-563, 031/351-888  
 16001945

KERAMIČARSTVO Janez Kleč, s.p., 
Milje 77, Visoko vam nudi kvalitetno in 
ugodno polaganje keramičnih ploščic 
in adaptacije kopalnic, tel.: 051/477-
438  
 16001757

POSEK in spravilo lesa, možnost od-
kupa lesa na panju. M-LES, Matej Urh,  
s.p., Bodešče 18, Bled, tel.: 031/561-
613 16001922

SANACIJA dimnikov z nerjavečimi 
tuljavami, vrtanje, zidava in popravila, 
nudimo dimne obrobe in kape. Cvetko 
Rajko, s.p., Brezje pri Dobu 4a, Dob, 
tel.: 051/828-419  
 16001667

TESNJENJE OKEN IN VRAT, uvožena 
tesnila, do 30 % prihranka pri ogreva-
nju. Prepiha in prahu ni več! Zmanjšan 
hrup, 10 let garancije. Samo Kališnik, 
s.p., Velika Lašna 45, Kamnik, tel.: 
031/720-141  
 16001596

V PE Kranj priučimo in zaposlimo tele-
fonistko/a za delo v telefonskem stu-
diu. Delo od pon. do pet. dopoldan. 
Fantom International, d.o.o., Ul. mesta 
Grevenbroich 13, Celje, tel.: 051/435-
145  
 16001859

IZOBRAŽEVANJE
NUDIM

INŠTRUKCIJE in učno pomoč za OŠ, 
SŠ in fakulteto za španščino, francošči-
no in angleščino; prevajanje iz špan., 
fran. in angl. v slov. in obratno; pou-
čevanje špan. in franc. Lena Vraničar, 
Podlubnik 6, Šk. Loka, tel.: 041/563-
278 16001777

INŠTRUKCIJE NEMŠČINE za osnov-
ne in srednje šole, individualni pouk, 
dolgoletne izkušnje, temeljito strokov-
no znanje, cena 12 eur/h, 100 eur/10 
h, Društvo Eko, Bl. Dobrava 95, Bl. 
Dobrava, tel.: 070/817-437 16001924

ZASEBNI STIKI
ŽENITNE ponudbe, različnih  starosti, 
pričakovanj, po vsej državi, 031/836-
378, www.zau.si 16001599

RAZNO
PRODAM

ZAJCA ZA PLEME, mladinsko kolo - 
vzmeteno, avto Xsara karavan HDi, l. 
2001, tel.: 051/304-012 16001960
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Anketa

Bojana Belak, Tržič:

»Prav je, da je ob vsaki pro-
daji izdelka ali storitve izdan 
tudi račun. Ni pa prav, da 
so kupci prisiljeni vzeti vsak 
račun – to bi morala ostati 
svobodna odločitev posa-
meznika.«

Jan Zupan, Kranj:

»V gostinstvu so izkušnje je-
manja računov strank večino-
ma pozitivne. Starejši račun 
vestno shranijo, mlajše ge-
neracije pa račune preverijo 
predvsem zaradi nagradnih 
iger.«

Jovan Vukovič, Spodnje 
Bitnje:

»Ob nakupu vedno vzamem 
račun, saj nočem imeti sitnos-
ti z žal vse preveč nadležno 
davčno inšpekcijo. Država 
pač želi na vse možne načine 
napolniti svojo blagajno.«

David Gajšek, Tržič:

»Kot prodajalec račun vedno 
izdam, kot potrošniku pa se 
mi zdi nespametna birokrat-
ska zahteva po jemanju raču-
nov, saj to vodi v absurdne 
situacije že ob naročilu kave 
s prijateljem.«

Samo Lesjak

Petmesečno delovanje davč-
nih blagajn ima po podatkih 
finančne uprave pozitivne 
učinke. Namen le-teh je 
zmanjšati obseg sive eko-
nomije, kupci pa smo dolžni 
vzeti račun. Pa ob nakupu de-
jansko vedno dobimo račun 
– in ga tudi vzamemo? 
Foto: Matic Zorman

Ob nakupu 
vzamemo račun?

Avgust Pečnik, Šenčur:

»Nameni uvedbe davčnih bla-
gajn so morda res dobri, v pra-
ksi pa je to velika neumnost. 
Obdavčeni so namreč mali 
prodajalci in obrtniki, 'velike 
ribe' pa se plačevanju izogne-
jo in bogatijo še naprej.«

info@g-glas.si

vre men ska na po ved

PETEK SOBOTA NEDELJA
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Danes in jutri bo delno jasno, jutri popoldne bodo možne po-
samezne plohe in nevihte. V nedeljo bo sprva sončno, čez dan 
se bo pooblačilo. Popoldne bodo krajevne plohe ali nevihte. 
Pihal bo jugozahodni veter.

Agen ci ja RS za oko lje, Urad za me te oro lo gi jo

Maja Bertoncelj

Ljubljana – Predsednik Re-
publike Slovenije Borut Pa-
hor je v torek v predsedniški 
palači podelil državna odli-
kovanja: zlati red za zaslu-
ge Petru Prevcu za izjemne 
športne dosežke, prispevek 
k uveljavljanju Slovenije na 
svetovnem športnem pri-
zorišču in navdih mladim, 

srebrni red za zasluge Jane-
zu Gorišku za inženirski in 
tehnični prispevek k razvo-
ju smučarskih skokov in po-
letov in red za zasluge ekipi 
trenerjev smučarskih ska-
kalcev, Goranu Janusu, Ja-
niju Grilcu, Nejcu Franku in 
Matjažu Polaku, za prispe-
vek k vrhunskim dosežkom 
A-reprezentance v smučar-
skih skokih.

Peter Prevc je najmlaj-
ši Slovenec z zlatim redom 
za zasluge. Kot so poudari-
li, priznanja ni dobil le zara-
di izjemnih športnih rezulta-
tov, temveč tudi zaradi svo-
je osebnosti. »Slovenski ju-
nak, veliki zmagovalec, pla-
niški orel. Te besede so danes 
v Sloveniji sinonim za Petra 
Prevca, 23-letnega skakalca 
iz Selške doline, ki je celotno 

zimsko sezono navduševal 
Slovence s svojimi rekordni-
mi smučarskimi poleti na 
svetovnih velikankah. Očaral 
nas je tudi s svojo osebnostjo. 
Njegova preudarnost, ki je ne 
omaje nobena zmaga, osre-
dotočenost pri uresničevanju 
svojih sanj, skromnost in to-
varištvo, ki ju izžareva sku-
paj s celotno ekipo sloven-
skih smučarskih skakalcev, 
vedno znova navdušujejo in 
navdihujejo. S svojimi izjem-
nimi uspehi se je uvrstil med 
športnike, ki pišejo zgodovi-
no vrhunskega športa in pos-
tavljajo nove mejnike člove-
kovih sposobnosti,« je v ob-
razložitvi odlikovanja Prevcu 
med drugim zapisal predse-
dnik države Borut Pahor.

Najboljši smučarski ska-
kalec na svetu je bil počaš-
čen. »Odlikovanje sem pre-
jel zelo zgodaj. Ker upam, da 
bom dočakal visoko starost, 
bom moral dolga leta nosi-
ti to odgovornost, da bom 
skozi leta še dokazoval, da 
sem si to zaslužil,« je med 
drugim ob prejemu zlatega 
reda za zasluge povedal Pe-
ter Prevc in za konec z vese-
ljem prisluhnil Nini Pušlar, 
ki je zapela njegovo najljub-
šo pesem Ljubim iz muzika-
la Cvetje v jeseni.

Prevcu še državno zlato
Predsednik države Borut Pahor je Petru Prevcu podelil zlati red za zasluge, državna odlikovanja pa je 
izročil še Janezu Gorišku in ekipi trenerjev smučarskih skakalcev.

Predsednik države Borut Pahor je državna odlikovanja izročil Petru Prevcu, Janezu Gorišku 
in trenerjem Goranu Janusu, Janiju Grilcu, Nejcu Franku ter Matjažu Polaku. / Foto: Gorazd Kavčič

Jasna Paladin

Kamniška Bistrica – V noči 
na ponedeljek, 23. maja, 
so neznani storilci znova 
oskrunili spominsko kapeli-
co v Parku spomina in opo-
mina na Kopiščih v Kam-
niški Bistrici, posvečeno žrt-
vam revolucionarnega nasi-
lja, ki je bila postavljena in v 
ekumenskem duhu blagos-
lovljena junija lansko leto. 
Prvič so se je vandali, tak-
rat sicer v mnogo manjšem 

obsegu, lotili že nekaj dni po 
blagoslovu. Tokrat so kape-
lico in bližnjo informativno 
tablo popackali z oljno bar-
vo ter porisali s kljukastimi 
križi in nekaterimi napisi. O 
vandalizmu so bili s strani 
domačinov obveščeni tudi 
policisti, ki dejanje še prei-
skujejo, iz Društva Demos 
na Kamniškem (Park spo-
mina in opomina so uredi-
li skupaj z društvom iz Črne 
gore) pa so sporočili, da so 
nad dejanjem ogorčeni.

Spominska kapelica znova 
tarča vandalov

Škoda na kapelici Parka spomina in opomina na Kopiščih je 
tokrat precejšnja. / Foto: Matevž Skamen

Kranj – Davčni zavezanci, ki so informativni izračun doho-
dnine za leto 2015 prejeli v prvih dneh aprila, morajo premalo 
plačano dohodnino plačati najkasneje 2. junija. Tistim, ki so 
pravočasno, to je do 3. maja, vložili ugovor zoper izračun, 
zneska premalo plačane dohodnine ni treba poravnati, saj v 
tem primeru ugovor zadrži izvršitev. Finančna uprava bo pre-
več plačano dohodnino nakazala zavezancem na transakcijski 
račun 1. junija, sicer pa bo v torek, 31. maja, oddala na pošto 
drugi sveženj informativnih izračunov dohodnine, ki jih bodo 
zavezanci prejeli v prvih dneh junija. 

Drugi junij rok za doplačilo dohodnine 

Škofja Loka – Na parkirišču pri Tehniku bodo ta konec tedna 
na novo uredili in zarisali parkirna mesta. Zarisali bodo 52 
parkirnih mest za osebna vozila (od tega dva za invalide), tri 
parkirna mesta za avtobuse, povsem na novo pa bo pet parkir-
nih mest namenjenih parkiranju avtodomov. Zaradi urejanja 
bo parkirišče pri Tehniku v nedeljo, 29. maja, zaprto. Na občini 
zato uporabnike parkirišča prosijo, da svoja vozila umaknejo 
z omenjenega parkirišča oziroma da jih parkirajo na ostalih 
javnih parkirnih mestih v bližini oziroma večjih parkiriščih: 
na Kapucinskem predmestju, pri Zdravstvenem domu, na 
območju nekdanje vojašnice.

V nedeljo zapora parkirišča pri Tehniku 
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